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نقش اتباع در تغییرات بازار مسکن بررسی شد؛

پاک کردن 
صورت مسئله

بـررسی بازار مسـکن در تهران نشـان می دهد اتباع غیر ایـرانی در برخی محلات 
مناطـق جنوب شـهر تهـران حضور زیـادی پیـدا کرده اند. بعضی از کارشناسـان 
مسـکن معتقدنـد در گذشـته چنـد مرد افغـانی با هـم در خانه های نیمه سـاخته 
سـکونت داشـتند. در حال حاضر زندگی خانوادگی افغان ها در ایران بیشـتر شـده 
و همیـن موضـوع باعـث تغییـر نـرخ اجاره بهـا در بـرخی از مناطق تهران شـده 
اسـت. امـا برخی از کارشناسـان معتقدند مشـکل در حوزه مسـکن بـه حضور یا 
عـدم حضـور افغانی هـا برنمی گردد. بلکه مسـکن یـک حوزه اقتصادی اسـت و 
بـا توجه به تورم و سیاسـتگذاری های اشـتباه دولت و مجلـس، به خصوص طی 
دو دهه اخیر، به شـرایط امروز گرفتار شـده اسـت و این شـرایط ربطی به حضور 
یـا عـدم حضـور اتباع ندارد.اتبـاع در ایران بـرای اجاره خانه به سـراغ گزینه هایی 

می روند که به دلایل مختلف در میان شهروندان ایران خواهان چندانی ندارد. 

بررسی ها نشان می دهد؛

اما و اگرهای کارکرد 
شورای عالی صادرات

»جهان اقتصاد« گزارش می دهد 

نتیجه معکوس 
طرح بنزینی!
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تلاش برای بازگشت اعتمادتلاش برای بازگشت اعتماد

کمیسیون معاملات شرکت معدني و صنعتي گل گهر

کمیسیون معاملات شرکت معدني و صنعتي گل گهر

طريق  از  را  خود  سرور«  و  سازی  ذخیره  تجهیزات  اندازی  راه  نصب،  خريد،  »پروژه  دارد  نظر  در  عام(  )سهامی  گهر  گل  صنعتی  و  معدنی  شرکت 
 برگزاری مناقصه عمومی به شرکت واجد شرايط و دارای گواهی شورای عالی انفورماتیک با رتبه حداقل 3 در رشته های تولید و ارائه رايانه های غیر
 Main Frame و شبکه داده های رايانه ای و مخابراتی و همچنین دارای مجوز افتا در زمینه خدمات عملیاتی يا فنی از سازمان فناوری اطلاعات واگذار 
نمايد. لذا متقاضیان می توانند جهت اخذ اسناد مناقصه به وب سايت اين شرکت به نشانی  WWW.GEG.IR بخش مناقصه و مزايده مراجعه و اسناد 
مذکور را به همراه فرم پرسشنامه ارزيابی تأمین کنندگان دانلود نمايند. آخرين مهلت تحويل پاکات ساعت14:00روز يکشنبه مــورخ 1403/08/27 در 
محــل دفترکمیسیون معـاملات مجتمع و يا دبیرخانه دفتر مرکزی تهران می باشد. ضمناً بازديد از محل اجرای موضوع مناقصه و حضور در جلسه پرسش 
و پاسخ روز يکشنبه مورخ 1403/08/20 مقرر شده است؛ و شرکت در آن الزامی می باشد. مشخصات فنی و شرح کار در زمان بازديد در اختیار مناقصه 
گران قرار می گیرد. شايان ذکر است فرمت ضمانت نامه های مورد تهیه می بايست عینأ مطابق با فرمت ارائه شده در اسناد مناقصه باشد. شرکت معدنی 

و صنعتی گل گهر در قبول يا رد هر يک از پیشنهادات بدون نیاز به ذکر دلیل و بدون جبران خسارت مختار می باشد. 

شرکت معدنی و صنعتی گل گهر )سهامی عام( در نظر دارد » طراحی، تامین تجهیزات و اجرای عملیات گازرسانی به اماکن فاقد گاز« 

شرکت خود را به صورت EPC ، از طريق برگزاری مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرايط واگذار نمايد. لذا متقاضیان می توانند جهت 

اخذ اسناد مناقصه به وبسايت اين شرکت به نشانی WWW.GEG.IR بخش مناقصه و مزايده مراجعه و اسناد مذکور را به همراه فرم 

پرسشنامه ارزيابی تأمین کنندگان دانلود نمايند. آخرين مهلت تحويل پاکات ساعت 14 روز يکشنبه مــورخ 1403/08/20 در محــل 

دفترکمیسیون معـاملات مجتمع و يا دبیرخانه دفتر مرکزی تهران می باشد. ضمناً بازديد از محل اجرای موضوع مناقصه روز سه شنبه 

مورخ 1403/08/15 مقرر شده است و حضور در جلسه بازديد الزامی می باشد. شايان ذکر است فرمت ضمانت نامه های شرکت در مناقصه 

بايستی عینأ مطابق با فرمت ارائه شده در اسناد مناقصه تهیه گردد. شرکت معدنی و صنعتی گل گهر در قبول يا رد هر يک از پیشنهادات 

بدون نیاز به ذکر دلیل و بدون جبران خسارت مختار می باشد. 

آگهي مناقصه عمومي
 شماره : 1403/35/ ع

آگهي مناقصه عمومي 
شماره: 1403/36/ع 

موضوع  اين  بر  ايران  آلیاژی  فولاد  شرکت  مديرعامل 
به  فولاد  صنايع  روزافزون  نیاز  باتوجه به  که  کرد  تأکید 
کاهش اثرات زيست محیطی و هم راستا با اهداف جهانی 
نوين  فناوری های  از  استفاده  انتشار کربن،  برای کاهش 
بهینه  گزينه ای  به عنوان  آبی  هیدروژن  مانند  پايدار  و 
قرار  موردتوجه  سبز  هیدروژن  به  نسبت  کم هزينه تر  و 

گرفته است.
ايران،  آلیاژی  فولاد  شرکت  روابط عمومی  گزارش  به   
محمد کمال زاده، مديرعامل شرکت فولاد آلیاژی ايران، 
سالانه  سمپوزيوم  ششمین  و  بیست  تخصصی  پنل  در 
نوآورانه  و  موجود  »فناوری های  محوريت  با   403 فولاد 
بازيافت پسماندها در فرايند تولید فولاد سبز« به عنوان 
انتشار  کاهش  راهکارهای  اصلی،  سخنرانان  از  يکی 
اشاره  کرد. وی ضمن  تشريح  را  فولاد  در صنعت  کربن 
به ويژه  گلخانه ای،  گازهای  انتشار  منفی  تأثیرات  به 
دی اکسیدکربن بر محیط زيست و تغییرات اقلیمی، گفت: 
جهان  تولیدی  دی اکسیدکربن  کل  از  درصد   7 »حدود 
ناشی از صنايع فولادسازی است و ايران به عنوان يکی از 
10 تولیدکننده برتر فولاد جهان بايد در راستای کاهش 

اين انتشار، برنامه ريزی جدی داشته باشد.«  کمال زاده 
بلند  کوره های  از  تولید  روش  تغییر  اهمیت  بر  تأکید  با 
اينکه  »باتوجه به  افزود:  الکتريکی،  قوس  کوره های  به 
بخش عمده تولید فولاد در ايران با استفاده از کوره های 
الکتريکی انجام می شود، اين رويکرد يک مزيت بزرگ 
محسوب  کشور  برای  سبز  فولاد  تأمین  زنجیره  در 

می شود.« 
 چشم انداز آينده فولاد سبز در ايران

به  اشاره  با  ايران  آلیاژی  فولاد  شرکت  مديرعامل 
نزديک،  آينده  »در  گفت:  صنعت  اين  آينده  چشم انداز 
اعمال  و  با هیدروژن سبز  مرتبط  فناوری های  توسعه  با 
سنتی  روش های  کربن،  انتشار  بر  سنگین  مالیات های 
صنعت  و  گرفته  قرار  مورداستفاده  کمتر  فولاد  تولید 
فولاد به سمت استفاده از فناوری های پايدارتر و سبزتر 
حرکت خواهد کرد.« وی همچنین به اهمیت استفاده از 
CCS)جمع آوری  و   CCU مانند  نوآورانه  فناوری های 
کربن  انتشار  کاهش  در  دی اکسیدکربن(  از  استفاده  و 
تأکید کرد و اين فناوری را يکی از مؤثرترين راهکارها 

برای فولادسازان ايرانی دانست.
گفتنی است که بیست و ششمین دوره سمپوزيوم سالانه 
فولاد 403 باهدف فراهم آوردن بستری برای تعامل میان 
صنعتگران، پژوهشگران و دانشگاهیان و بررسی چالش ها 
جريره  در  کشور  در  فولاد  صنعت  توسعه  راهکارهای  و 
کیش برگزار شد. اين همايش سالانه که با همکاری انجمن 
فولادی  بزرگ  و حمايت شرکت های  ايران  فولاد  و  آهن 
درباره  نظر  تبادل  برای  مناسب  بستری  می شود،  برگزار 
آخرين دستاوردهای پژوهشی و راهکارهای توسعه پايدار 

صنعت فولاد ايران فراهم می آورد.

 مدیرعامل شرکت فولاد آلیاژی ایران تأکید کرد: 

 تغییر روش تولید به کوره های قوس الکتریکي
 مزیتي بزرگ برای زنجیره تأمین فولاد سبز ایران

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه در هفته های آینده، جلسات هیأت مولد سازی دارایی ها 
با فاصله زمانی کمتری برگزار خواهد شد گفت: باید با سرعت این املاک را تعیین تکلیف 

کنیم.
به گزارش خبرگزاری مهر، معاون اول رئیس جمهور در نخستین جلسه »هیأت عالی مولد 
سازی دارایی ها در دولت جدید« با بیان اینکه همه دستگاه ها و وزارتخانه ها موظفند قبل از 
واگذاری دارایی های مازاد، برای »ایجاد بیشترین ارزش افزوده« این دارایی ها تلاش کنند 
گفت: ما باید از تمام فرصت ها و امکاناتی که قانون برای ارزش افزایی دارایی های مازاد دولتی 
در اختیارمان گذاشته به بهترین نحو استفاده کنیم تا حداکثر عایدی نصیب دولت شود و درآمد 
حاصله از این دارایی های بلااستفاده و غیرمولد، در مسیر پیشرفت کشور به کار گرفته شود.در 
این جلسه که به ریاست معاون اول رئیس جمهور و با حضور اعضای »هیئت عالی مولدسازی 
دارایی های دولت« و تعدادی از وزرا برگزار شد، پرونده مربوط به تعدادی از املاک مازاد 
وزارتخانه های تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، نیرو، 

ارتباطات و فناوری اطلاعات و وزارت نفت در جلسه مطرح شده و درباره فروش و شرایط 
واگذاری آنها تصمیم گیری شد.در نخستین جلسه مولد سازی دارایی های دولت، معاون اول 
رئیس جمهور با بیان اینکه به تمامی دستگاه ها و وزارتخانه هایی که دارایی های مازاد خود را 
عرضه می کنند، با قاطعیت اعلام کرده ایم در هنگام واگذاری ، باید به دقت روش های قانونی 
ارزش افزایی این دارایی ها را بررسی کنند گفت: مسئولان و متخصصان هر دستگاه و وزارتخانه 
باید در این حوزه سختگیرانه عمل کنند تا درآمد بیشتری برای کمک به برنامه ها و طرح های 
توسعه کشور جمع شود و این درآمدها نیز در مسیر قانونی آن صرف شود.عارف در ادامه با 
بیان اینکه در هفته های آینده، جلسات هیأت مولد سازی دارایی ها با فاصله زمانی کمتری 
برگزار خواهد شد گفت: باید با سرعت این املاک را تعیین تکلیف کنیم و از درآمد حاصل از 
مولد سازی، برای سرمایه گذاری در طرح هایی که جامعه به شدت به آنها نیاز دارد و از جمله 
در رفع مشکلات و تنگناهای مربوط به مدارس، هنرستان ها و توسعه بیمارستان ها و...استفاده 

کنیم تا اموال راکد وارد چرخه اقتصادی کشور شوند.

عارف:

باید با سرعت مولدسازی املاک دولت را تعیین تکلیف کنیم
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بورس تشنه پول
برزو حق شناس - کارشناس مالی

اگرچه معاون نظارت بر بورس ها معتقد است بسته حمایتی اخیر سازمان بورس، باعث 
بهبود چشم انداز مثبت بازار سرمایه شده است اما به نظر می رسد این بسته جدید، 

تحول عمده ای در بازار ایجاد نکند و تنها حرف درمانی است.
جمع کردن ناشران و سهامداران عمده در کنار هم و صحبت از اینکه این افراد از 
سهام خود حمایت کنند، باعث تغییرات عمده در بازار نمی شود. بازار برای رشد نیاز 
به عمل دارد. ساده، بازاری و خلاصه می توان گفت بازار به پول احتیاج دارد و باید به 

این بازار پول تزریق کرد.
در حال حاضر برای ایجاد تحول در بازار حداقل به ۲۰ تا ۲۵ همت تزریق نقدینگی 
نیاز است. این نقدینگی نیز باید به صورت بلند مدت وارد بازار شود. این پول نباید در 
اختیار صندوق ایکس یا ایگرگ داده شود تا آن را با ۱۰ تا ۱۵ درصد سود بالاتر، در 

بورس بلوکه کنند. باید با منابع پولی سهام خرید تا پول در بازار رسوب کند.
بازار بورس توان کافی را ندارد.  این موضوع هم به دلایل مختلف بازمی گردد از جمله 
اینکه ریسک به صورت سیستماتیک در داخل و تنش های در منطقه، بالاست. از طرف 
دیگر نتایج سیاست هایی که توسط دولت گذشته اعمال شده، در حال حاضر خود را 
نشان می دهد. این سیاست ها باعث شده حاشیه سود شرکت ها به شدت پایین بیاید

دولت چهاردهم تا بخواهد شرایط را درست کند، نیاز به زمان دارد. در حال حاضر و 
در نقطه کنونی، بازار حداقل به ۲۰ همت منبع نیاز دارد که به صورت بسته های حمایتی 
وارد بازار شود. این پول باید در بازار خرید کرده و رسوب کند. نه اینکه به شکل 

نوسان گیری و حدود ۱۰ تا ۱۵ درصد بالاتر از بازار خارج شود.
با حرف درمانی و اینکه فلان حقوقی نفروشد، فلان ناشر از زیر مجموعه های خود 
حمایت کند و چنین بایدهایی کار جلو نمی رود. اینکه سازمان بورس این منابع را از 
کجا باید تعیین کند مشخص نیست. می تواند از بانک مرکزی قرض بگیرد، اوراق 
منتشر کند یا به هر شکل دیگری این پول را وارد بورس کند. با حرف بورس تنها دو 

سه روز وضعیت بهتر پیدا می کند و باز اوضاع به حالت سابق باز خواهد گشت.

گمرک اعلام کرد؛

 افزایـش ۲۲ درصدی صادرات
 به کشـورهای اسلامی

جهـان اقتصـاد: در ۷ ماهـه سـال جـاری، ۵۰.۶ میلیـون تـن کالا بـه ارزش ۲۰ 
میلیارد و ۳۶۴ میلیون دلار به کشـورهای عضو سـازمان همکاری های اسـلامی 
صـادر شـده کـه بـه لحـاظ وزن ۱۵ درصـد و ازحیـث ارزش ۲۲ درصـد افزایش 

نشان می دهد.
گمـرک ایـران جزئیـات مبـادلات تجـاری ایـران بـا کشـورهای عضو سـازمان 

همکاری های اسـلامی در هفت ماهه سال ۱۴۰۳ را منتشر کرد.
بـر این اسـاس در هفت ماهه سـال جـاری، ۵۰.۶ میلیـون تن کالا بـه ارزش ۲۰ 
میلیارد و ۳۶۴ میلیون دلار به کشـورهای عضو سـازمان همکاری های اسـلامی 

صادر شده است.
ایـن میـزان صـادرات به کشـورهای عضو سـازمان همکاری های اسـلامی در ۷ 
ماهـه سـال جاری نسـبت بـه مدت مشـابه سـال قبل بـه لحـاظ وزن ۱۵ درصد 

و از حیث ارزش ۲۲ درصد افزایش نشـان می دهد.
همچنیـن در ایـن مـدت ۱۲.۴ میلیـون تـن کالا بـه ارزش ۲۰ میلیـارد و ۳۵۶ 
میلیـون دلار از کشـورهای عضـو سـازمان همکاری اسـلامی وارد کشـور شـده 

است.
میزان واردات از کشـورهای عضو سـازمان همکاری های اسـلامی در این مدت 

به لحاظ وزن ۱۴ درصد و از حیث ارزش ۲۱ درصد رشـد نشـان می دهد.
مجمـوع مبـادلات تجـاری ایـران با کشـورهای فوق الذکـر در هفت ماهه سـال 

جاری، ۶۳ میلیون تن و به ارزش ۴۰.۷ میلیارد دلار بوده اسـت.

وزیر نیرو:
برق گران می شود

مهـر: وزیـر نیـرو گفت: بر اسـاس قانون مانـع زدایی از صنعت برق تکلیف شـده 
اسـت که قیمت برق افزایش پیدا کند.

عبـاس عـلی آبـادی وزیر نیـرو درباره قیمـت برق اظهـار کرد: بر اسـاس قانون 
مانـع زدایی صنعـت بـرق تکلیف شـده اسـت کـه قیمت بـرق افزایش پیـدا کند 

و مطابق با قانون وزارت نیرو نباید وابسـته به بودجه دولتی باشد.
وی ادامـه داد: بـر اسـاس قانـون مانـع زدایی از صنعت برق دولت موظف اسـت 
دیگـر نقـشی در تأمیـن ریـالی برق نداشـته باشـد و مـردم بایـد برق مـورد نیاز 
خـود را خریـداری کننـد بـه خصـوص پـر مصرف هـا کـه باید بـرق خـود را باید 

از بـازار آزاد و محل تجدید پذیرها تهیه کنند.
وزیـر نیـرو خاطـر نشـان کـرد: بر اسـاس قانـون تنها به مصـارف برق تا سـطح 
الگـو یارانـه پرداخت می کند و آن دسـته از مشـترکانی که مصارف بـالایی دارند، 
یـا بایـد بـا اقدامـات مدیریتی مصـرف برق خـود را به سـطح الگو نزدیـک کنند 
و یـا بـرق مـازاد خـود را از طریـق روش هـای جایگزیـن ماننـد ذخیـره سـاز، 

مولدهـای خورشیدی و بورس انرژی تأمین کنند.

۱۲ میلیون تن کالای اساسـی در بنادر 
کشـور تخلیه شد

سـازمان بنـادر اعلام کـرد که در هفت ماهه نخسـت امسـال، معـادل ۱۲ میلیون 
و ۳۵۰ هـزار و ۵۵۰ تـن کالاهـای اسـاسی در بنـادر کشـور تخلیه شـد که حاکی 

از رشـد هفت درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته است.
بـه گـزارش خبرگـزاری مهر، میـزان تخلیه کالاهای اسـاسی شـامل گندم، جو، 
ذرت، سـویا، برنـج، شـکر و روغـن در بنادر کشـور طی هفت ماهه ابتدایی سـال 
۱۴۰۳، معـادل ۱۲ میلیـون و ۳۵۰ هـزار و ۵۵۰ تـن بـود که در این بین جو رشـد 

۱۰ درصدی، سـویا رشـد ۹۵ درصدی و شکر رشد ۱۰۰ درصدی داشته است.
میـزان تخلیـه گنـدم در هفـت ماهه ابتدایی سـال جـاری نیز معـادل ۷۹۵ هزار 
و ۳۱۱ تـن و میـزان تخلیـه جـو نیـز معادل یـک میلیـون و ۴۲۹ هـزار و ۸۹ تن 
بـود کـه حـاکی از رشـد ۱۰ درصـدی جو نسـبت به مدت مشـابه سـال گذشـته 
اسـت و میـزان تخلیـه ذرت نیـز طی مـدت مذکور معـادل چهار میلیـون و ۵۶۷ 

هزار و ۴۲۹ تن بود.
عـلاوه بـر ایـن میـزان تخلیـه سـویا تا پایـان مهرماه سـال جـاری معـادل چهار 
میلیـون و ۱۲۷ هـزار و ۶۰۵ تـن بـود که رشـد ۹۵ درصـدی را با توجـه به میزان 
تخلیه سـال گذشـته نشـان می دهـد و میزان تخلیـه برنج نیز طی مـدت مذکور، 

معـادل ۶۸ هزار و ۴۰۳ تن بود.
ایـن در حـالی اسـت کـه میـزان تخلیـه شـکر در این مـدت معـادل ۷۱۶ هزار و 
۶۷۲ تـن بـود کـه حـاکی از رشـد ۱۰۰ درصدی تخلیه ایـن کالا نسـبت به مدت 
مشـابه سـال گذشـته اسـت و میـزان تخلیـه روغـن نیـز تا پایـان مهرماه سـال 

جاری، معادل ۶۴۶ هزار و ۴۱ تن بوده اسـت.
گفتـنی اسـت تعـداد کامیـون و واگـن اختصـاص یافتـه بـرای خـروج کالاهای 
اسـاسی طی هفـت ماهه نخسـت سـال جـاری شـامل ۴۴۰ هزار و ۸۷ دسـتگاه 
کامیـون و ۱۳ هـزار و ۷۶۵ واگـن بـود کـه از این تعـداد ۵۴ هزار و ۹۰۰ دسـتگاه 

به صورت حمل یکسره بوده است.

رئیس جمهور در دیدارهایی با اعضای مجمع نمایندگان 
استان های قزوین، گلستان،  کرمانشاه و فراکسیون شمال غرب 
کشور بر ضرورت وفاق و همکاری بیشتر دولت و مجلس برای 

گره گشایی از مشکلات مردم تأکید کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر، مسعود پزشکیان پیش از ظهر امروز 
)دوشنبه( در دیدارهای جداگانه ای میزبان اعضای مجمع 
نمایندگان استان های قزوین، گلستان، کرمانشاه و اعضای 
فراکسیون شمال غرب کشور بود و در این دیدارها با تأکید بر 
اینکه تحقق شعار وفاق ملی در کشور نیازمند کار و حل مشکلات 
مردم است، گفت: امروز باید با وفاق و پرهیز از دعواهای گروهی 
و جناحی، به سمت حل مشکلات مردم حرکت کنیم. امروز دولت 
تلاش کرده در تصمیمات خود، از نگاه سیاسی فاصله بگیرید تا 

بتواند شعار وفاق را تحقق بخشد.
رئیس جمهور با تقدیر از همراهی و هم دلی نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی در زمان معرفی وزرای پیشنهادی از سوی دولت 
به مجلس شورای اسلامی گفت: امروز تفاوتی بین دولت و 
مجلس نیست؛ همه در کنار یکدیگر هستیم تا بتوانیم کشور را 

به جایگاه واقعی خود برسانیم.
پزشکیان با اشاره به تقدیم لایحه بودجه توسط دولت به مجلس 
گفت: سعی کردیم در موعد مقرر و بدون تأخیر لایحه بودجه را 
به مجلس برسانیم؛ اعداد و ارقام در این لایحه واقعی دیده شده 
است تا در آینده دچار کسری و یا مشکلاتی نظیر پرداخت 

مطالبات گندم کاران و بازنشستگان به وجود نیاید.
رئیس جمهور ضمن تبیین راه حل های اجرایی برای رهایی از 

مشکلات و موانع در کشور گفت: دشمن از روز اول سعی کرد تا 
با ترور و ایجاد رعب و ترس مانع از ایجاد وحدت و انسجام داخلی 
در کشور شود و کام مردم را تلخ کند، اما ما باید با ایجاد وفاق و 
همکاری با یکدیگر، گره از مشکلات مردم باز کرده و مانع از 
تحقق اهداف آنان شویم.پزشکیان با اشاره به اینکه امروز رژیم 

صهیونیستی از دستیابی به اهداف خود بازمانده گفت: اسرائیلی ها 
تا دیروز به دنبال بازگشایی سفارت خانه در کشورهای عربی 
بودند، اما امروز همان کشورها اقدامات وحشیانه آنان را محکوم 
می کنند.رئیس جمهور با اشاره به اینکه در کنار مقاومت دلیرانه، 
دیپلماسی نیز مسیر آنان را فلج کرده است گفت: امروز باید به 

حق از آقای دکتر قالیباف و آقای دکتر عراقچی بابت همه 
تلاش هایی که در این مدت انجام دادند تشکر کنیم.

پزشکیان با تأکید بر سخنان نمایندگان مجلس مبنی بر فعال 
کردن ظرفیت کشورهای همسایه برای تحقق گشایش های 
اقتصادی در کشور و استان های مجاور تصریح کرد: امروز باید 
سعی کنیم از ظرفیت کشورهای همسایه نظیر کشورهای برادر 
و دوست ترکیه، ترکمنستان، آذربایجان و عراق و نیز ارمنستان، 
با ایجاد بازارهای مرزی مشترک، سرمایه گذاری در حوزه های 
مختلف بهره بگیریم.رئیس جمهور با بیان اینکه امروز مشکلات 
عدیده کشور با ایجاد ناترازی در حوزه های مختلف گره خورده 
گفت: همه ما باید به دنبال رفع ناترازی های ایجاد شده در همه 
حوزه ها باشیم؛ امروز ما در آب، برق، گاز، محیط زیست و سایر 
موارد ناترازی داریم. می توانیم با از بین بردن این ناترازی ها، 
حامی اقشار محروم جامعه باشیم و در کنار آن به سمت رونق 
تولید حرکت کنیم.در ابتدای این دیدارها تعدادی از اعضای 
مجمع نمایندگان استان ها ضمن تقدیر از مواضع رئیس جمهور 
در حمایت از جبهه مقاومت، صداقت مثال زدنی و التزام عملی به 
شعار وفاق ملی، به بیان دیدگاه ها، نظرات و مشکلات حوزه 
اشتغال و عدم  آبی،  منابع  پرداختند. کمبود  انتخابیه خود 
سرمایه گذاری در استان، مشکلات راه های مواصلاتی بین 
شهری، افزایش قیمت نهاده های دامی، مشکلات آب شرب 
روستاها، مالیات استانی، رونق گردشگری، کمبود سرانه پزشکی 
و مشکلات درون استانی، بخشی از گفتگوی نمایندگان مجلس 

با رئیس جمهور بود.

پزشکیان در دیدار با نمایندگان مجلس:

دولت و مجلس کنار یکدیگرند تا کشور را به جایگاه واقعی خود برسانند

 اخیرا وزیر صمت از موافقت اولیه با  احیای شورای عالی صادرات، خبر داده است که 
این شورا یک امر فرابخشی است که در آن سازمان های مختلف فعال هستند، اما باید 
سیاست های ارزی و سیاست های تجاری کشور را همسو کنیم این در حالیست که به 
اعتقاد برخی کارشناسان مادامیکه  چالش های فراروی صادرات برطرف نشود  در 
صادرات نمی توان حرفی برای گفتن داشت اما در نقطه مقبل بخش خصوصی معتقدند 
که شورای عالی صادرات به شرط بازی دادن بخش خصوصی می تواند مرجعی برای 

حل وفصل مشکلات وراهکارها باشد و این شورا در این صورت راهگشا خواهد بود.
سید محمد اتابک اخیرا اعلام کرده که شورای عالی صادرات یک امر فرابخشی است 
که در آن سازمان های مختلف فعال هستند، اما باید سیاست های ارزی و سیاست های 

تجاری کشور را همسو کنیم.
به گفته وی  نقش شورای عالی صادرات همین مسایل تجارت، و شکل دادن و درست 
کردن سیاست هاست و امیدواریم تا این شورا تاثیرش را بر روی صادرات کشور بگذارد

وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره واگذاری بخش دولتی به خصوصی نیز اظهار 
داشته  که به  دنبال کاهش تصدی گری دولت هستیم، نقش دولت تنظیم  گری 

حوزه هایی مانند خودرو و معدن است و این کار را دنبال خواهیم کرد.
وی درباره تعدد بخشنامه های گمرکی گفت: بنده در وزارت صمت بخشنامه  ای صادر 
نکرده ام، تاکنون بسیاری از بخشنامه  ها را نیز ملغی کردیم و دیروز نیز در شورای 

اقتصاد چند مورد دیگر لغو شد.
اتابک ابراز با بیان اینکه حذف این بخشنامه ها زمان بر است، بعضی ها از آنها دارای 
منطق و بعضی ها مشکل دار است، ابراز امیدواری کرد: صادرکنندگان با شرایط و 

تسهیلات بهتری فعالیت  کنند.
در این راستا  مسعود دانشمند عضو اتاق بازرگانی ایران در گفتگو با خبرنگار روزنامه 
»جهان اقتصاد« اظهار داشت : عمدتا صادرات کشور با بخش خصوصی است که این 

بخش معمولا  به دنبال راهکارهایی هستند تا مشکلات را مرتفع کنند.
وی افزود: بنابراین  در شورای عالی صادرات این راهکارها و موانع می تواند به شکل 
های مختلف حل و فصل شوند  به عبارتی صادرکنندگان به مرجعی به نام شورای 
عالی صادرات دسترسی پیدا می کنند تا مشکلات و راه حل ها را در همان مرجع 

مدیریت کنند.
به گفته دانشمند در واقع می توان گفت به شرط بازی دادن بخش خصوصی در شورای 
عالی صادرات قطعا این شورا مفید واقع خواهد شد  اما اگر قرار باشد که تنها دولتی ها  
همچون همیشه دور هم باشند دردی درمان نمی شود و اگر تصمیم گیری ها  با کمک 

بخش خصوصی ،سندیکاها او تحادیه ها باشد راه حل های خوبی پیدا خواهد شد.
در ادامه وحید شقاقی شهری نیز در گفتگو با جهان اقتصاد نظر متفاوتی را ارائه کرده 
و اظهار داشت: مادامیکه چالش های فرا روی صادرات  حل نشود  شورای عالی 

صادرات در بحث صادرات حرفی برای گفتن ندارد.
وی افزود: طبق گزارش بانک جهانی، صادرات کالا و خدمات جهانی در سال ۲۰۲۳ 
حدود ۳۱ تریلیون دلار بوده است و کشورهای چین )۳.۵ تریلیون دلار(، امریکا )۳ 

تریلیون دلار(، آلمان )۲.۱ تریلیون دلار(، بریتانیا )۱ تریلیون دلار(، فرانسه )۹۹۰ میلیارد 
دلار( و هلند )۹۵۰ میلیارد دلار( در رتبه های بالای صادرات جهانی قرار دارند. اگر به 
وضعیت صادرات کشورهای منطقه نگاه بندازیم متوجه می شویم مقایسه صادرات 
ایران با کشورهای همسایه یعنی عربستان سعودی، ترکیه و امارات گویای وضعیتی 

نگران کننده است.
به گفته شقاقی طبق آخرین گزارش بانک جهانی، صادرات کالا و خدمات ایران )نفت 
و غیرنفتی( در سال ۲۰۲۳ معادل ۱۱۵ میلیارد دلار، عربستان )۲۰۲۳( ۳۷۰ میلیارد 
دلار، ترکیه )۲۰۲۳( معادل ۳۵۷ میلیارد دلار و امارات )۲۰۲۰( ۳۳۶ میلیارد دلار گزارش 

شده است.
وی افزود: روند تاریخی صادرات کالا و خدمات نیز گویای این واقعیت است طی 
سالهای ۱۹۸۵ تا ۱۹۹۸ فاصله و شکاف صادرات ایران با رقبا اندک بوده است ، با این 
حال از سال ۲۰۱۱ و با آغاز تحریم های اقتصادی و کاهش صادرات نفت ایران، ارزش 
دلاری صادرات ایران از ۱۵۶ میلیارد دلار سال ۲۰۱۱ به ۱۱۵ میلیارد دلار در ۲۰۲۳ 

کاهش یافته است.
این کارشنااس تاکید کرد: همچنین طبق گزارش بانک مرکزی، صادرات غیرنفتی 
ایران طی سالهای ۱۳۹۸ تا ۱۴۰۱ به ترتیب معادل ۳۴ میلیارد دلار، ۲۹ میلیارد دلار، 
۴۰ میلیارد دلار و ۴۲ میلیارد دلار بوده است و هنوز متاسفانه برای ۱۴۰۲ آمار رسمی 

توسط بانک مرکزی منتشر نشده است.
به گفته وی از اینرو با توجه به اینکه به احتمال زیاد با توسعه نفت شیل و انرژی های 
پاک، تا پایان این دهه نفت دیگر کالای استراتژیک نخواهد بود و قیمت آن سقوط 
معنی داری خواهد کرد، لذا افزایش صادرات غیرنفتی ایران در پایان برنامه هفتم و 
رسیدن به صادرات غیرنفتی حداقل ۱۲۵ میلیارد دلاری با رشد متوسط ۲۳ درصدی 

طی سالهای برنامه می بایست یک الزام باشد.
شقاقی افزود: دستیابی به صادرات غیرنفتی ۱۲۵ میلیارد دلاری در پایان برنامه نیازمند 
ارائه یک » مدل اقتصادی غیرنفتی صادرات محور« توسط دولت است و با مدل های 

اقتصادی گذشته، امکان چنین جهشی حاصل نخواهد شد .
وی تاکید کرد: متاسفانه از دهه ۸۰ تاکنون، چندین استراتژی توسعه صنعتی در کشور 
تدوین و در دولت های مختلف تصویب شده است، با این حال هر دولت برسرکار 

آمده، این اسناد تغییر کرده و به مرحله اجرایی نرسیده اند.

به گفته شقاقی اولین چالش برای صادرات غیرنفتی، نبود یک استراتژی توسعه صنعتی 
همراستا با تحولات انقلاب صنعتی سوم و چهارم در کشور است که قابلیت صادرات 

محوری به کشور بدهد.
وی افزود: دومین چالش، ساختار انحصاری صنعت در کشور است بطوریکه بیش از 
۶۰ درصد اقتصاد ایران در چنبره شبه دولتی ها و حدود ۲۰ درصد اقتصاد ایران اسیر 

انحصارات است.
این استاد دانشگاه افزود: ساختار اقتصادی و صنعتی متکی به شبه دولتی ها و 
انحصارات، ساختاری ذینغعانه و بیمارگونه است که امکان هرگونه رقابت و بهره وری 

را سلب کرده و امکان جهش صادراتی را نیز از بین برده است.
به گفته شقاقی  انحصارزدایی و شبه دولت زدایی و حذف رفتارهای ذینفعانه در بخش 
صنعت و تولید، باید اولویت دولت باشد تا با تقویت رقابت پذیری کشور و افزایش 

کیفیت محصولات تولیدی، شاهد رونق صادرات در کشور باشیم.
وی سومین چالش ضعف شدید بنگاههای مقیاس بزرگ و نیز عدم وجود حلقه اتصال 
بین بنگاه های بزرگ با بنگاههای خرد و متوسط دانست  که امکان جهش تولید و 

صادرات را سلب کرده است.
شقاقی معتقد است چالش چهارم محیط اقتصاد کلان نامطلوب ایران است. تحریمها 
و نااطمینانی های اقتصادی، پیش بینی ناپذیری، ضعف حقوق مالکیت، فساد و محیط 
ذینفعانه و نامناسب کسب و کار موجب شده است ایجاد و رونق بنگاه های تولیدی 
جهت صادرات محوری سلب شود که باید برای تقویت محیط اقتصاد کلان اقدام 

عاجل صورت گیرد.
وی چالش بعدی را  عدم ارتباط و اتصال کشور به زنجیره اقتصاد و تجارت منطقه ای 
و جهانی می داند که موجب شده ایران جایگاهی مشخص در نقشه تجارت جهانی 
نداشته باشد. تقویت دیپلماسی اقتصادی درکنار بین المللی سازی بنگاههای بزرگ 

تولیدی یک الزام برای جهش صادرت است.
به گفته وی یک راهکار بین المللی سازی بنگاههای بزرگ تولیدی نیز اتخاذ سیاست 
جایگزینی واردات از طریق تولید مشترک در داخل کشور با مشارکت برندهای معروف 
منطقه ای و جهانی )الزام تولیدکنندگان بزرگ کشور به جلب مشارکت با برندهای 

معروف منطقه ای و جهانی و تغییر نام برند داخلی به برند مشترک( است.
وی افزود: بالاخره سردرگمی و عدم مدیریت یکپارچه در بخشهای صنعتی بالاخص 
بخش پتروشیمی موجب از دست رفتن بازارهای هدف صادراتی شده و خواهد شد 

که باید بصورت عاجل چاره اندیشی شود.
شقاقی تاکید کرد: با رشد صادرات غیرنفتی طبق هدف برنامه، رشد اقتصادی ۸ 

درصدی قابل تحقق است
و تحقق رشد اقتصادی ۸ درصدی یک الزام و ضرورت برای اقتصاد ایران است و نباید 
تردیدی در این هدف اقتصادی داشت. درصورت عدم تحقق چنین رشدی، شکاف 
قدرت اقتصادی ایران با کشورهای ترکیه و عربستان سعودی تشدید خواهد شد و 
حتی احتمال اینکه طی سالهای آینده قدرت اقتصادی کشورهای پاکستان و امارات 

متحده عربی از ایران پیشی بگیرد، وجود دارد.
شقاقی خاطر نشان کرد:  برای تحقق رشد ۸ درصدی یکی از الزمات جهش صادراتی 
کشور است که باید حداقل به ۱۲۵ میلیارد دلار صادرات غیرنفتی در پایان برنامه برسد. 
به نظر می رسد محاسبات حکایت از این دارد با جهش صادراتی کشور یکی از موانع 
فراروی رشد اقتصادی مرتفع خواهد شد و جهش صادرات نیازمند طراحی و پیاده 

سازی » مدل رشد اقتصادی غیرنفتی و دانش بنیان و صادرات محور« است.

جهان اقتصاد: وزیر صمت ضمن اشاره به اینکه بسته نیاز مالی صنعت تنظیم شده 
و به دولت ارسال خواهد شد، گفت: با احیای شورای عالی صادرات موافق شده و 

این شورای در حال شکل گیری است.
محمد اتابک در نشست با فعالان اقتصادی در اتاق بازرگانی ایران اظهار کرد: اشکال 
کار ما این است که سیاست های ارزی و تجاری در کشور هم سو نیستند. این هم 
سو نبودن باعث می شود گاهی اوقات کسانی که جنسی را صادر می کنند در زمان 
بازگشت ارز حاصل از صادرات دچار مشکل شوند. مشکل هم از طرف سازمان 

توسعه تجارت نیست بلکه از طرف سیاست گذار ارزی است.
وزیر صمت افزود: باید بپذیریم که بانک مرکزی مسئولیت کنترل تورم را دارد ولی 
مسئولیت تجارت و صنعت بر عهده وزارت صمت است. در این موضوع ها باید 

هماهنگی ایجاد کنیم تا فعالان اقتصادی دچار مشکل نشوند.
اتابک ادامه داد: در این مدت کوتاهی که ما بودیم فاصله ارز نیمایی و ارز توافقی هر 
روز کمتر شده و هماهنگی بین ما و بانک مرکزی در این خصوص وجود دارد. فشار 
می آوریم که فعالان اقتصادی از لحاظ میزان ارزی که باید برگردانند این ارز را به 

نرخ های نزدیکی به نرخ اصلی برگردانند.
وی تصریح کرد: علاوه بر اینها باید شورای عالی صادرات را احیا کنیم زیرا چند 
سازمان در صادرات دخالت می کنند و این حوزه عملاً فرابخشی است. در خواست 
کردیم که شورای عالی صادرات احیا شود و حتماً در جلسات این شورا از 
صادرکنندگان دعوت به عمل می آید. با احیای این شورا فرماندهی واحد به وجود 
می آید که در این شورا تنها سیاست گذار ارزی یا تجاری تصمیم نمی گیرد بلکه 

فعالان اقتصادی هم حضور خواهند داشت.

اتابک ادامه داد: شورای عالی صادرات راهکار خوبی برای حل مشکلات است و با 
احیای آن موافقت هم شده و در حال شکل گیری است.

وزیر صمت به بحران انرژی صنایع اشاره کرد و گفت: بحران انرژی هم در تابستان 
شامل برق و هم در زمستان شامل گاز می شود. در تمام جلسات هیئت دولت پیگیری 
این موضوع هستیم و رئیس جمهور دستورات خوبی داده است. وزیر نیرو و نفت 
دنبال این موضوع هستند. همچنین بخش خصوصی برای تولید برق صنایع باید 
وارد ماجرا شود که ما تضمین ها لازم را نیز خواهیم داد برای اینکه بخش خصوصی 
برقی که تولید می کند چه برای فروش و چه برای مصرف در اختیار خودش باشد 
ولو اینکه روی شبکه دولت باشد. باید با تلاش دولت و مشارکت بخش خصوصی 
هم نیروگاه های خورشیدی و هم حرارتی و سیکل ترکیبی اضافه شود تا این بحران 

جبران شود.
وی با اشاره به تأمین مالی بخش تولید تصریح کرد: بسته نیاز مالی صنعت را تنظیم 
کردیم که در این بسته هم نیازهای ارزی برای واردات ماشین آلات و هم نیاز تأمین 
مالی مربوط به سرمایه در گردش تولیدکنندگان پیش بینی شده است. این بسته در 
حال ارسال به دولت است. برای تأمین ارز این بسته نیز با بانک مرکزی مذاکره 

کردیم.
اتابک ادامه داد: در حوزه توسعه تجارت، سیاست ما برداشتن تعرفه هایی است که 
جلوی فعالیت تولیدکنندگان و صادرکنندگان را می گیرد؛ در این باره مقرر شد در 
مناطق مرزی برای آنچه که از طریق کولبری و ته لنجی انجام می شود در سال 
نخست تعرفه ای وضع نشود، این موضوع ابتدا به کمیسیون اقتصادی دولت و سپس 

برای تصویب به هیئت دولت خواهد رفت.

وزیر صمت با اشاره به ۴ برابر شدن مبادلات تجاری ایران و ارمنستان در مقایسه با 
سال گذشته گفت: امسال زمینه برای تجارت ترجیحی و آزاد با ارمنستان فراهم 

می شود.
وی افزود: جامعه ۲۰۰ میلیون نفری اوراسیا به عنوان بازار اصلی هدف صادرات 
بسیاری از محصولات ایرانی است در این باره باید ما و هم بخش خصوصی فعالیت 
خود را افزایش دهیم، در حوزه صادرات خدمات فنی مهندسی به ارمنستان نیز 

مشکلات صدور ضمانت نامه وجود داشت که در سفر اخیر آن را حل کردیم.
وزیر صمت همچنین با اشاره به بازار ۲۰۰ میلیون نفری پاکستان گفت: قرار شد 
تعرفه های موجود میان تجارت دو کشور با ضرایب مورد توافق، اصلاح شود که 

امیدواریم در حوزه تجارت با پاکستان نیز شاهد افزایش مراودات باشیم.
اتابک همچنین به امضای قرارداد تجاری با ازبکستان نیز اشاره کرد و افزود: قدم 
نخست در توسعه تجارت میان ایران و ازبکستان تعیین ۱۰ ردیف کالای اولویت دار 
بود که مقرر شد ۵۰ درصد از طرف ازبکستان و ۵۰ درصد از طرف ایران تعرفه این 

کالاها کاهش یابد.
وزیر صمت با بیان اینکه ۲۰ رایزن بازرگانی ایرانی در بازارهای هدف صادراتی 
مشغول به فعالیت هستند، گفت: در حوزه رایزنان، محدودیت این است که حکم 
رایزن برای کسانی صادر می شود که کارمند رسمی دولت باشند، اما پیشنهاد من 
این است هر کدام از بازرگانان موفقی که در کشورهای هدف صادراتی حضور دارند 
اتاق بازرگانی و اتاق های مشترک فهرست آنها را به وزارت صمت بدهند، ما آنها را 
برای رایزنی معرفی خواهیم کرد تا تسهیل تجارت را برای فعالان اقتصادی کشور 

فراهم کنند.

بررسی ها نشان می دهد؛

اما و اگرهای کارکرد شورای عالی صادرات

وزیر صمت:

بسته نیاز مالی صنعت تنظیم شد

 لیلا صنوبری
گروه اقتصاد
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اخبار

امیدواری بازنشستگان 
حمید حاج اسماعیلی - فعال کارگری

در واقع همسان سازی حقوق بازنشستگان، قانون برنامه هفتم است که الزام اور بوده 
و باید طی سال جاری اجرایی شود . بر این اساس طبق آنچه در برنامه هفتم آمده 
است باید ۴۰ درصد افزایش ایجاد همسان سازی  تا پایان سال ۱۴۰۳ انجام شود و 
۲ نوبت  ۳۰ درصدی مابقی نیز در سال های اینده   که همان ۱۴۰۴ و ۱۴۰۵ است 

اجرایی شود .
طبق آخرین اطلاعات، مجلس و دولت نیز بر سر مساله همسان سازی حقوق 
بازنشستگان توافق کرده اند و اخیرا نیز وزیر کار ، تعاون و رفاه اجتماعی نیز اعلام کرده 
که دستور همسان سازی حقوق بازنشستگان، هم به صندوق های بازنشستگی 
دولتی) لشکری و کشوری( و هم به صندوق  تامنین اجتماعی صادر شده است تا 

اجرایی شود.
همچنین طبق آخرین اخبار از زبان وزیر کار، صندوق بازنشستگی لشکری و کشوری 
طی چند روز اینده این کار را انجام می دهند و در سازمان تامین اجتماعی نیز تا پایان 

ماه استارت زده خواهد شد.
بنابراین باید گفت که قطعا در خصوص تامین منابع آن ها مشکلاتی وجود دارد چراکه 
آنچه برای منابع اعتباری همسان سازی در نظر گرفته شده قرار است    ۱درصد از 
مالیات بر ارزش افزوده بابت این کار در نظر گرفته شود چراکه دولت کسری بودجه 
دارد و کارفرمایان، سرمایه گذاران ، تولید کنندگان و حتی مردم به دلیل شرایط سخت 
و مشکلات اقتصادی برای  تامین ۱ درصد ارزش افزوده با اما و اگرها زیادی روبرو 

هستند  اما  به هرحال محل تامین آن ها دیده شده است.
در نهایت در خصوص سازمان تامین اجتماعی باید گفت که از محل طلب هایی که 
این سازمان از دولت دارد  می تواند از طریق فروش سهام و واگذاری سهام شرکت 
های دولتی منابع را تامین کند البته سازمان تامین اجتماعی برای دستیابی به نقدینگی 
شرایط سختی  خواهد داشت اما دستورات آن داده شده و الزامات قانونی آن نیز وجود 
دارد و امید است تا پایان آبان  ماه ، هم صندوق های لشکری و کشوری و هم تامین 

اجتماعی بتوانند از بهره قانونی همسان سازی استفاده کنند.

افزایش ۱۰ برابری درآمد تافکو طی 
یک سال گذشت

مدیرعامل شرکت تافکو، در حاشیه سمپوزیوم فولاد ۴۰۳ در کیش، از دستاوردهای 
این شرکت در زمینه تولید قطعات بومی سازی شده و افزایش ۱۰ برابری درآمد خبر 
داد. وی به پیشرفت های حاصل شده در یک سال گذشته و برنامه های توسعه ای این 
شرکت اشاره کرد و اعلام کرد که در یکسال گذشته تافکو برای اولین بار نسبت به 
بومی سازی کمپرسورهای خاص فرایندی و نیز بهبود طول عمر لوله های ریفرمر 

اقدام کرده اس.
سعید قاسم زاده، مدیرعامل شرکت تافکو در حاشیه برگزاری سمپوزیوم فولاد ۴۰۳ 
در کیش، به بیان دستاوردهای یک سال اخیر این شرکت و طرح های توسعه ای آن 
پرداخت و با اشاره به نقش تافکو در بومی سازی قطعات مورد نیاز صنعت فولاد کشور، 
گفت: شرکت تافکو یکی از زیرمجموعه های گروه بزرگ فولاد خوزستان است که 
از سال ۹۷ فعالیت خود را آغاز کرده و در حال حاضر با ماموریت بومی سازی و راهبری 
مرکز نوآوری فعالیت می کند.وی با تاکید بر رشد چشمگیر درآمد این شرکت طی 
یک سال اخیر اظهار داشت: درآمد تافکو طی یکسال گذشته بیش از ۱۰ برابر شده 
است و ما به سراغ تولید تجهیزاتی رفتیم که تا پیش از این به دلایل مختلفی مانند 
پیچیدگی و نیاز به سرمایه گذاری بالا، وابسته به واردات بود و در طرح زمزم ۳، بزرگترین 

پروژه آهن اسفنجی خاورمیانه، به کار می رود.

توســعه تعاملات تجاری ایران و چین با 
راهبردهای جدید

در دیدار معاون وزیر صمت و رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران با سفیر 
چین در ایران بر علاقه مندی دو کشور در زمینه توسعه همکاری های تجاری بر 

اساس گسترش ارتباطات و راهبردهای جدید تاکید شد.
به گزارش خبرگزاری مهر، محمدعلی دهقان دهنوی در دیدار با زونگ پی وو 
سفیر چین در ایران، همکاری های تجاری ایران و چین را در بالاترین سطح 
دانست و افزود: سازمان توسعه تجارت ایران علاقه مند به توسعه و رشد 

همکاری های سازنده تجاری بین دو کشور است.
به گفته وی؛ عضویت ایران در پیمان های منطقه ای چون بریکس و شانگ های 

تسهیل گر همکاری های تجاری دو کشور خواهد بود.
برگزاری  از طریق  دوجانبه  توسعه همکاری های  به  وزیر صمت  معاون 
نمایشگاه های بین المللی، انتقال تکنولوژی و توسعه تجاری در زمینه های 

صنعتی و معدنی تاکید کرد.
بر اساس اعلام سازمان توسعه تجارت ایران، در ادامه این دیدار زونگ پی وو سفیر 
چین در ایران بر شتاب گیری مثبت همکاری های تجاری دو کشور تصریح کرد

وی با اشاره به لزوم توسعه مناسبات تجارت دو کشور در همه زمینه های 
اقتصادی، گفت: چین تمایل دارد که تبادلات تجاری خود با ایران را در همه 
زمینه ها تقویت کند.گفتنی است در این دیدار محمد آقاجانلو رئیس سازمان 
توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( نیز حضور داشت و نقطه 
نظرات خود را در زمینه توسعه همکاری های مشترک ایران و چین در زمینه 
معدن و صنایع معدنی را بیان کرد.آقاجانلو به انتقال تکنولوژی های مدرن از چین 
به ایران تاکید کرد و افزود: دانش روز، بهره وری استخراج معادن را افزایش خواهد 
داد و به فرآوری محصولات معدنی با ارزش افزوده بالاتر کمک خواهد کرد. 
همچنین تبادل دانش و تجربیات بین متخصصان و مهندسان معدنی دو کشور 

می تواند به بهبود مهارت ها و ارتقای استانداردها کمک کند.

پیش بینی ورود ۱۰ هزار دســتگاه خودرو 
برقی تا پایان امســال در خیابان ها

مدیرعامل گروه صنعتی مپنا گفت: پیش بینی می شود تا پایان امسال ۱۰ هزار 
خودرو برقی وارد خیابان های کشور شود.

به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، »محمد اولیا« امروز )یکشنبه( در حاشیه 
بیست و چهارمین نمایشگاه بین المللی صنعت برق در جمع خبرنگاران بر تسریع 
در تولید ایستگاه های شارژ خودروهای برقی برای استقبال از این خودروها 
تاکیدکرد.وی درباره اقدام های گروه مپنا برای توسعه خودروهای برقی و 
ایستگاه های شارژ، خاطرنشان کرد: ساخت خودرو بر عهده خودروسازان است 
و در این حوزه نیز اقداماتی انجام شده است، در تهران تعداد خودروهای برقی 
درحال افزایش است و پیش بینی می شود که تا آخر امسال ۱۰ هزار خودرو در 
خیابان ها فعال باشند.مدیرعامل مپنا ادامه داد: تعداد زیادی از این خودروها از 
طریق واردات و بخشی نیز از تولید داخل خواهد بود.اولیا، مپنا را خودروساز 
ندانست و اضافه کرد: در عین حال، مپنا شریک ساخت داخل و تامین کننده 

زیرساخت های شارژ برای خودروهای برقی است.
وی، گفت: دو قرارداد برای این موضوع در دستور کار است که در یکی از آنها 
خودروی سواری به صورت مشترک توسط گروه مپنا و یکی از خودروسازان در 

حال ساخت است.

مدیرعامل صبا فولاد از آسیب زا بودن مسئله انرژی برای 
صنعت فولاد خبر داد و اعلام کرد صنعت فولاد کمتر از ۷ 
درصد مصرف گاز کشور را به خود اختصاص داده است و با 
توجه به اهمیت آن در کارآفرینی، ارزآوری و صادرات، باید 

انرژی مورد نیاز خود را به راحتی دریافت کند.
احسان دشتیانه، مدیرعامل صبا فولاد در یک نشست خبری 
گفت: مسئله انرژی مهم است و در حال آسیب زدن به این 
صنعت است. صنعت فولاد کمتر از ۷ درصد مصرف گاز 
کشور را به خود اختصاص داده است. به جای اینکه صنعت 
از گاز محروم شود، باید با مردم صحبت کرد و گاز صنایع 
نباید قطع شود. مردم نیز حتی قبل از اصلاح قیمتی، 
متوجه اند که گاز صنایع برای اشتغال مهم است و نباید قطع 
شود.وی در ادامه افزود: اصلی ترین چالش فولاد در حال 
توسعه  برای  واردات  جایگزینی  غلط  سیاست  حاضر 
اقتصادی است. این سیاست بیش از ۶۰ سال است که در 
کشور اجرا می شود. باید صادرات را توسعه داد. مانند 
سیاستی که ترکیه دارد که بدون معدن، ۳۳ میلیون تن فولاد 
تولید کرده و ۱۷ میلیون تن آن را صادر می کند. هزینه های 
شرکت در نمایشگاه های بین المللی پرداخت می شود و 
صادرات مشوق های خاص خود را دارد. در ایران بر روی 
بسیار  تصمیم  که  می شود  گذاشته  عوارض  صادرات 
اشتباهی است.دشتیانه توسعه صادرات را مهم خواند و گفت: 
اگر بر روی سیاست توسعه صادرات تاکید شود بسیاری از 
مسائل بالادستی و زیرساختی حل می شوند. اینکه صنعت 
فولاد یک متولی ندارد خوب است. اقتصاد متمرکز دولتی 
شاید برای زمان جنگ در ۳۰ سال پیش مناسب بود. تعدد 
تصمیم گیری وجود دارد که باید آن را از بین برد. تنها یک 
سازمان از طرف دولت به عنوان سازمان توسعه ای باید وارد 
این حوزه شود.وی در ادامه افزود: باید تشویق به صادرات 
کرد. به عنوان مثال عوارض صادرات آهن اسفنجی ۵ 
درصد است. با توجه به تحریم باید عوارض صادراتی آنقدر 
کم باشد که صنایع تشویق به صادرات شوند. از طرفی ۵ 
درصد عوارض صادراتی از آهن اسفنجی باعث می شود خام 
فروشی تشویق شود. با این کار انگیزه صادرات و تولید گرفته 

می شود.این کارشناس صنعت فولاد وجود ارز چند نرخی در 
کشور را مشکل زا دانست و گفت: این ارز، سود را از جیب 
تولیدکننده خارج کرده و آن را وارد جیب دلالان می کند. 
چنین کاری اشتباه محض است و تاثیری بر روی رفاه 
مصرف کننده ندارد. کار درستی که بانک مرکزی در پیش 
گرفته و نزدیک کردن ارز نیمایی به ارز بازار آزاد، به صنایع 
تولید کننده فرصت تنفس می دهد.دشتیانه در سخنان خود 
به منابع طبیعی و انسانی ایران اشاره کرد و گفت: ایران با 
۷۳ هزار میلیارد دلار منابع زیرزمینی، پنجمین کشور غنی 
دنیا از نظر دارایی های طبیعی است. در نتیجه باید پنجمین 
اقتصاد دنیا را نیز به خود اختصاص دهد اما به دلیل مسائل 
و مشکلات داخلی و خارجی، جایگاه خوبی ندارد. قرار بود 
صنعت فولاد با چشم اندازی که برای سال ۱۴۰۴ ترسیم 
شد، جایگاه اول منطقه را داشته باشد. امروز این صنعت با 
۴۷ میلیون تن ظرفیت محقق شده، به سند چشم انداز 
نزدیک شده است.وی در ادامه افزود: اما توقف تولید واقعی 
در ۳۰ میلیون تن به دلیل مشکلات زیرساختی و جانبی است 
که حل آنها، وظیفه این صنعت نبود. در بعضی از ماه های 
میلادی، صنعت فولاد ایران جایگاه هفتم تولید در جهان را 
به دست می آورد. در ماه هایی که محدودیت انرژی وجود 

دارد نیز دهمین تولید کننده بزرگ جهان است. اگر سایر 
صنایع هم به خوبی فولاد می توانستند عمل کنند، آنگاه 
جایگاه ایران به رتبه ۱۱ تا ۱۲ در جهان می رسید. البته فولاد 
مزیت نسبی دارد و همه صنایع نمی توانند جایگاه یکسان 
داشته باشند. اما صنایع مادر و زیرساختی مانند مس، نفت 
و پتروشیمی اگر به خوبی صنعت فولاد عمل می کردند، 
اوضاع کشور بهتر بود.مدیرعامل فولاد صبا به کشورهای 
تولیدکننده فولاد در جهان اشاره کرد و گفت: رتبه اول تولید 
فولاد متعلق به کشور چین با حدود یک میلیارد و ۲۰ میلیون 
تن است. هند در جایگاه دوم قرار دارد و ۱۴۰ میلیون تن 
تولید می کند. ژاپن با ۸۵ میلیون تن و آمریکا با حدود ۷۹ 
میلیون تن رتبه سوم و چهارم را دارند. روسیه، آلمان و کره 
جنوبی جایگاه ۵ تا ۸ را از آن خود کردند. با این داده ها 
می توان به این نتیجه رسید که صنعت فولاد مخصوص 
کشورهایی نیست که معدن دارند یا مسائل زیست محیطی 
برده شده جزو  نام  نیست. کشورهای  آنها مهم  برای 

اقتصادهای بزرگ دنیا هستند.
وی در ادامه افزود: این موضوع نشان می دهد که صنعت 
است  امید  دارد.  قرار  درستی  مسیر  در  ایران،  فولاد 
سرمایه گذاری درست در بخش انرژی و زیرساخت ها 

صورت بگیرد تا صنعت فولاد بتواند ۴۷ میلیون تن ظرفیت 
اسمی خود را تولید کند. البته در این شرایط باید حضور کشور 
دو و نیم برابر بیشتر در بازارهای صادراتی پررنگ شود. 
بخشی از این حضور کمرنگ، به تحریم های بین المللی 

ظالمانه باز می گردد.
آشتیانی حل مساله تحریم را برای اقتصاد ضروری دانست 
با  اقتصادی  توسعه  و  تحریم  مسئله  حل  با  گفت:  و 
سیاست های درست، با رشد اقتصادی ۸ درصدی که 
دانشگاه هاروارد برای کشور پیش بینی کرده بود، مصرف 
داخلی نیز افزایش پیدا می کند. سرانه مصرف از ۲۲۰ 
کیلوگرم، باید به ۳۶۰ تا ۳۸۰ کیلوگرم برسد. در این شرایط 
به جای یک بازار ۱۹ میلیون تنی، کشور یک بازار ۳۵ تا ۳۶ 
میلیون تنی خواهد داشت. اگر صادرات از ۱۰ میلیون تن به 
۲۰ میلیون تن برسد، آنگاه تولید ۵۵ میلیون تن فولاد 
منطقی است. اما این مسئله در صورت امکان پذیر است که 
زیرساخت های انرژی تامین شود.مدیرعامل شرکت صبا 
فولاد به جایگذاری درست این شرکت اشاره کرد و گفت: 
شرکت صبا فولاد نزدیک اسکله شهید رجایی قرار دارد. در 
نتیجه نقطه درستی برای سرمایه گذاری انتخاب شده است. 
در سه سال گذشته تولید این شرکت حدود ۸۰۰ هزار تن 
بود که امسال قرار است به حدود یک میلیون و ۲۵۰ هزار 
و  بازنشستگی کشوری  حمایت صندوق  با  برسد.  تن 
سهامداران عمده، عملیات جذب سرمایه انجام شد. در افق 
چشم انداز این شرکت تا سال ۱۴۱۰، قرار است سالانه ۳ 
میلیون تن فولاد تخت در این شرکت تولید شود. تولید فولاد 
در کنار آب درست ترین نوع سرمایه گذاریست که باید دولت 
فولاد  صنعت  برای  انرژی  مسئله  کند.  حمایت  آن  از 
بحرانیست که می شود با اصلاح نظام قیمتی، مصرف را 
اصلاح کرد و از عواید به دست آمده، در زیرساخت ها 
سرمایه گذاری کرد.وی در ادامه افزود: ایران تا ۲۰ سال 
آینده ذخایر سنگ آهن کافی اکتشاف شده برای تولید دارد. 
اگر روزی تامین سنگ آهن از داخل اقتصادی نبود، می توان 
به دلیل نزدیکی به آب های بین المللی، از کشورهای دیگر 
سنگ آهن وارد کرد. به دلیل اینکه صنعت فولاد در کشور 
به صورت خصوصی اداره می شود، تحریم ها نتوانسته است 
آن را فلج کند. ولی به این صنعت نیز آسیب زده است و یک 
سری از بازارها از بین رفته است. هرچند هزینه های تامین 
افزایش پیدا کرده است و از بعضی از منابع بین المللی 

نمی توان استفاده کرد.

مدیرعامل صبا فولاد هشدار داد: 

بحران انرژی در صنعت فولاد
  مهرناز خوشبخت 

گروه صنعت

 شـرکت فـولاد اکسین خوزسـتان به عنـوان بزرگترین و 
تنهـا تولیـد کننـده ورق های فـولادی عریـض و آلیاژی 
خـاص بـا اسـتحکام بـالا در کشـور،خاورمیانه و شـمال 
آفریقـا درحالی در نمایشـگاه بیـن المللی فـولاد ۱۴۰۳ و 
سـمپوزیوم فـولاد ۴۰۳ حضور داشـت که بـه دنبال خلق 
دسـتاوردهای بی نظیـری در عرصه صنعت فـولاد ایران 
بـود تـا بتواند بیش از پیـش و موفق تر از همیشـه در این 
میـدان جهـادی به رسـالت خود یعـنی تولید بـا کیفیت و 

تامین نیاز بازارهای داخلی و خارجی عمل کند.
نمایشـگاه بیـن الملـلی فـولاد ۱۴۰۳ از یکم آبـان ماه در 
محـل دائمی نمایشـگاه های بیـن الملـلی جزیره کیش 
و بـا حضور بیش از ۳۸۰ شـرکت داخـلی و خارجی برگزار 
شـد و فـولاد اکسیـن خوزسـتان نیـز بـه عنوان یـکی از 
شـرکت های توانمنـد داخلی تولید کننده فـولادی در این 
نمایشـگاه حضور داشـت و توانسـت با عرضه توانمندی 
هـای خـود در حوزه ورق های فولادی، دسـتاوردهای بی 

نظیری را برای خود محقق کند.
برگـزاری نشسـت هـای متعـدد با شـرکت هـای دانش 
بنیـان و توانمند داخلی و همچنیـن انجام گفت و گوهای 
تجـاری بـا شـرکت هـای خـارجی بـه منظـور افزایـش 

بازارهـای صـادراتی و اسـتفاده از تـوان و دانـش ایـن 
شـرکت هـا از جمله دسـتاوردهای چشـمگیر اکسین در 
حضور این شـرکت در نمایشـگاه بین المللی فولاد ۱۴۰۳ 

و سمپوزیوم فولاد ۴۰۳ بود.
تلاش شـرکت فـولاد اکسیـن خوزسـتان بـرای افزایش 
سـطح همـکاری ها با شـرکت های دانش بنیـان داخلی 

بـه منظـور اسـتفاده از توانمنـدی های این شـرکت ها و 
همچنیـن ارتقا دانش بومی سـاخت قطعـات و تجهیزات 
در حـوزه صنعـت فولاد بـه منظور رفع نیازهـای داخلی از 
دیگـر برنامه های شـرکت فـولاد اکسین خوزسـتان بود 
کـه توانسـت با حضور در نمایشـگاه بین الملـلی فولاد در 

کیش به خوبی آن را محقق کند.

در شـرایطی که فعالیت شـرکت های فولادی در کشـور 
بـه دلیـل چالش هـای موجود در بحـث تامین انـرژی با 
مشـکلات متعـددی مواجه اسـت و فولادی هـا در پیچی 
تاریـخی قـرار دارند، تعامل بـا شـرکت های دانش بنیان 
و اسـتفاده از تـوان و دانـش فنی این شـرکت ها می تواند 
بـه توسـعه و افزایش تولید شـرکت های فـولادی کمک 
شـایانی کنـد و ایـن مهـم را خانـواده اکسیـن بـه خوبی 
دریافتـه اسـت و با همت و تـلاشی که در ایـن زمینه دارد 
بـه دنبال توسـعه تولیدات خود، اسـتفاده از تـوان و دانش 
فـنی شـرکت هـای دانـش بنیـان و افزایـش بازارهـای 

صادراتی است.
حضـور اکسین در نمایشـگاه بین المللی فـولاد ۱۴۰۳ در 
جزیـره کیـش به عنوان یکی از بـازوان اصلی این صنعت 
و نقـش آفریـنی اکسیـنی هـا طی سـالیان گذشـته گواه 
ایـن موضوع اسـت که تولیـدات مجموعه فـولاد اکسین 
همپـا و تامیـن کننده نیاز صنایع داخـلی و همچنین دیگر 
کشـورهای جهـان بـوده و خواهـد بـود و ایـن شـرکت 
برنامه هـای ویـژه ای بـرای عبـور از ایـن پیـچ تاریـخی 
فـولاد ایـران دارد کـه بـه خـوبی در حـال تحقـق آن هـا 

است.

 دکتر محسن مصطفی پور مدیرعامل مجتمع فولاد غدیر 
پیش بینی ها،  برخلاف  متأسفانه  داشت:  اظهار  نی ریز 
ابلاغیه های محدودیت مصرف گاز به صورت زودهنگام به 
شرکت های فولادی ارسال شده و در ابتدای آبان از فولاد 
غدیر نی ریز خواسته شده که مصرف گاز خود را ۴۰ درصد 
کاهش دهد. فولاد غدیر نی ریز با رفع محدودیت های برق، 
تولید مستمر شمش را در واحد فولادسازی خود از سر گرفته 
و اعمال محدودیت های گاز به صورت غیرکارشناسی 
می تواند باعث کاهش یا توقف تولید و آسیب به اقتصاد کشور 

شود.
 دکتر مصطفی پور در خصوص جزئیات محدودیت های گاز 
گفت: تصور بر این بود که امسال محدودیت گاز از ماه انتهایی 
پاییز و ابتدایی زمستان آغاز می شود، اما متأسفانه برخلاف 
پیش بینی ها، ما اولین ابلاغیه کاهش مصرف گاز را در 
مهرماه، مبنی بر کاهش ۵۰ درصدی مصرف گاز، دریافت 
کردیم و با تعاملی که انجام دادیم، توانستیم میزان این 
محدودیت را کاهش دهیم. سپس در ادامه در اوایل آبان 
مجدداً ابلاغیه کاهش ۴۰ درصدی مصرف گاز را دریافت 

کردیم.
وی ادامه داد: متأسفانه در اعمال محدودیت گاز بر واحدهای 
جنبه های  اسفنجی،  آهن  تولیدکننده  مستقیم  احیاء 
کارشناسی لحاظ نمی شود. گاز طبیعی در این واحدها، نقش 
سوخت و قوه پیش ران را ندارد، بلکه خوراک و در واقع یک 
عامل فرآیندی برای احیاء آهن است. این گونه نیست که با 
کاهش حداکثری، حداقلی یا متوسط مصرف گاز طبیعی، 
روند تولید آهن اسفنجی نیز به نحو متناسبی ادامه داشته 
باشد. ما برخی کمبودها در حوزه انرژی را درک می کنیم و 
حاضر به تعامل و همراهی با دستگاه های مربوطه هستیم 
به صورت  باید  انرژی هم  ابلاغیه های محدودیت   اما 

کارشناسی باشد و نباید به توقف تولید منجر شود؛ چرا که 
تولید ستون فقرات اقتصاد کشور را تشکیل می دهد و نباید 

آسیب ببیند.
دلایل وجود تورم منفی در بازار آهن اسفنجی

مدیرعامل مجتمع فولاد غدیر نی ریز با اشاره به وضعیت رکود 
بازار داخلی آهن اسفنجی گفت: حدود ۷ ماه مداوم است که 
بخشی از آهن اسفنجی عرضه شده در بورس کالا، بدون 
تقاضا باقی می ماند و آهن اسفنجی، تنها حلقه زنجیره فولاد 
است که همزمان با افزایش هزینه تولید، با کاهش قیمت  
فروش و تورم منفی روبرو است! دلیل عدم توازن در عرضه 
و تقاضا در بازار آهن اسفنجی، در درجه اول، عدم رعایت 
مباحث کارشناسی در صدور مجوزها است که کل زنجیره 
فولاد درگیر آن است. در درجه دوم، ناترازی انرژی و 
محدودیت های برق در فصل تابستان باعث کاهش تولید 
واحدهای فولادسازی و کاهش تقاضا برای آهن اسفنجی 

می شود. دلیل سوم وضعیت رکودی در بازار آهن اسفنجی 
کشور نیز اعمال عوارض بر صادرات این کالا است که باعث 

غیراقتصادی شدن صادرات آن شده است.
دکتر مصطفی پور تأکید کرد: در نتیجه عوامل ذکرشده، 
وضعیت بازار آهن اسفنجی مناسب نیست و در صورتی که 
رویکردی واحد و ملی در قبال حلقه تولید آهن اسفنجی 
اتخاذ نشود، تولیدکنندگان این حلقه در آینده با مشکلات 

فراوانی روبرو خواهند شد.
عوارض ۵ درصدی صادرات آهن اسفنجی، مبنا ندارد

مدیرعامل فولاد غدیر نی ریز تصریح کرد: در شرایطی که تولید 
آهن اسفنجی بیش از نیاز داخلی است و تولیدکنندگان به 
صورت شفاف، تولیدات خود را در بورس کالا عرضه می کنند 
و تقاضای کافی برای آن وجود ندارد، اعمال عوارض ۵ 
درصدی بر صادرات آهن اسفنجی، هیچ مبنا و پایه عقلانی و 

منطقی ندارد.

وی افزود: حتی گندله که ماده اولیه تولید آهن اسفنجی است، 
عوارض صادراتی ۲ درصدی دارد و لذا با ارجاع به اصل 
جلوگیری از خام فروشی نیز نمی توان پایه و منطقی برای 
عوارض ۵ درصدی صادرات آهن اسفنجی پیدا کرد. بنده ۱۰۰ 
درصد مخالف عوارض صادرات آهن اسفنجی در این مقطع 
هستم و این عوارض باعث دپوی بیش از حد استانداردِ 

محصول در واحدهای احیاء مستقیم می شود.
پیش نیازهای تولید مستمر شمش در واحد فولادسازی

دکتر مصطفی پور عنوان کرد: خوشبختانه با لطف خداوند و با 
همت تمام همکاران، با وجود مشقت های فراوان، واحد 
فولادسازی مجتمع فولاد غدیر نی ریز به عنوان نخستین واحد 
فولادسازی از طرح های هفت گانه استانی به تولید مستمر شمش 
رسید. تولید مستمر در واحد فولادسازی، تحقق آرمان جمهوری 
اسلامی مبنی بر رشد تولید و توسعه پایدار صنعتی است و رتبه 
جهانی ایران در تولید فولاد را ارتقاء خواهد داد. همچنین با تولید 
این واحد، برای بخشی از مردم شغل پایدار ایجاد شده و به آینده 
امیدوار شده اند.محسن مصطفی پور تأکید کرد: لازمه تداوم تولید 
در واحد فولادسازی مجتمع فولاد غدیر نی ریز این است که با نگاه 
کلان و رویکرد همدلانه، انرژی مورد نیاز مجتمع به صورت پایدار 
تأمین شود. باید درک کنیم که قطع برق در تابستان و قطع گاز 
در زمستان باعث توقف های مستمر تولید می شود و به اقتصاد 
کشور و اشتغال جامعه آسیب می زند. واحدهای تولیدی باید 
به عنوان تولیدکنندگان ثروت در کشور که اشتغال پایدار ایجاد 
کرده و می کنند، درنظر گرفته شوند و اگر این نگاه وجود داشته 
باشد، موضوعات اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و امنیتی کشور 
نیز تدبیر خواهد شد. نباید با محدودیت های انرژی و توقف های 
مستمر تولید، شرایطی را ایجاد کرد که سهامداران شرکت ها 
مجبور شوند در رویکردهای توسعه ای، ثروت آفرین و اشتغال زای 

خود، تجدیدنظر کنند

دستاوردهای ماندگار »سمپوزیوم فولاد« برای فولاد اکسین

در گفتگو با مدیرعامل فولاد غدیر نی ریز بررسی شد:

 تورم منفی در بازار آهن اسفنجی و دلایل آن
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بررسی بازار مسـکن در تهران نشـان می دهد اتبـاع غیر ایرانی 
در بـرخی محـلات مناطـق جنوب شـهر تهران حضـور زیادی 
پیدا کرده اند. بعضی از کارشناسـان مسـکن معتقدند در گذشته 
چنـد مـرد افغـانی بـا هـم در خانه های نیمه سـاخته سـکونت 
داشـتند. در حـال حاضر زنـدگی خانـوادگی افغان هـا در ایران 
بیشـتر شـده و همیـن موضوع باعـث تغییر نـرخ اجـاره بها در 
بـرخی از مناطـق تهران شـده اسـت. اما برخی از کارشناسـان 
معتقدنـد مشـکل در حـوزه مسـکن به حضـور یا عـدم حضور 
افغانی هـا برنمی گـردد. بلکـه مسـکن یـک حـوزه اقتصادی 
اسـت و بـا توجه بـه تورم و سیاسـتگذاری های اشـتباه دولت و 
مجلـس، بـه خصـوص طی دو دهـه اخیـر، بـه شـرایط امروز 
گرفتـار شـده اسـت و ایـن شـرایط ربـطی بـه حضور یـا عدم 

حضور اتباع ندارد.
اتبـاع در ایـران برای اجاره خانه به سـراغ گزینه هـایی می روند 
کـه بـه دلایـل مختلـف در میـان شـهروندان ایـران خواهان 
چنـدانی نـدارد. خانـه های بدون سـند یا با سـندهای مسـاله 
دار، از سـری مـکان هـایی اسـت که اتبـاع بالاجبار بـه آن پناه 
می آورند. اسـتاندار تهران اعلام کـرد حدود  تا ۳ میلیون مهاجر 
و اتبـاع در اسـتان تهران زنـدگی می کنند. گفته می شـود یکی 
از دلایل عدم نوسـازی بافت های فرسـوده، امـکان اجاره دادن 
ایـن امـلاک بـه اتبـاع غیـر ایـرانی و سـودآوری حاصـل از آن 

است. 
عـلاوه بـر ایـن افغان ها معمـولاً به اجـاره خانه های دربسـت و 

حیـاط دار تمایـل دارنـد تا چند خانـواده بتوانند در آن سـکونت 
کننـد. آنها معمـولاً اجاره را به صورت ماهانـه پرداخت می کنند 
و تمایـل چنـدانی بـه پرداخـت ودیعه ندارنـد. این تغییـرات بر 
روی قیمـت اجـاره تاثیرگـذار اسـت و باعـث ایجـاد فشـار بر 
سـاکنان بـومی و خانواده هـای ایـرانی می شـود. این فشـار بر 

روی اقشار آسیب پذیر جامعه بیشتر است.
فرشیـد پورحاجـت، کارشـناس مسـکن در گفتگو بـا »جهان 
اقتصـاد« گفـت: به نظر می رسـد بیـش از اندازه دربـاره حضور 
افغـان تبارهـا در کشـور صحبت شـده اسـت. ایـن حرف ها در 
کشـور نهادینه شـده تـا صورت مسـئله اصلی فراموش شـود. 
اینکـه تورم در کشـور چند سـال اسـت که به بـالای ۴۰ درصد 
رسیـده، امر بدیهی اسـت که به سیاسـتگذاری های اشـتباهی 

بـاز می گـردد کـه بـه خصوص در سـه سـال گذشـته شـکل 
گرفته است.

پورحاجـت تـورم را یکی از مشـکلات عمده در گرانی مسـکن 
خوانـد و گفـت: وقـتی در کشـور تورم وجود داشـته باشـد، این 
تورم به تمام سـطوح اقتصادی سـرایت می کند. بخش مسکن 
یـک حـوزه کامـلاً اقتصـادی اسـت. این مسـئله چـه در مورد 
خریـد و فـروش و چـه در مـورد بخش اجاره صادق اسـت. باید 
پذیرفـت در حال حاضـر اجاره نشینی در تهـران به علت توزیع 
ناعادلانـه ثـروتی اسـت که در تهران شـکل گرفته اسـت. این 
همـه توزیـع قـدرت و ثـروت در تهـران بـزرگ شـکل گرفته 
اسـت امـا سـایر نقـاط کشـور از ایـن توزیـع ثـروت محـروم 

مانده اند.

ایـن کارشـناس مسـکن، حـق دسـترسی افـراد بـه خدمـات 
رفـاهی را یـک حـق طبیعی برای مردم کشـور خوانـد و گفت: 
بایـد سیاسـتگذاران بـه ایـن نکته فکر کننـد که چگونـه قرار 
اسـت ایـن موضـوع حـل شـود. حـق دسـترسی بـه خدمات 
رفـاهی گوناگـون در تهران بیشـتر وجود دارد. این یعنی سـایر 
مـردم در نقـاط مختلـف کشـور، از حـق طبیعی خـود محروم 

شده اند.
وی در ادامه افزود: مشـکل از افغانی ها نیسـت. به نظر می رسد 
مشـکل در مسـکن و هزینـه داری نـاشی از سیاسـت های 
اشـتباهی است که در دولت های گذشـته در حوزه مسکن اجرا 
و اعمـال شـده اسـت. دولتهـا و مجلس ها بزرگتریـن متهمان 
بـه وجـود آمـدن وضـع موجـود هسـتند و باید سیاسـت های 

اشتباه خود را اصلاح کنند.
پورحاجـت بحـث حضور اتبـاع و اغـراق در مورد تاثیـر آنها در 
اقتصـاد را مشـکل زا خوانـد و گفـت: عـوض کـردن صـورت 
مسـئله و اعـلام اینکـه تـورم ۴۱ یا ۴۲ درصد مربـوط به حضور 
افغان هاسـت، اصـلاً قابـل قبـول نیسـت. صحبـت از اخـلال 
افغانی هـا در بـازار اجـاره نیـز اصلا قابل قبول نیسـت. مشـکل 
مسـکن بیمـاری حادی اسـت که از سـال ۸۸ و ۸۹ آغاز شـده 

است. این بیماری تاکنون نیز ادامه داشته است.
ایـن کارشـناس مسـکن مشـکلات اصـلی ایـن حـوزه را نگاه 
کاسـبکارانه و درآمـدی دولتمـردان و ریل گزاری های اشـتباه 
نـاشی از سیاسـتگذاری های مجلس خواند و گفت: در شـرایط 
کنـونی بـازار بسیـار مهـم اقتصـادی مسـکن، بـه کج راهه یا 
بیراهـه رفتـه اسـت. باید این مسـائل را حل کرد. بازار مسـکن 
از دو عامـل مهـم رنـج می بـرد. یـکی تـورم نهادینـه شـده در 
اقتصاد کشـور اسـت. مسـاله بعدی ریـل گذاری هـای غلطی 
اسـت کـه در دولـت و مجلـس بنـا شـده اسـت و بـا همکاری 
دولـت، مجلـس و بخش خصـوصی، بایـد ایـن ریل گذاری ها 

اصلاح شود.

نقش اتباع در تغییرات بازار مسکن بررسی شد؛

پاک کردن صورت مسئله

سرپرست شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل ونقل کشور تاکید کرد؛

بروکراسی ها از سر راه سرمایه گذاران و فعالان بخش خصوصی حذف می شود

مدیرعامل راه آهن:

بهبود اقتصاد حمل و نقل ریلی موجب فعال شدن صنایع مرتبط با راه آهن می شود

سرپرست سازمان هواپیمایی کشوری:

معماری سازمان هواپیمایی باید متناسب با وضعیت کنونی تغییر کند

تاکید شهردار منطقه یک به اتمام پروژه های شهری تا قبل از زمستان 

مفقودیاحتراماً به اطلاع می رساند مدارک کامیون اعم از گواهی قبولی )فتوگرافی( به شماره 
252۱62، کارت کامیون کشنده به شماره 6۱۰25۰۰8285 و کارت تریلی کامیون اسکانیا 
شاسی  شماره  و   DC۱2۱7L۰28۱8۰832 موتور  شماره  به  رنگ  سفید   ۱39۱ مدل 
NACG4X2۰۰۰36966۱5 و شماره پلاک کشنده 535ع۱3 ایران 55 و شماره پلاک کانتینر 
889ع34 ایران 22 و شماره کارنه تیر  XH8643353۱ متعلق به آقای علی محمودی سرای 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
برگ سبز و کارت ماشین خودرو سواری دنا۱7۰۰CCEF7 بنام 
سید حسن خاموشی شماره ملی 4۰۱۰274۰۱8 مدل ۱396 رنگ 
موتور  شماره  2۱_233د57  ایران  انتظامی  شماره  متالیک  آبی 
 NAAW۰۱HE465248 شاسی  شماره   ۱47H۰294829

مفقود شده و از درجه اعتبار ساقط است.

خبر

با دریا بیگانه ایم!
ــه نبــود  ــوری ضمــن اشــاره ب ــادر و دریان مشــاور مدیرعامــل ســازمان بن
ــرای  ــرای توســعه دریامحــور و عــدم مدیریــت یکپارچــه ب نقشــه راهی ب
هماهنــگی ســازمان هــای مرتبــط در توســعه اقتصــاد دریــا اظهــار کــرد: 
ــه  ــا بیگان ــا دری ــردم ب ــن م ــل عــدم فرهنگســازی و اشــاعه آن بی ــه دلی ب

هستیم.
حمیدرضــا آبــایی در گفت وگــو بــا ایســنا، بــا بیــان اینکــه یــکی از مباحــث 
اصــلی در بحــث توســعه دریامحــور توجــه اســاسی بــه اقتصــاد دریا اســت، 
ــا فرهنــگ دریــا آشــنا نیســتند و وقــتی  اظهــار کــرد: متاســفانه مــردم ب
ــلی کــه ســفرهای  ــا می رسیــم متوقــف می شــویم. یــکی از دلای ــه دری ب
دریــایی در کشــور اشــاعه پیــدا نکــرده بــه دلیــل عــدم توجــه مســئولان 
و فرهنگســازی در بیــن مــردم اســت.در حقیقــت نســبت بــه دریــا کــمی 

بیگانه هستیم.
وی افــزود: یــکی دیگــر از دلایــل در عقــب مانــدگی در توســعه دریامحــور 
نبــود یــک نقشــه راه مصــوب اســت کــه همــه دســتگاه هــا و ســازمان بــه 
صــورت یکپارچــه همــراهی و همــکاری کننــد و ایــن مدیریــت یکپارچــه 
منجــر بــه ایجــاد زیرســاخت هــای مناســب شــود و در کنــار آن صنایــع 

مرتبط با دریا یا صنایع آب بر در کنار دریا ایجاد شــود.
ــه  ــر ب ــرد: اگ ــح ک ــوری تصری ــادر و دریان ــل ســازمان بن مشــاور مدیرعام
ســندها و چشــم اندازهــای کشــور توجــه کنیــم ســال ۱353 یک شــرکتی 
ــه  ــه ب ــر توج ــرد ب ــررسی می ک ــور را ب ــا مح ــعه دری ــه راه توس ــه نقش ک
ــه  ــال 65 ک ــه در س ــرد ک ــرآورد ک ــد و ب ــران تاکی ــواحل مک ــعه س توس
جمعیــت ایــران 5۰ میلیــون نفــر خواهــد شــد 25 میلیــون می تواننــد در 
ــزرگ  ــای ب ــرح ه ــز ط ــار آن نی ــد و در کن ــدگی کنن ــران زن ــاحل مک س
ــر  ــع آب ب ــتی صنای ــدی و ح ــع تولی ــادر و صنای ــلاتی بن ــگری شی گردش
ماننــد فــولاد و...می تواننــد در کنــار ســاحل قــرار گیرد.امــا ایــن منطقــه 

تا کنون توسعه نیافته است.
وی همچنیــن بــا اشــاره بــه اینکــه مکــران از عقــب مانــدگی خــاصی در 
ــام  ــت مق ــرد: درای ــار ک ــع برخــوردار اســت، اظه ــت و صنای بخــش صنع
ــعه  ــر توس ــان ب ــد ایش ــرایط و تاکی ــه ش ــه ب ــا توج ــری ب ــم رهب معظ
دریامحــور باعــث شــد ســند توســعه دریامحــور ابــلاغ شــود. ســند توســعه 
بــر موضــوع یکپارچــگی در مدیریــت و تهیــه طــرح جامــع تاکیــد دارد و 
اقدامــات همــه دســتگاه هــای متــولی نیــز بایــد بــر اســاس آن و در ایــن 

راستا باشد.
آبــایی در ادامــه گفــت: تاکنــون دســتگاه هــای متــولی توســعه دریــا در 
یــک محیــط بــا مدیریــت یکپارچــه ای مواجــه نبــوده انــد و بــه طــور کلی 
می تــوان گفــت تعامــل بیــن بخــشی در کشــور مــا در ایــن بخــش بسیــار 
کــم اســت. اگــر اقــدامی هــم انجــام شــود در مسیــر منافــع بخــشی بــوده 
و بــه کل نگــری توجــهی نــمی شــود. در همــه بخــش هــا از جملــه محیــط 
زیســت، منابــع طبیــعی، ســازمان بنــادر، شیــلات و ... بــه جــای کلی نگری 
ــع  ــطی صنای ــل زیســت محی ــه دلای ــال ب ــرای مث ــم. ب بخــشی نگــر بودی
فــولاد در مرکــز کشــور قــرار گرفتــه انــد کــه هیــچ آبی در آن نیســت در 
حــالی کــه ایــن صنایــع بسیــار آب بــر هســتند و بایــد در کنــار ســواحل 

باشند.
مدیــر اجــرایی طــرح جامــع لجســتیک بنــادر کشــور در ادامــه افزود:قــرار 
نیســت صنایــعی کــه ایجــاد می شــوند همــه مخــل محیط زیســت باشــند. 
در کنــار ســواحل اروپــا کارخانــه هــای ذوب فلــزات وجــود دارد در حــالی 
ــت.  ــوردار اس ــاری برخ ــت بسی ــام از اهمی ــت در انج ــط زیس ــه محی ک
هرسیســتم و صنعــتی می توانــد بــا اســتفاده از شــرایط بــه وجــود آمــده 
بــه جــای تخریــب گــر، کمــک کننــده باشــد. قــرار نیســت صنایــع چــوب 
در جنــگل نباشــد چــون بــه جنــگل آسیــب می رســاند. بلکــه صنایــع می 
ــا اســتفاده از سیســتم هــای پیشــرفته و تکنولوژهــای روز دنیــا  تواننــد ب
بــه صنایــع ســبز تبدیــل شــود. کــه البتــه همــه ایــن مــوارد نیازمند نقشــه 
راه اســت.وی در پاســخ بــه ایــن ســوال کــه چگونــه بایــد بخــش خصــوصی 
را بــرای ســرمایه گــذاری در ســواحل ترغیــب کــرد، گفت:تنهــا چیــزی که 
بخــش خصــوصی نیــاز دارد عــلاوه بــر اشــاعه فرهنــگ اســتفاده از دریــا، 
توجیــه اقتصــادی طــرح اســت. بنابرایــن بــا توجــه بــه اینکــه اقتصــاد بــر 
پایــه دریــا بسیــار ســودآور اســت فقــط بایــد بتوانیــم ســرمایه گــذاران را 
ــدری و  ــت بن ــد در صنع ــا بتوانن ــا آنه ــم ت ــذب کنی ــش ج ــن بخ ــه ای ب
دریــایی، رونــق گردشــگری و ایجــاد صنایــع مرتبــط بــا دریــا اقــدام کنند.
مشــاور مدیرعامــل ســازمان بنــادر و دریانــوری در ادامــه گفــت:در همــه 
ــه طــرح جامــع  ــه نقشــه راه یعــنی ب ــاز ب ــرای پیشــرفت نی ــه هــا ب زمین
داریــم. اگــر طــرح هــای جامــع در برگیرنــده تمــام شــرایط باشــند و آینده 
نگــری، آینــده پــژوهی و انعطــاف پذیــری داشــته باشــد باعــث می شــود 
ــم. همچنیــن  ــا گام هــای اســاسی برداری ــا و اقتصــاد دری در توســعه دری
همــه ســازمان هــا و دســتگاه هــا نیــز بایــد تکالیــف خــود را بــر اســاس 
ــت:  ــان گف ــد.وی در پای ــام دهن ــا انج ــرایی آنه ــات اج ــه و اقدام برنام
پیشــنهاد مــا ایــن اســت کــه تدویــن طــرح توســعه مکــران را ســازمان 
هــایی کــه در ایــن زمینــه تجربــه دارنــد ماننــد ســازمان بنــادر و 

دریانــوردی در اولویت کاری خود قرار دهند.

تهـران- ایرنا- سرپرسـت شـرکت سـاخت و توسـعه زیربناهای 
حمل ونقـل کشـور بـا تاکید بـر تأثیر وفاق در پیشـبرد اهـداف این 
شـرکت، گفت: تسـهیلگری و برداشـتن بروکراسی های از سر راه 
سـرمایه گذاران و فعـالان بخـش خصـوصی، از اهـم وظایـف این 

شرکت است.
به گزارش ایرنا از شـرکت سـاخت و توسـعه زیربناهای حمل ونقل 
کشـور، “هوشـنگ بازوند” در آیین تکریم و معارفه مدیرعامل این 
شـرکت که بـا حضور معاونان، مدیـران، اعضای جامعه مهندسین 
مشـاور، پیمانکاران و سـرمایه گذاران در محل این شـرکت برگزار 
شـد بـر اجـرای رئوس برنامـه هفتم و سیاسـت های ابـلاغی رهبر 

معظم انقلاب از جمله موضوعاتی چون توسـعه شـبکه حمل ونقل 
جاده ای، ریلی، فرودگاهی تأکید کرد.

سرپرسـت شرکت ساخت و توسـعه زیربناهای حمل و نقل کشور 
گفـت: امـروز باید به دنبـال روش های خلاقانه در اجـرا باشیم که ما 

را به برنامه های پیش بینی شده نزدیک کند.
بازونـد ادامـه داد: بهره گیری درسـت از ظرفیت بخش خصوصی و 
اثرگذاری سـرمایه گذاران داخـلی و خـارجی، همکاری های دقیق 
بین بخـشی، درک و بهره گیـری درسـت از منابـع متنـوع موجود با 
رعایـت اولویـت پروژه هـا کـه همـواره مـورد تأکیـد وزیـر راه و 

شهرسازی است، در اجرای برنامه مورد توجه است.

وی به تعبیر و تأثیر وفاق در پیشـبرد اهداف شـرکت مادرتخصصی 
سـاخت و توسـعه زیربناهای حمل ونقل کشور اشـاره کرد و افزود: 
مشـاوران، پیمانکاران و همه ارکان مرتبط با زیربناهای کشـور باید 
بیش ازپیـش بـا همـدلی و وفاق حوزه اثـر خود را شناسـایی کرده و 

نقش خود را ایفا کنند.
بازونـد تاکیـد کـرد: در همیـن راسـتا از اهـم وظایف این شـرکت 
تسـهیلگری و برداشـتن بروکراسی هـا و چالش هـای سـر راه 

سرمایه گذاران و فعالان بخش خصوصی است.
“خیراللـه خـادمی” رئیس پیشین این شـرکت نیز در این مراسـم با 
قـدردانی از تـلاش همکاران و بخش خصوصی در به ثمر نشسـتن 

اهـداف این شـرکت، اظهـار داشـت: در این زمـان احـداث ۲ هزار 
کیلومتر مسیر ریلی، اتصال ۶ مرکز اسـتان به شـبکه ریلی و افتتاح 
طرح هـای ریـلی معـادل ۱۳ درصـد از طول شـبکه ریلی کشـور، 
افتتـاح ۹۰۷ کیلومتر مسیر آزادراهی معادل ۳۱ درصد طول شـبکه 
آزادراهی و احـداث ۶ هـزار و ۸۰۰ کیلومتر بزرگراه معادل ۵۰ درصد 

بزرگراه های موجود انجام شد.
وی همچنیـن افزایـش ۱۰ برابـری بودجه جاری به همـراه تامین 
نقدینـگی از طریـق فـروش اوراق اسـلامی به منظـور فعال کردن 
کارگاه های راهسـازی کشـور را از دیگر اقدامـات صورت گرفته در 

زمان خدمت در شرکت ساخت و توسعه اعلام کرد.

- مدیرعامل راه آهن جمهوری اسلامی ایران گفت: اگر اقتصاد حمل و نقل ریلی 
تقویت شود، همه صنایع مرتبط با راه آهن فعال شده و از رکود فعلی خارج 

می شود.
به گزارش ایرنا از راه آهن، »جبار ذاکری« در دیدار با مدیران عامل شرکت های 
مالک لکوموتیو، بر تعامل راه آهن با شرکت های خصوصی صنعت ریلی تاکید 

کرد و افزود: برای بقای صنعت ریلی ایجاد تحول در راه آهن الزامی است.
وی بیان داشت: اقتصاد ضعیف حوزه مسافری راه آهن ناشی از پایین بودن نرخ 
بلیت در بخش مسافری، تمایل شرکت های خصوصی برای سرمایه گذاری را 
کاهش داده است، زیرا سرمایه گذاری در بخش ریلی برای آنها صرفه اقتصادی 

ندارد.
معاون وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: به دنبال کاهش تمایل سرمایه 
گذاران به سرمایه گذاری در صنعت ریلی، تعداد واگن های مسافری در چندین 

ساله اخیر از 2 هزار و 2۰۰ واگن به کمتر از یک هزار واگن رسیده است.

مدیرعامل راه آهن گفت: باید خدمات بهتر با قیمت مناسب تر به مردم ارائه 
کنیم، اما تعرفه پایین صنعت ریلی موجب می شود که نتوانیم خدمات دهی 

مناسبی داشته باشیم که این موضوع نارضایتی مردم را به دنبال دارد.
ذاکری با تاکید بر اینکه افزایش بهره وری در راه آهن در گرو برنامه ای کردن 

قطارهای باری است، گفت: اگر فقط 6۰ درصد قطارهای باری، برنامه ای شود 
ظرفیت جابه جایی بار در شبکه ریلی افزایش می یابد.

وی افزود: همه اجزای صنعت ریلی مانند زنجیر به هم پیوسته است، بنابراین 
افزایش تعامل و همکاری شرکت های ریلی با یکدیگر ضروری است.

این مقام مسئول اظهار داشت: بقای صنعت ریلی در گرو تصمیم های درست 
است و تصمیمات ما در راه آهن باید به گونه ای باشد که همه مجموعه ریلی از 

این تصمیم منتفع شوند.
مدیرعامل راه آهن ابراز امیدواری کرد با همفکری و مشارکت جمعی شرکت 

های خصوصی، مسائل و مشکلات صنعت ریلی حل شود.
نرخ پایین بازدهی سرمایه در صنعت ریلی نسبت به جاده

مدیران عامل شرکت های مالک لکوموتیو نیز در این دیدار با بیان اینکه صنعت 
ریلی پیشران توسعه و پیشرفت کشور است، گلوگاه وضعیت فعلی حمل و نقل 
ریلی را لکوموتیو و تامین نیروی کشش بیان و بر لزوم برون رفت از وضعیت 

فعلی، با بهبود وضعیت ناوگان موجود و بهره وری حداکثری تاکید کردند.
در این دیدار، نرخ پایین بازدهی سرمایه در صنعت ریلی نسبت به جاده که با 
وجود مصرف کمتر سوخت در بخش ریلی، امکان رقابت ریل با جاده را غیرممکن 

می کند، از جمله مشکلات صنعت ریلی ذکر شد.
احیای مشوق های سرمایه گذاری که در قانون پیش بینی شده، اصلاح ساختار 
قراردادهای بهرهبرداری از لکوموتیو ، توسعه مراکز تعمیراتی متناسب با نیاز و 
وضعیت موجود ناوگان کشش، بهره برداری حداکثری و مناسب از لکوموتیوهای 
بخش خصوصی، در نظر گرفتن ساز و کار مناسب برای خرید لکوموتیو جدید 
و اولویت حمل بارهای ریل پسند که ظرفیت حمل آن نیز وجود دارد از جمله 
پیشنهادات شرکت های مالک لکوموتیو برای بهبود وضعیت فعلی صنعت ریلی 

بود.

سرپرست سازمان هواپیمایی کشوری گفت: معماری سازمان هواپیمایی کشوری باید متناسب 
با وضعیت کنونی باشد و سازمان با بازمعماری در حوزه رویه ها و فرآیندها، ارتقا خواهد یافت.

به گزارش خبرگزاری مهر،معماری سازمان هواپیمایی باید متناسب با وضعیت کنونی تغییر کند 
حسین پور فرزانه سرپرست سازمان هواپیمایی کشوری در جلسه هم اندیشی با مدیران مراکز 
تعمیر و نگهداری و صلاحیت پروازی گفت: همفکری و هم اندیشی جلسه امروز منجر به تعریف 
و ارائه نقطه نظرات بهتر به منظور کاستن از نقایص سازمان هواپیمایی و صنعت هوانوردی در 

حوزه سیستم تعمیرات و نگهداری و کارکرد بهینه و در نهایت منجر به تولید با کیفیت تر شود.
سرپرست سازمان هواپیمایی کشوری افزود: معماری سازمان هواپیمایی کشوری باید متناسب 
با وضعیت کنونی باشد و با باز معماری سازمان در حوزه رویه ها و فرآیندها سازمان را ارتقا خواهیم 
داد.گفتنی است؛ این جلسه با حضور مدیران و کارشناسان تعمیر و نگهداری و صلاحیت پرواز 

بخش های هلیکوپتری، ایرلاین ها، هواپیماهای سبک و مراکز آموزشی برگزار شد.
مدیران و کارشناسان مراکز تعمیر و نگهداری و صلاحیت پرواز به ارائه نقطه نظر خود در خصوص 

چالش ها و پیشنهادهای حوزه صنعت هوانوردی پرداختند.

پروژه های اجرایی شهرداری منطقه یک، در حوزه های عمرانی، ترافیکی، خدمات 
شهری و اجتماعی با تلاش و پیگیری های بیشتر مدیران اجرایی تا پایان آذر ماه و 

قبل از بارش های زمستانی به مرحله نهایی خود خواهند رسید.  
به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه یک، سید مهدی صباغ شهردار منطقه 
یک، در جمع مدیران و معاونان اجرایی گفت: با توجه به موقعیت جغرافیایی و 
زمستان زودرس در این منطقه و کاهش سرعت اجرایی، مدیران شهری باید در 

دو ماه پایانی با حداکثر توان و امکانات تلاش کنند تا در پایان پاییز پروژه ها به مرحله 
نهایی و اتمام خود برسند و تمرکز ادارات خدمات رسان بر بارش های زمستانی 

قرار گیرد. 
او  از معاونت ها خواست با مبلغ نقد و غیرنقدی در اختیار، اولویت ها را به گونه ای 
برنامه ریزی کنند که با جابجایی هزینه ها اگر موردی نیاز به سرعت عمل بیشتری 

دارد، سریعتر به انجام برسد تا پروژه انجام نشده نداشته باشیم.
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شرایط پرداخت وام اجاره برای مجردها اعلام 
شد 

جهان اقتصاد« بانک مرکزی در بخشنامه ای شرایط پرداخت وام ودیعه مسکن 
به مجردها را اعلام و اولویت بندی پرداخت این تسهیلات به واجدین شرایط را 

مشخص کرد.
بانک مرکزی در بخشنامه ای شرایط پرداخت وام ودیعه مسکن به مجردها و 

همچنین اولویت بندی پرداخت این تسهیلات به واجدین شرایط را اعلام کرد.
ماده 7 دستورالعمل  است:  حسب  تأکید کرده  این بخشنامه  بانک مرکزی در 
اجرایی تسهیلات ودیعه مسکن در خصوص شرایط متقاضیان دریافت تسهیلات 
موضوع این دستورالعمل متقاضی می بایست متاهل باشد. چنانچه متقاضی مجرد 
باشد در خصوص زنان بایستی بالای 35 سال سن و در خصوص مردان بالای 45 

سال سن داشته باشند.
همچنین اولویت بندی متقاضیان بر مبنای تصویب نامه هیات وزیران موضوع 

ساماندهی بازار مسکن و اجاره بها انجام می پذیرد.
اولویت  لذا بانک های عامل موظفند نسبت به اعطای تسهیلات مزبور مطابق 
زنان  حمایتیف  نهادهای  پوشش  تحت  خانوارهای  به  ترتیب  به  مذکور  بندی 
و  زوج های جوان  بیشتر،  و  فرزند  دارای سه  های  خانواده  خانواده،  سرپرست 
خانوارهای دهک های پایین درآمدی و برای افراد مجرد نیز براساس شرایط سنی 

ذکر شده اقدام نمایند.
 طبق مصوبه شورای پول و اعتبار مبلغ تسهیلات ودیعه مسکن در تهران 2۰۰ 
شهرها ۱۰۰  سایر  در  تومان،  میلیون  استان ها ۱5۰  مراکز  در  تومان،  میلیون 

میلیون تومان و در روستاها 4۰ میلیون تومان است.
زمان  مدت  حداکثر  و  درصد   23 مسکن  ودیعه  تسهیلات  سود  اینکه  ضمن 

بازپرداخت این تسهیلات 5ساله تعیین شده است.

ارز چند نرخی موجب سرکوب صادرات شده 
است

جهان اقتصاد: یک نماینده سابق مجلس شورای اسلامی بر لزوم حرکت به سمت 
ارز تک نرخی تاکید کرد و اظهار داشت:  رفتارهای دولت های گذشته در دامن 

زدن به شکاف نرخ ارز بیشتر باعث سرکوب صادرات بوده تا واردات.
رونق  اینکه  بیان  با  اقتصادی  کارشناس  و  مجلس  سابق  نماینده  نکو،  ابراهیم 
اقتصادی با چندگانگی نرخ ارز محقق نخواهد شد، اظهار کرد: در واقع رفتارهای 
دولت های گذشته در دامن زدن به شکاف نرخ ارز بیشتر باعث سرکوب صادرات 
بوده تا واردات، پس رویه قبلی یعنی همان چندنرخی بودن ارز، رویه مناسبی 

نیست.
با  کنونی  شرایط  در  دولت  بنابراین  کرد:   تاکید  مجلس  سابق  نماینده  این 
بازار برای تک  تا رسیدن به ثبات  ارز برای یک مدت کوتاه  شناور کردن نرخ 
نرخی کردن، می تواند رونق را به بازار اقتصاد برگرداند. همچنین با اختصاص 
فرصت های مناسب برای صادرات و حمایت از صادرکنندگان در عین حال کاستن 

از پیچ و خم های صادرات می تواند صادرات را تقویت کند.
نکو تصریح کرد: بازار نرخ ارز چند سالی است نظرات کارشناسان مختلف را به 
خود مشغول کرده است، که آیا چند نرخی بودن ارز به نفع اقتصاد ایران است 
یا تک نرخی و در این بین موافقان و مخالفانی دارد. معمولا چند نرخی بودن 
قیمت برخی از اقلام مورد نیاز مردم همیشه آزار دهنده بوده کما اینکه چندگانه 
بودن نرخ ارز خواسته یا ناخواسته موجب فساد و رانت خواهد شد که این یک 
امر طبیعی است و در هر جامعه ای به خصوص در رابطه با ارز وقتی با چندنرخی 

بودن مواجه بودیم شاهد اتفاقات ناگواری خواهیم بود.
این کارشناس اقتصادی در عین حال تاکید کرد:  البته تک نرخی شدن باید در 
شرایط مناسبی اجرایی شود و در تصمیم به تک نرخی شدن باید مراقب همه 
اقشار و اقلام باشیم؛ بنابراین تک نرخی می تواند شناور باشد تا از این آسیب ها 

در امان باشیم.
وی افزود: شناور بودن نرخ ارز برای یک مدت ضروری است تا بازار به تعادل برسد 
و شرایط برای تک نرخی شدن فراهم شده و اقتصاد از ثبات بیشتری برخوردار 
شود. به خصوص در حوزه نرخ ارز به صورت آزاد ما شاهد یک ثبات بلند مدت 
خواهیم بود و این می تواند زمینه را برای اجرای برنامه تک نرخی کردن مناسب 

باشد و زمینه را فراهم کند.
واردات  از  جلوگیری  و  صادرات  رونق  به  اشاره  با  ادامه  در  دانشگاه  استاد  این 
بی رویه در سایه تثبیت نرخ ارز و شناور کردن آن در شرایط کنونی جامعه، 
خاطرنشان کرد: اگر ما بخواهیم با این چندگانگی در نرخ ارز و با همان برنامه 
قبلی پیش برویم و صادرات را تقویت کنیم، مسلما چنین اتفاقی رخ نخواهد داد. 
اما اگر تصور کنیم چنین امری از روی ناچاری در حال رخ دادن است کاملا 

غلط است.
بلکه بحث رانت وعدم نظارت کافی و سودجویی برخی افراد با عناوین خاص، 
بواسطه نزدیکی به نهادهای اقتصادی است که خود این گروه ها بیشتر به واردات 

دامن می زنند. چرا که سود آنها در واردات کالاهاست.
وی با تاکید بر لزوم شناسایی بازارهای هدف، افزود: ما یک خلا داریم و آن این 
است که همچنان نتوانستیم بازارهای هدف را به درستی شناسایی کرده و امکان 
صادرات به آنجا را تسهیل کنیم. به عقیده من راهی که ما برای کاستن واردات 
و افزایش صادرات در چند نرخی کردن ارز پییمودیم، بی راهه بود و اگر اصلاح 
شود صادرات به مرور تقویت خواهد شد و افراد به سمت راه های درآمد ساده و 

بی دردسر با وارد کردن کالاهای مصرفی نخواهند رفت.

رئیس سازمان بورس خبر داد
پیگیری  برای پذیرش و عرضه صنایع بزرگ 

فعال در بازار سرمایه
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار در نشست هم اندیشی با ناشران بزرگ بازار 
گفت:  و  خبرداد  سرمایه  بازار  توسعه  بر  دولت  ارشد  مدیران  تأکید  از  سرمایه 
سازمان بورس در حال برنامه ریزی برای پذیرش و عرضه صنایع بزرگ فعال در 

اقتصاد ایران در بازار است.
بازار  بزرگ  ناشران  با  هم اندیشی  نشست  در  صیدی  اقتصاد:  حجت اله  جهان 
سرمایه، با اشاره به اثر محدود ریسک های سیستماتیک بر بازار سرمایه توضیح 
داد: در دوره مختلف دیده ایم که حتی در بدترین شرایط هم بنگاه ها و صنایع 
تولیدی و خدماتی فعال بوده اند، بنابراین ضمن مراقبت و صیانت از بازار نباید 
به نگرانی ها دامن بزنیم.وی با اشاره به اقدامات انجام شده برای صیانت از بازار 
سرمایه، توضیح داد: از هفته گذشته جلساتی را به این منظور برگزار کرده ایم تا 

با آرامش درباره نحوه حفظ ثبات بازار تصمیم بگیریم
رئیس سازمان بورس افزود: بازار سرمایه و حتی کسب و کارها نباید با یک غوره 
سردی شان شود و با یک مویز گرمی، مخصوصا در بازار اوراق بهادار که اطلاعات 
کاملا شفاف و دسترس است، نباید با بیش واکنشی نسبت به مسائل مواجه باشیم

صیدی با اشاره به محتوای نشست های برگزار شده در روزهای گذشته اعلام کرد: 
پنج شنبه در جلسه ای مسائل بنیادین بازار را بررسی و راهکارهایی را در قالب 
چند بند طراحی کردیم. پیرو آن، در نشست شنبه صبح با ناشران بزرگ هم 

موضوعات را مطرح کردیم.
وی در ادامه از همکاری و موافقت مدیران ارشد دولت با توسعه بازار سرمایه خبر 
داد و تاکید کرد: روز یک شنبه هفته گذشته جلسه ای با حضور رییس جمهور 
برگزار شد که در آن نشست، هم وزیر اقتصاد و هم دکتر طیب نیا مشاور عالی 
بیان کردند و آقای  بازار و صنایع  از مسائل  رییس جمهوری، مصادیق دقیقی 

رئیس جمهور دستورات خوبی برای رفع مسائل بیان کرد.

  آمنه قدیم پرست
بازار سرمایه

آمنه قدیم پرست: به فاصله اندکی پس از حمله 
ناموفق رژیم صهیونیستی بر خلاف انتظارها بازار 
سرمایه که در روزهای پیش روند کاهش به خود 
مسیر صعودی  به  و  داد  تغییر جهت  بود  گرفته 
برگشت . این تغییر رفتار در حالی صورت گرفت 
سازمان بورس جلسه ای را با ناشران برگزار کرد 
. موضوعی که اگرچه بیش از هر چیزی خواسته 
های سازمان بورس از سهامداران بود اما به اعتقاد 
کارشناسان این جلسه زمینه افزایش اعتماد را به  

ارمغان خواهد آورد.
بررسی ها نشان می دهد در جلسه ای که  حجت 
بازار  بزرگ  ناشران  با  رئیس سازمان  الله صیدی 
بحرانی  وضعیت  از  بورس  خروج  جهت  سرمایه 
به اهمیت عوامل  با توجه  برگزار کرد. مقرر شد 
ناشران  شرکت ها،  سهام  بر  اثرگذار  بنیادی 
برنامه های خود برای بهبود سودآوری شرکت های 
زیرمجموعه در باقی مانده سال را به سازمان ارائه 
نحوی  به  کنند،  منتشر  کدال  سامانه  در  و  داده 
که عملکرد شرکت ها در نیمه ی دوم سال، بهبود 
قابل ملاحظه ای نسبت به نیمه ی اول داشته باشد 
برای  جدی  و  عملی  اقدام های  بزرگ  ناشران   ،
حفظ ارزش ذاتی سهام شرکت های زیرمجموعه 

و گروه خود به عمل آورند.
دارای  مالی  نهادهای  است   قرار  همچنین 

افزایش  به  نسبت  ثابت،  درآمد  صندوق های 
رویه های  اساس  بر  پرتفوی خود  در  سهم سهام 
تعریف شده اقدام کنند. در این خصوص، با توجه 
به لزوم کاهش  وزن سپرده های بانکی، منابع آزاد 
شده نیز زمینه ی حمایت از سهام ارزنده را فراهم 
محدودیت های  و  مسائل  نهایت  در  و  می کند. 
اثرگذار بر سودآوری شرکت ها مانند قطعی برق 
قیمت  دولتی،  حقوق  مالیاتی،  مسائل  گاز،  و 
موارد  به ویژه  آن،  نظایر  و  خوراک  و  اولیه  مواد 
مشترک  به صورت  بودجه  لایحه   در  باقی مانده 

توسط ناشران و سازمان پی گیری شود.
برگزاری  دنبال  به  دهد،  می  نشان  ها  بررسی   
بازار  ناشران  با  بورس  سازمان  رئیس  جلسه 

دسته جمعی  رشد  با  سهام  بازار  ته  سرمایه  
دو  ورود  و  بوده  روبه رو  بااهمیت  شاخص  های 
همت پول حقیقی را ثبت کرده است. این روند 
با کاهش ریسک های سیاسی رخ  البته همزمان 
داده و بر همین اساس این سوال را پیش آورده 
که آیا رشد بورس، نتیجه این جلسه بوده است؟ 
در این رابطه نوید سالک، کارشناس بازار سرمایه، 
ناشران  نشست  تاثیر  و  کار آمدی  میزان  درباره 
بزرگ در سازمان بورس بر بازار سهام اظهار کرد: 
برگزاری این نوع نشست ها از وجوه مختلفی برای 
بورس مفید است. اولین ویژگی این جلسات که 
تاثیر بنیادین بر این بازار می گذارد این است که 
مشکلات صنعت و سودآوری شرکت ها، از سوی 

ناشران مطرح می شود.
سازمان  مسئولان  را  مشکلات  این  داد:  ادامه  او 
بر  مسائل،  رفع  لحاظ  از  که  می شوند  بورس 
سیاست گذار تاثیر دارد و باعث افزایش سودآوری 

شرکت ها خواهد شد.
این  نتیجه  گفت:  سرمایه  بازار  کارشناس  این 
مسئولان  تصمیم گیری  بر  بلندمدت  در  جلسات 
جلسات  این  در  گذاشت.  خواهد  اثر  اقتصادی 
و  دارند  حضور  رسانه ها  اکثر  ناشران،  همراه  به  
ناشران در خصوص سهام شرکت خود اظهارنظر 
می کنند. همچنین برنامه های سودآوری و اهداف 
ذاتی  ارزش  نیز  اینها  کنار  در  و  مطرح  را  خود 

شرکت و سهام خود را ارائه می کنند.
سالک توضیح داد: تمام این کارها به تصمیمات 
جریان  از  تا  کرد  خواهد  کمک  سرمایه گذاران 
سبب  که  کنند  استفاده  شفاف  و  آزاد  اطلاعات 
رسیدن  و  شفافیت  سهام،  بازار  کارایی  افزایش 
بازار سرمایه به تعادل و وضعیت مناسب خواهد 

شد.
این کارشناس بازار سرمایه تصریح کرد: برگزاری 
افزایش  سبب  آن  بازخورد  و  نشست ها  این 
اینکه  دلیل  به   می شود؛  خرد  سهامداران  اعتماد 
می شوند.  مطلع  ناشران  اخبار  از  سهامداران 
همچنین نشان دهنده حمایت ناشران از سهام و 
شرکت خود است. این ناشران از ارزندگی سهام 
خود باخبر و علاقه مند به رشد و رسیدن قیمت 

سهام شرکت شان به ارزش واقعی نیز هستند
و  کوتاه مدت  در  اقدامات  این  داد:  ادامه  سالک 
بورس  سهامدارن  به  اطمینانی  مقطعی،  طور  به 
خواهد داد و از بعد روانی دید این سهامداران را 

نسبت به بازار سرمایه مثبت می کند.

وضعیت بازار بورس بررسی شد؛

تلاش برای بازگشت اعتماد

جهان اقتصاد: سخنگوی ستاد بودجه با بیان اینکه سیاست دولت تک نرخی کردن ارز 
است، گفت: افزایش نرخ ارز ترجیحی به صورت تدریجی و متناسب با تورم و طی سال 

صورت خواهد گرفت.
به گزارش خبرنگار روزنامه“  جهان اقتصاد“ ، مژگان خانلو سخنگوی ستاد بودجه 
سازمان برنامه و بودجه در نشست خبری که با حضور اصحاب رسانه برگزار شد اظهار 
کرد: بودجه محل تعیین ارز و برخی دیگر از قیمت ها نیست. لذا آنچه که در بودجه درج 
می شود مبانی محاسباتی تسعیر ریالی منابع ارزی بودجه است زیرا ما بودجه ارزی 
نمی نویسیم بلکه بودجه ریالی می نویسیم. بنابراین باید منابع ارزی حاصل از صادرات 

که سهم دولت است به صورت ریالی تسعیر شود.
وی افزود: تأمین کالاهای اساسی برای دولت مهم است بنابراین همواره سهمی از 

درآمدهای ارزی دولت صرف تأمین این کالاها با ارز ترجیحی می شود.
خانلو ادامه داد: تسعیر ارز کالاهای اساسی به جهت اینکه کنترل قیمتش برای دولت 
در بازار مهم است با نرخ ترجیحی انجام می شود که شما این ارز را با نام ۲۸ هزار و ۵۰۰ 
تومانی می شناسید. این ارز در واقع ملاک تسعیر درآمدهای ریالی دولت برای کالاهای 

اساسی و حقوق ورودی مترتب بر واردات است.
وی تصریح کرد: آنچه که برای دولت در تنظیم لایحه بودجه مهم است این بود که 
بودجه دولت شوک آور نباشد و نباید با تغییرات ناگهانی مواجه شویم. بنابراین افزایش 
نرخ ارز ترجیحی به صورت تدریجی و متناسب با تورم و طی سال صورت خواهد گرفت

سخنگوی ستاد بودجه سازمان برنامه و بودجه ادامه داد: با این اقدام هم از بحث شوک 
آوری جلوگیری می کنیم و هم کماکان ارز ترجیحی خواهیم پرداخت زیرا قیمت 
کالاهای اساسی برای ما مهم است. از سویی دیگر سیاست ارزی دولت باید هم راستا 
با سیاست های پولی بانک مرکزی و سیاست های مالی باشد که هدف این سیاست ها 

نیز سمت تک نرخی کردن ارز است.
خانلو افزود: ارز چند نرخی به اقتصاد آسیب می زند و تورم زاست بنابراین سیاست دولت 
حذف این تعددهای نرخ ارز و حرکت به سمت نرخ ارز واحد است. البته سیاست نرخ 
ارز ترجیحی ادامه دارد اما اصلاح تدریجی متناسب با تورم و به صورت میانگین در طی 

سال خواهد بود.
وی درباره تأثیر سو انتشار اوراق بر بازار سرمایه گفت: وقتی درآمد دولت تکافوی 
هزینه ها را ندهد باید دارایی سرمایه ای یا دارایی مالی را واگذار کند که یکی از آنها 
انتشار اوراق مالی اسلامی است. برداشت از صندوق توسعه ملی هم جزو دارایی های 
مالی محسوب می شود. عددی که برای سال آینده در خصوص انتشار اوراق در نظر 
گرفته شد ۵۰۰ همت است که در خصوص ۲۰۰ همت هم بدهی ها بهادرسازی شود 
که آثار و تبعات خود را دارد. از انجماد دارایی های بانکی جلوگیری می کند. اما سال 
آینده بابت تعهدات سررسید شده سال ۱۴۰۴ بازپرداخت اصل سود به بازار سرمایه و 

بازار پول خواهیم داشت. سال آینده هیچ فشاری به بازار سرمایه نمی آید.
سخنگوی ستاد بودجه درباره وضعیت بورس تصریح کرد: بهبود وضعیت بورس 
سیاست بودجه ای نیست. ما سعی می کنیم از تصمیماتی که مخل بازار سرمایه باشد 
جلوگیری کرده و تصمیماتی اخذ کنیم که به بازار کمک کند. اینکه سعی می کنیم به 
تأمین مالی دولت انضباط ببخشیم کمکی است که بودجه دولت می تواند به بازار سرمایه 
داشته باشد. تمام تلاش دولت این بوده که در چارچوب سیاست های مالی منضبط خود 
آسیبی به بازار وارد نشود. ان شاءالله در سیاست کلان و چشم انداز پیش رو وضعیت 

بازار سرمایه بهتر خواهد بود.
خانلو در رابطه با تغییرات دهک بندی یارانه ها در بودجه ۱۴۰۴ گفت: در خصوص بحث 
یارانه ها اولین اقدام به واسطه یکپارچه شدن بودجه منابع عمومی و مصارف آن به 

بودجه منتقل شد که البته بی ثباتی منابع هدفمندی ما را به این سمت سوق داد.
وی ادامه داد: مصارف هدفمندی باید سر موعد دولت پرداخت شود و اگر هر تاریخی 
قید شده باشد باید پرداخت صورت بگیرد و ما مصمم شدیم یکپارچگی در این خصوص 
شکل گیرد تا هیچ عدم اطمینانی برای پرداخت ها وجود نداشته باشد. هیچ تغییر عددی 
برای یارانه های نقدی و مستمری بگیران سازمان بهزیستی تا این لحظه در نظر گرفته 

نشده است.
خانلو در ادامه با اشاره به ارائه لایحه بودجه در روز اول آبان ماه گفت: بخشی از ابهامات 
مربوط به دو مرحله بودن بودجه است. سال قبل نیز قانون بودجه با تأخیر قابل توجه 
به دولت ابلاغ شد که این موضوع در اجرای احکام قانون بودجه مؤثر بود. امسال تلاش 
شد اولین لایحه بودجه مرتبط و منطبق با قانون برنامه هفتم توسعه در موعد مقرر به 

مجلس ارائه شود.
وی گفت: تاکنون سه بار از مجوز مراجع بالادستی استفاده شد تا مطالبات گندم کاران 
پرداخت شود. بر این اساس وقتی منابع و مصارف هدفمندی یارانه ها تراز نیست بایستی 
یک تصمیم اصلاحی اتخاذ می شد تا تجهیز منابع در همان ابتدای لایحه بودجه پیش 

بینی شود به این ترتیب یکپارچه سازی لایحه بودجه در دستور کار قرار گرفت.
وی با بیان اینکه هم اکنون صندوقهای درآمد ثابت ۷۱۷ منابع در اختیار دارند، گفت: 
توجه کنید که سال بعد ۴۷۰ همت از بدهی دولت از محل انتشار اوراق سال های قبل 
بازپرداخت خواهد شد. بر این اساس روند طبیعی بازار سرمایه طی خواهد شد و این 

انتشار اوراق فشار مضاعفی ایجاد نخواهد کرد.
سخنگوی سازمان برنامه و بودجه در رابطه با افزایش ۲۰ درصدی حقوق کارمندان و 
فاصله آن با تورم سالانه بیان کرد: آنچه به عنوان ضریب حقوق کارمندان در نظر گرفته 
شده فارغ از واقعیت ماجرا است. بسته به ضرایب نرخ اولاد در قانون خانواده و جوانی 
جمعیت، ضریب حقوق پلکانی به ازای هر فرزند افزایش پیدا می کند تا بالای پنج فرزند 

این رشد به ۴۵ درصد می رسد.
وی افزود: در لایحه سال بعد میانگین حقوق و مزایا رشد ۲۸ درصدی داشته و دولت 
در کنار آن معافیت مالیاتی را ۱۰۰ درصد افزایش داده است که خود آن به معنای افزایش 
ضریب حقوق است. حمایت دولت فقط قرار نیست با پرداخت حقوق باشد. هر اندازه 
مسیر رشد و تولید و اقتصاد مثبت شود اثرگذار خواهد بود. هر یک درصد ضریب حقوق 

که افزایش می یابد، بار مالی ایجاد می کند.
به گفته سخنگوی ستاد بودجه، مجموع حقوق یک نفر در سال آینده تا ۲۸۸ میلیون 

تومان معاف از مالیات است.
خانلو در رابطه با میزان انتشار اوراق و تأثیر آن روی تورم، خاطرنشان کرد: وزیر اقتصاد 
دو روز گذشته در کمیسیون تلفیق حضور داشتند و آنجا گفتند که برای کنترل نرخ بهره 
سیاست های وزارت اقتصاد معطوف به سیاست های سمت رشد است. سیاست هایی 
که اذعان کردند به دلایلی برای آنها نخواستند از نرخ رشد بهره استفاده کنند. آقای 
همتی عضو دولت هستند و این بودجه دولت است نه سازمان برنامه و بودجه. بانک 
مرکزی، سازمان بودجه و وزارت اقتصاد در تنظیم بودجه با هم هماهنگ بودند. اوراق 

مالی ۵۰۰ همت است و ۲۰۰ همت برای اوراق ضمان و قابل وثیقه گیری است.
وی در رابطه با نرخ ترجیحی ارز تاکید کرد: نرخ ترجیحی برای کالاهای اساسی تداوم 

خواهد داشت اما نرخ ترجیحی در بازار اصلاح می شود.
سخنگوی سازمان برنامه و بودجه در رابطه با وضعیت حقوق ورودی با بیان اینکه این 
حقوق به عنوان یکی از درآمدهای دولت محسوب می شود، گفت: نرخ تسعیر کالاهای 
اساسی بسته به تعرفه مؤثر حاصل ضربش همان حقوق ورودی با رشد امسال است. 
ارز کالاهای اساسی و خودرو از بازار مبادله تأمین می شود. حقوق ورودی و تسعیر حقوق 
ورودی تعیین کننده و تأمین کننده نرخ ارز نیست. محاسبه حقوق ورودی دولت با نرخ 
۲۸ درصد برای همه ورودی ها محاسبه می شود اما مبنای اصلاح حقوق ورودی اصلاح 

نرخ تسعیر بوده است.
خانلو با بیان اینکه بسته به گروه کالا نرخ تسعیر متفاوت است، تصریح کرد: حقوق 
ورودی تجهیزات و ماشین آلات برای حمایت از تولید همان ۲ درصد تعیین شده است

وی همچنین در خصوص شفاف سازی درآمد ۲۶۴ هزار میلیاردی ناشی از وصول 
حقوق گمرکی با لحاظ دو میلیارد دلار خودرو و همچنین افزایش نرخ تسعیر محاسباتی 
در گمرک از ۲۸۵۰۰ به ۵۵ هزار تومان گفت: طبق گزارشی تحلیلی که در گمرک 
ایران تهیه به دولت ارائه شده است افزایش نرخ محاسباتی ارز در گمرک از ۲۸.۵۰۰ 

تومان به ۴۴ هزار تومان فقط یک درصد تورم ایجاد می کند.
خانلو در خصوص پرداخت پول گندم کاران تا آخر هفته گذشته عنوان کرد: منابع مالی 
آنچه از مطالبات باقی مانده بود حدود ۱۵.۵ همت بود که منابع آن تأمین شده و از ۷ 
ابان شروع می کنند تسویه را انجام دهند. برای سال آینده هم با توجه به افزایش خرید 
تضمینی در قالب یارانه نان پیشبینی هایی صورت گرفته تا خرید تضمینی بدون مشکل 

اتفاق بیفتد.
وی در رابطه با رشد منابع عمومی در بودجه ۱۴۰۴ در مقایسه با بودجه سال جاری 
اذعان کرد: در مورد رشد بودجه به لحاظ تجمیع منابع خارج از بودجه داخل بودجه ظاهر 
بودجه این اعداد را نشان می دهد. منابع و مصارف هدفمندی بالغ بر ۹۳۵ همت است 
و غیر از اینکه فرابودجه وارد بودجه شده این اعداد به صورت واقعی، وارد بودجه شدند 

و هر عدد باید با محتوای خاص خود مورد بررسی قرار گیرد و با لحاظ اعداد رشد حدود 
۴۰ درصد است.

سخنگوی ستاد بودجه سازمان برنامه بودجه در رابطه با تأمین ارز واردات بنزین و دلایل 
کاهش پیشبینی صادرات نفت گفت: در مورد بنزین با ناترازی میزان تولید و میزان 
مصرف مواجه هستیم لذا از کشوری که صادر کننده بنزین بودیم با همین رویه به 
واردکننده صرف بنزین تبدیل خواهیم شد. مجموع سیاست هایی روی بنزین اثر گذار 
است که قیمت های انواع سوخت باید مورد بررسی قرار گیرد و با هر اصلاحی رابطه 
نسبی میان آنها به هم نخورد. به هر حال گریزی نیست که به سمت اصلاحات حرکت 

کنیم تا زمینه ساز رشد و بهره وری باشد.
خانلو اضافه کرد: این اصلاحات نیازمند تصمیم گیری در سطح کلان است و باید همه 
جنبه های آن دیده شود. گاهی سیاست های غیر قیمتی هم می توان برای کنترل 
مصرف و بهینه مصرف کردن اعمال کرد. رشد فزاینده اعداد و ارقام به صلاح نیست 
ادامه پیدا کند. به لحاظ اقتصادی و غیر اقتصادی عقل سلیم می طلبد به سمت اصلاحات 

برویم اما اصلاحات شوک آور نباشد.
به گفته سخنگوی ستاد بودجه، در سال آینده دو تا ۶۵ همت برای واردات بنزین و 

رفرمیتها اعتبار در نظر گرفته شده است.
وی در رابطه با همسان سازی حقوق بازنشستگان و ابهامات پیرامون آن بیان کرد: 
سال گذشته زمان تنظیم لایحه بوده اجرای متناسب سازی حقوق بازنشستگان با 
شاغلین همتراز آنها پیشبینی شد و ۹ درصد به ۱۰ درصد افزایش پیدا کرد. قانون 
متناسب سازی، تیر ماه نهایی و ابلاغ شد و آئین نامه ماده ۲۸ هم مرداد ماه به تأیید 
هیئت وزیران رسید و در نحوه محاسبه مشکلاتی پیش آمد. خیلی از شغل ها از بین 
رفتند و شاغل همتراز باید شبیه سازی می شد و طی رفت و برگشت های بسیار جداول 
طراحی و احکام آنها صادر شد و از ابتدای سال نفری یک میلیون تومان را به عنوان ما 
به التفاوت یکسان سازی همه عزیزان پرداخت کردیم. متناسب سازی هنوز صندوق 
فولاد انجام نشده و در حال انجام هستیم. برای این موضوع در لایحه بودجه ۱۴۰۴ 

برای آن ۱۰۴ همت پیشبینی شده است.
سخنگوی سازمان برنامه و بودجه در رابطه با روند نرخ رشد اقتصادی گفت: طی دو 
سال گذشته از رشد منفی خارج شدیم و امسال با نفت رشد اقتصادی مثبت داریم. برای 
سال جاری رشد حدود ۳ و نیم درصدی پیشبینی کردیم و سال آینده با در نظر گرفتن 
ثبات منطقه ای باید پیشبینی هایی صورت گیرد. بعد از تصویب لایحه باید برآیند احکام 

تصویب شده لحاظ شود.
خانلو در رابطه با وضعیت وام ها در بودجه ۱۴۰۴ تصریح کرد: ما هر سال یک تبصره 
داشتیم که میزان تسهیلات تکلیفی را مشخص می کرد اما امسال چون قانون بانک 
مرکزی تصویب شده و اختیار تسهیلات بر عهده بانک مرکزی شده است و اینکه با 
تأخیر پرداخت می شود به این دلیل است که منابع قرض الحسنه تکافوی نیاز نمی کند. 

لاجرم افراد پشت نوبت قرار می گیرند. همان روند در لایحه بودجه ۱۴۰۴ ادامه دارد.
وی در رابطه با اجرا نشدن بخشی از قانون پرداخت به گندمکاران مبنی بر پرداخت 
دیرکرد خرید تضمینی گندم گفت: ما هم معتقدیم پرداخت بهای گندم باید به موقع 
انجام شود. حمایت از بخش کشاورزی برای دولت همیشه اهمیت دارد و در یارانه 
پرداخت پول و سایر امروز سعی در جبران دارد اما نافی پرداخت دیرهنگام نیست. وقتی 
اصل را برای پرداخت نداریم، سود فارغ از معنا است. وقتی هنوز بهای گندم پرداخت 

نشده پرداخت دیرکرد محلی از اعراب ندارد.
سخنگوی سازمان برنامه و بودجه در رابطه با تطبیق لایحه بودجه ۱۴۰۴ با برنامه هفتم 
گفت: ما همزمان با لایحه، گزارشی چاپ و منتشر کردیم و در ادامه جدول تطبیقی هم 
منتشر شده است. قانون برنامه در بخشی که بازتاب بودجه ای داشته در آن گزارش 

منتشر شده است.
خانلو اضافه کرد: ما لایحه بودجه را در دو بخش تقدیم مجلس کردیم. به لحاظ ضرورت 
تکمیل مقدار مورد نیاز لحاظ خواهد شد و ارقام دقیق پس از بازگشت کلیات پیشبینی 

ها صورت خواهد گرفت.
سخئگوی سازمان برنامه و بودجه گفت: در روزهای اخیر مطالبات گندمکاران به تدریج 
پرداخت شد و ان شاءالله امروز با پرداخت مرحله آخر با گندمکاران تسویه خواهد شد.

به گزارش ایسنا، مژگان خانلو در نشست خبری اظهار کرد: ابهاماتی درخصوص دو 
مرحله ای شدن بودجه امسال ایجاد شد؛ زیرا امسال تلاش شد اولین لایحه منطبق با 
قانون برنامه باشد و ابتدای سال ۱۴۰۴ زمان مناسب اجرای قانون باشد. این انضباط 
زمانی برایمان لازم بود که اول آبان مرحله اول بودجه تنظیم شد. امروز هم بودجه در 

مجلس رای گیری می شود.
وی افزود: لایحه بودجه چند ویژگی دارد. اولین ویژگی نظم و انضباط بود. مهمترین 

موضوع بعدی بعد یکپارچگی، انسجام و شفافیت بودجه بود.
خانلو گفت: در روزهای اخیر مطالبات گندمکاران به تدریج پرداخت شد و انشاءالله 

امروز با پرداخت مرحله آخر با گندمکاران تسویه خواهد شد.
بنابراین گزارش در روزهای اخیر طی دو مرحله به ترتیب ۱۰ هزار میلیارد تومان و ۱۸ 

هزار میلیارد تومان از مطالبات گندمکاران پرداخت شده بود.

سخنگوی ستاد بودجه اعلام کرد:

افزایش تدریجی  نرخ ارز ترجیحی
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  گلناز پرتوی مهر 
گروه انرژی

 وزارت نفـت اعلام کـرد: تولیـد نفـت خـام و میعانـات گازی ایـران در سـه ماهه سـوم 
سال ۲۰۲۴ نسبت به مدت مشابه پارسال بیش از هشت درصد رشد داشت.

بـه گـزارش ایرنـا از وزارت نفـت، صنعـت نفـت ایـران در دهه هـای اخیر همـواره با 
شـدیدترین تحریم هـا روبـه رو بـوده اسـت. ایـن تحریم هـا از محدودکـردن حضور 
شـرکت های بین الملـلی آغـاز شـد و در زمان ریاسـت جمهوری »دونالـد ترامپ« در 

آمریکا با هدف به صفر رساندن صادرات نفت ایران ادامه یافت.
بـا این حـال هیچ گاه صـادرات نفت ایران به صفـر نرسید و حتی مقام هـای آمریکایی 

نیز بر بی اثربودن تحریم ها علیه صنعت نفت ایران تاکید کردند.
حـالا پـس از آنکه بیش از ۶ سـال از خروج یک طرفه آمریکا از برجام )۱۸ اردیبهشـت 
۱۳۹۷( می گـذرد و حلقـه تحریم هـای ایـن کشـور نیـز هـر روز تنگ تر می شـود، بر 
اسـاس گـزارش نهادهای بین المللی ایران توانسـته سـهم خـود را از تولیـد نفت خام 
جهـان افزایش دهد.بر اسـاس آخرین گزارش دبیرخانه کشـورهای صادرکننده نفت 
)اوپـک( تولیـد نفت ایران در ماه گذشـته میلادی ۲۱ هزار بشـکه در روز بیشـتر شـده 
اسـت و بیـن کشـورهای عضـو اوپـک بیشـترین افزایـش تولیـد را در ماه سـپتامبر 

)شـهریور-مهر( بـه خـود اختصـاص داده و رشـد ۶ دهـم درصدی را به ثبت رسـانده 
اسـت. مجموع تولید نفت اعضای اوپک در این ماه ۲.۳ درصد کاهش داشـته اسـت.

تولید نفت اعضای اوپک پلاس هم در ماه سـپتامبر )شـهریور- مهر( ۴۷ هزار بشـکه 
در روز افزایـش داشـته و از ۱۴ میلیـون و ۱۳ هـزار بشـکه در روز در مـاه اوت بـه ۱۴ 
میلیـون و ۶۰ هـزار بشـکه رسیده اسـت.بااین حال تولیـد نفت روسیه روزانـه ۲۸ هزار 
بشـکه در ماه گذشـته میلادی کاهش نشـان می دهد.آمارهای منتشرشـده از سـوی 
اداره اطلاعـات انـرژی آمریـکا نیـز افزایـش سـهم ایـران از تولید نفت خـام جهان را 

تایید می کند.
بر اسـاس آخرین گزارش این نهاد، سـهم ایران از تولید نفت خام جهان در سـه ماهه 
سـوم سـال ۲۰۲۴ میـلادی بـه ۴.۳ درصد رسیده اسـت. ایـن در حالی اسـت که ایران 
در مـدت مشـابه سـال قبـل، سـهمی ۳.۹ درصـدی از تولیـد نفـت جهـان بـه خـود 
اختصـاص داده بـود. ایـن سـهم در کل سـال ۲۰۲۳ نیـز ۳.۹ درصد برآورد می شـود.

گزارش اداره اطلاعات انرژی آمریکا نشـان می دهد ایران توانسـته در سـه ماهه سـال 
۲۰۲۴ روزانـه چهـار میلیون و ۴۲۰ هزار بشـکه در روز نفت خام و میعانات گازی تولید 

کنـد. ایـن عدد در سـال ۲۰۲۳ به طور میانگین روزانه سـه میلیون و ۹۹۰ هزار بشـکه 
در روز بوده اسـت. ایران توانسـته در این مدت در مقایسـه با مدت مشـابه سـال قبل، 
رشـدی ۸.۸ درصـدی را بـه ثبت برساند.رشـد ۸.۸ درصدی تولید نفت ایـران در حالی 
بـه ثبـت رسیـده کـه رشـد تولیـد نفـت اوپـک در سـه ماهه سـال جـاری میـلادی 
هشـت دهم درصـد بوده اسـت. ایـن اعداد نشـان می دهد ایران توانسـته در این مدت 
سـهمی ۱۳.۸ درصـدی از تولیـد اوپـک داشـته باشـد و جایگاه سـوم تولیـد را در بین 
کشـورهای عضـو بـه دسـت آورد.نـگاهی بـه تولید نفـت جهان ابعـاد جدیـدی را از 
افزایـش تولیـد نفـت ایران نشـان می دهد. بر اسـاس گـزارش اداره اطلاعـات انرژی 
آمریـکا، تولیـد جهـانی نفـت در حـالی در سـه ماهه ۲۰۲۴ بـه حـدود ۱۰۲.۵ میلیون 
بشـکه در روز رسید که در مدت مشـابه سـال قبل ۱۰۱.۸ میلیون بشـکه در روز بود. 
ایـن بـه معنای آن اسـت که تولید نفـت جهان در این بـازه زمانی ۶ دهم درصد رشـد 
را بـه ثبـت رسـانده، بنابرایـن تولیـد ایـران نه تنها در مقایسـه بـا تولید اوپک رشـدی 
بیـش از هشـت  درصدی داشـته که در مقایسـه بـا تولید نفت جهان نیـز افزایشی ۸.۲ 

درصدی را تجربه کرده است.

سهم ایران در تولید نفت جهان افزایشی شد

خبر

گازوئیل تحویلی به نیروگاه ها ۳۰ درصد 
کاهش یافت

مدیرعامل توانیر با بیان اینکه گازوییل تحویلی به نیروگاهها نسبت به سال گذشته حدود 
۳۰ درصد کمتر شده است، گفت: ۶۰ درصد مخازن سوخت نیروگاهها خالی است.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از توانیر، مصطفی رجبی مشهدی مدیرعامل توانیر با 
اشاره به آخرین وضعیت تأمین سوخت زمستانی نیروگاه ها، اظهار کرد: تنها ۴۰ درصد از 

مخازن سوخت نیروگاه ها پر است.
وی با بیان این که گازوئیل تحویلی به نیروگاه ها نسبت به سال گذشته ۲۰ تا ۳۰ درصد 
کمتر است، درباره شروع مازوت سوزی در برخی از نیروگاههای کشور گفت: نیروگاههای 
کشور در طول سال ۸۰ درصد از سوخت گاز، ۱۴ درصد از گازوئیل و ۶ درصد از مازوت 
استفاده می کنند و در شرایط سرد شدن هوا و به تبع آن افزایش مصرف در بخش خانگی 

افزایش یابد، به میزان مصرف مازوت اضافه خواهد شد.
سخنگوی صنعت برق، با بیان اینکه ریشه ناترازی برق را در اقتصاد برق دانست و گفت 
حدود ۱۲۷ هزار میلیارد تومان به پیمانکاران بدهکار بوده و از طرفی از دولت حدود ۱۰۰ 

هزار میلیارد تومان طلب داریم.
به گفته مدیرعامل توانیر، اقدامات خوبی برای پرداخت بدهی انجام شده و سازمان برنامه 

و بودجه کشور وعده های خوبی در این زمینه داده است.
رجبی مشهدی همچنین درباره آخرین وضعیت طرح تعویض یک میلیون کولر گازی 
فرسوده هم گفت: این طرح در اختیار ساتبا است. حتی اگر مجوزهای لازم داده نشود از 
طریق جایگزینی در تأسیسات صنعت برق هزینه کنیم تا کولرهای گازی فرسوده در صنعت 
را جایگزین کنیم. اگر مجوزهای لازم برای اجرای طرح در بخش مردمی داده شود، آن را 

در کشور اجرایی خواهیم کرد.
وی در خصوص آخرین وضعیت برق دزدی ها در کشور گفت: بخشی از برق دزدی ها 
مربوط به بخش مرفه جامعه و ویلاهاست که برای مقابله با این مساله نیازمند اصلاح مقررات 
هستیم تا بتوانیم کنتور موقت برای آنها صادر کنیم. مساله دوم دزدی از شبکه برق در مورد 

رمز ارزها و بخشی هم مربوط به کنتورهای دستکاری شده است.
مدیرعامل توانیر در همین زمینه اظهار امیدواری کرد با اقدامات مناسب ۱۵۰۰ مگاوات از 

دزدی در بخش رمز ارزها و ۱۵۰۰ مگاوات هم در سایر بخش ها جلوگیری شود.
به گفته مدیر عامل توانیر، قیمت یارانه ای برق موجب شده که حتی تولیدکنندگان مجاز 
رمز ارز هم به سراغ روش های غیر مجاز تأمین برق بروند. به طوری که تاکنون ۲۵۰ 
مگاوات مجوز استخراج رمزارز صادر شده در حالی که مقدار برق مصرفی آنها ۶ مگاوات 
است. این به معنای آن است که تولیدکنندگان مجاز رمزارز هم از شبکه های عمومی به 

صورت غیر مجاز استفاده می کنند.

نیروگاه های خورشیدی برای تامین برق 
چاه های کشاورزی احداث می شود

احداث نیروگاه های برق خورشیدی به منظور تامین برق چاه های آب کشاورزی در 
نشست مشترک معاونان وزرای جهاد کشاورزی و نیرو مورد بررسی و تبادل نظر قرار 
گرفت.به گزارش خبرگزاری مهر، نشست مشترک معاون آب و خاک وزارت جهاد 
کشاورزی و معاون وزیر نیرو و رئیس سازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری انرژی 
برق )ساتبا( با موضوع ناترازی انرژی و ضرورت تأمین برق چاه ها و تلمبه های آب 
کشاورزی از طریق احداث نیروگاه های انرژی خورشیدی روز یکشنبه در محل سالن 

جلسات ساتبا برگزار شد.
در این نشست که رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان خراسان جنوبی، مدیرکل دفتر 
امور آب کشاورزی وزارت جهاد کشاورزی و مدیران و کارشناسان دو مجموعه حضور 
داشتند، موضوع ضرورت تأمین برق چاه های کشاورزی با استفاده از نیروگاه های برق 
خورشیدی در اراضی کشاورزی با توجه به ناترازی برق و صدمه بخش کشاورزی از این 
حیث و نیز فراهم کردن بستر لازم برای پرداخت تسهیلات به بهره برداران توسط معاون 

آب و خاک مطرح شد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان خراسان جنوبی با ارائه گزارشی، تجربه انجام شده 
و مسائل فنی احداث نیروگاه های برق خورشیدی در این استان را ارائه و سپس مدیرکل 
دفتر امور آب کشاورزی در خصوص چالش ها و ضرورت پیش بینی رفع مشکلات پیش 

رو مطالبی را بیان کرد.
طی بحث و تبادل نظرهای طرفین و توضیحات معاون وزیر نیرو در این خصوص، مقرر 
شد به منظور تسریع در روند اجرای این موضوع، مجری طرح برق دار کردن چاه ها و 

تلمبه های آب کشاورزی سازمان ساتبا معرفی شود.
همچنین بر اساس مصوبات این نشست مقرر شد، ساتبا جهت تأمین منابع مالی برای 
سپرده گذاری در بانک های عامل به منظور اعطای تسهیلات کم بهره به متقاضیان احداث 
سامانه های فتوولتاییک از طریق سازمان برنامه و بودجه، در اسرع وقت پیگیری های 
لازم را انجام دهد.همچنین بحث و تبادل نظر در خصوص نحوه واگذاری زمین برای 
احداث سامانه های مذکور به شرکت های مجری تشخیص صلاحیت شده سازمان ساتبا 
به عمل آمد.در انتهای نشست نمایندگان دو دستگاه بر ضرورت تسریع در دستیابی مؤثر 

به نتیجه کار تاکید کردند.

جهان اقتصاد: در سال های اخیر، مصرف انرژی و به ویژه سوخت هایی 
نظیر بنزین به یکی از چالش های مهم کشورها تبدیل شده است. در 
ایران، تلاش های زیادی برای بهینه سازی مصرف بنزین انجام شده 
و ایده هایی برای کنترل مصرف و افزایش عدالت در توزیع منابع 
انرژی مطرح شده است. یکی از این ایده ها، طرح تخصیص بنزین 
به هر کد ملی به جای هر خودرو بود که با موافقت برخی از مجلس 
نشینان و پیگیری دولت سیزدهم در حال بررسی بود که به صورت 
آزمایشی در جزیره کیش اجرا شد. اما این طرح، به دلیل مواجهه با 
نقاط ضعف ساختاری و اجرایی، با شکست روبرو شد و بازخوردهای 

مثبتی به دنبال نداشت. 
هدف اصلی طرح تخصیص بنزین به هر فرد، ایجاد عدالت در توزیع 
یارانه سوخت، کنترل مصرف و کاهش بار مالی دولت در تأمین یارانه 
بنزین بود. در این طرح به هر فرد به جای هر خودرو، سهمیه 
مشخصی از بنزین تخصیص داده می شد که افراد می توانستند از آن 
برای مصرف شخصی یا فروش سهمیه خود استفاده کنند. به این 
ترتیب، انتظار می رفت که کسانی که نیازی به بنزین ندارند بتوانند 
سهمیه خود را به دیگران بفروشند و در نتیجه، مصرف سوخت 

بهینه تر شود و از حجم تقاضای سوخت نیز کاسته شود. 
در همین زمینه محسن عبادی، کارشناس حوزه انرژی، در گفت گو 
با خبرنگار »جهان اقتصاد« اظهار کرد: یکی از مشکلات اصلی 

تخصیص بنزین به هر فرد ، پیچیدگی نظارت و مدیریت توزیع بنزین 
است. به دلیل اینکه تخصیص به هر فرد به جای هر خودرو انجام 
شود، لازم است  اطلاعات دقیق از هویت، مکان زندگی و شرایط 
استفاده هر فرد ثبت شود. این امر نیازمند سیستم های دیجیتال 
پیچیده، زیرساخت های فناورانه و نیروی انسانی متخصص بود که 
در کوتاه مدت اجرای کامل آن ممکن نبود و مشکلاتی از جمله 
ازدحام، مشکلات ثبت نام و تأخیر در تخصیص سهمیه ها را ایجاد 

کرد.
وی با اشاره به اینکه  تخصیص بنزین به هر فرد بدون در نظر گرفتن 
نیاز واقعی افراد به این سوخت، موجب نارضایتی می شود، گفت: 

افرادی که برای انجام کارهای خود به خودرو وابسته هستند، از جمله 
افرادی که روزانه مسافت های طولانی طی می کنند یا مشاغل نیازمند 
به خودرو دارند، با کمبود سهمیه مواجه می شوند. این افراد مجبور 
می شوند برای تأمین بنزین مورد نیاز خود از بازار سیاه یا افراد دیگر 
سهمیه خریداری کنند که موجب افزایش هزینه های زندگی برای 

آن ها می شود.
وی خاطرنشان کرد: اجرای طرح در کیش به دلیل تقاضای بالا و 
تفاوت نیازها، موجب افزایش قیمت بنزین در بازار سیاه شد. افرادی 
که سهمیه بنزین خود را به دلیل عدم نیاز مصرف نمی کردند، آن را 
با قیمت های بیشتر به فروش می رساندند و این امر به تقویت بازار 

سیاه منجر شد. در نتیجه، به جای ایجاد عدالت در توزیع بنزین، نوعی 
نابرابری در دسترسی و قیمت ایجاد شد.

وی عنوان کرد: اجرای این طرح نیازمند زیرساخت های دیجیتال و 
سامانه های پیچیده بود که بتواند تخصیص و مصرف سهمیه ها را به 
صورت دقیق و در زمان واقعی رصد کند. در کیش، به دلیل 
محدودیت های زیرساختی، این نظارت به صورت کامل میسر نبود 
و مشکلات فنی متعددی در ثبت و پایش سهمیه ها به وجود آمد که 

منجر به اختلال در روند تخصیص شد.
وی با بیان اینکه یکی از ایرادات اصلی این طرح، عدم تطبیق آن با 
الگوی مصرف سوخت در ایران بود، گفت:  در کشورهایی که مصرف 
خودرو برای سفرهای طولانی و کسب و کار بیشتر از حمل و نقل 
عمومی است، تخصیص سوخت به هر نفر با سهمیه محدود باعث 
ایجاد مشکلات اساسی می شود. در ایران، وابستگی به خودرو برای 
انجام کارها و کمبود زیرساخت های حمل و نقل عمومی به این معنی 
بود که افراد به بنزین بیشتری نیاز دارند و اجرای چنین طرحی بدون 

در نظر گرفتن این شرایط موجب نارضایتی گسترده شد.
به گفته عبادی، افزایش هزینه های حمل و نقل به دلیل نیاز به خرید 
سهمیه بنزین اضافی، به ویژه برای افرادی که روزانه نیاز به سوخت 
دارند، موجب افزایش هزینه های زندگی شد. در کیش که هزینه 
زندگی بالا است، این افزایش هزینه ها فشار مضاعفی بر مردم وارد 

کرد و یکی از دلایل اصلی نارضایتی عمومی بود.
وی تصریح کرد: اجرای طرح تخصیص بنزین به هر فرد در کیش 
نشان داد که بدون زیرساخت های کافی، درک دقیق نیازهای مردم 
و در نظر گرفتن شرایط بومی، طرح های توزیع سوخت ممکن است 
نتیجه معکوس دهند و به جای کاهش مصرف، موجب افزایش 

نارضایتی و مشکلات اقتصادی شوند.

»جهان اقتصاد« گزارش می دهد 

نتیجه معکوس طرح بنزینی!

آگهی ابلاغ رای
دادنامه شماره  1403002170۹7000588

مورخ  در   ۱4۰3۰۰۱۱7۰97۰۰۰3۱3 کلاسه  پرونده  اینکه  به  نظر 
۱4۰3/۰6/26 منجر به صدور رای از سوی شعبه اول بدوی ویژه قاچاق کالا 
و ارز تعزیرات حکومتی شهرستان هندیجان به اتهام قاچاق کالای  یارانه ای 
شامل مقدار 2393 لیتر نفتگاز موضوع گزارش پاسگاه مرزی ساحلی سجافی 
غیابا محکوم گردیده لذا به محکوم علیه غیابی ابلاغ می گردد ظرف مدت 2۰ 
روز از تاریخ انتشار آگهی جهت واخواهی از حکم صادره به اداره تعزیرات 
حکومتی شهرستان هندیجان مراجعه نمایند بدیهی است در صورت عدم 

حضور در مدت قانونی شعبه وفق مقررات قانونی اقدام خواهد کرد
شناسه آگهی:۱8۱6266

امین اله  ساجدی کیا
 رئیس شعبه اول بدوی ویژه قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی شهرستان 
هندیجان 

آگهی احضار
نظر به کشف 8 کیسه گردو موضوع گزارش شماره  ۱4۰3/2۱58۱7/234  
مورخ ۱4۰3/۰5/28 مثبوت در شعبه اول بدوی ویژه قاچاق کالا و ارز تعزیرات 
حکومتی دشت آزادگان به شماره پرونده  ۱4۰3۰۰۱۱7۰75۰۰۰۰89 و با 
التفاوت به اینکه ابلاغ اوراق احضاریه به واسطه نا معلوم بودن محل اقامت 
مالک میسر نگردیده و اقدامات این شعبه جهت شناسایی صاحب کالا به 
نتیجه نرسیده است. فلذا بدینوسیله در اجرای تبصره یک ماده 394 قانون 
آیین دادرسی کیفری مراتب به مالک کالای موصوف ابلاغ تا ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ درج آگهی در شعبه اول بدوی تعزیرات حکومتی دشت آزادگان 
به منظور پاسخگویی و دفاع  از اتهام انتسابی حاضر گردد به نحویکه پس 
از انقضای یک ماه از تاریخ انتشار این آگهی در صورت عدم حضورمطابق با 

قانون آیین دادرسی کیفری تصمیم غیابی اتخاذ میگردد. 
شناسه آگهی:۱8۱6269

حیدر بنی  تمیم  
 رئیس اداره و رئیس شعبه اول تعزیرات حکومتی شهرستان دشت آزادگان

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
با عنایت به کشف مقداری کالا به ظن قاچاق) وسایل آشپز خانه( از  خانم 
امیر زارعی فرزند موسی به شماره ملی 4۰6۰۰855۰2 و متواری شدن نام 
برده در اجرای مقررات ماده ۱74 و 344 قانون آیین دادرسی در امور کیفری 
به نام برده ابلاغ می گردد جهت رسیدگی به پرونده مطروحه فوق حداکثر 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ نشر آگهی به شعبه دهم بدوی ویژه رسیدگی به 
قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی به نشانی اهواز خیابان آزادگان 24 متری 
روبروی ترمینال آزادگان اداره کل تعزیرات حکومتی استان خوزستان مراجعه 
مقرر شعبه وفق  انقضا مهلت  و  است در صورت عدم حضور  بدیهی  نماید 

مقررات قانونی اقدام به صدور رای می نماید.
شناسه آگهی:۱8۱6253

بهادر غزی
 رئیس شعبه دهم بدوی ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات 
حکومتی استان خوزستان

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
با عنایت به کشف مقداری کالا به ظن قاچاق) 23 طاق پارچه( از ید آقای 
امیر هوشنگ مومنه فرزند هوشنگ به شماره ملی 325234۰442 و متواری 
شدن نام برده در اجرای مقررات ماده ۱74 و 344 قانون آیین دادرسی در 
امور کیفری به نام برده ابلاغ می گردد جهت رسیدگی به پرونده مطروحه 
فوق حداکثر ظرف مدت یک ماه از تاریخ نشر آگهی به شعبه دهم بدوی 
ویژه رسیدگی به قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی به نشانی اهواز خیابان 
حکومتی  تعزیرات  کل  اداره  آزادگان  ترمینال  روبروی  متری   24 آزادگان 
استان خوزستان مراجعه نماید بدیهی است در صورت عدم حضور و انقضا 

مهلت مقرر شعبه وفق مقررات قانونی اقدام به صدور رای می نماید.
شناسه آگهی:۱8۱6257

بهادر غزی
 رئیس شعبه دهم بدوی ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات 
حکومتی استان خوزستان

آگهی ابلاغ رای
دادنامه شماره  1403002170۹700058۹

مورخ  در   ۱4۰2۰۰۱۱7۰97۰۰۰226 کلاسه  پرونده  اینکه  به  نظر 
قاچاق  ویژه  بدوی  اول  شعبه  سوی  از  رای  به صدور  منجر   ۱4۰3/۰6/27
کالا و ارز تعزیرات حکومتی شهرستان هندیجان به اتهام قاچاق کالای  مجاز 
پلیس  گزارش  موضوع  ظرفشویی  ماشین  دستگاه   4 تعداد  شامل  مشروط 
امنیت اقتصادی شهرستان هندیجان  غیابا محکوم گردیده لذا به محکوم علیه 
غیابی ابلاغ می گردد ظرف مدت 2۰ روز از تاریخ انتشار آگهی جهت واخواهی 
از حکم صادره به اداره تعزیرات حکومتی شهرستان هندیجان مراجعه نمایند 
بدیهی است در صورت عدم حضور در مدت قانونی شعبه وفق مقررات قانونی 

اقدام خواهد کرد
شناسه آگهی:۱8۱626۱

امین اله  ساجدی کیا
 رئیس شعبه اول بدوی ویژه قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی شهرستان 
هندیجان

شـرکت تـوزیـع بـرق شهـرستـان اصفهـان در نظـر دارد: کالا و خدمات مورد نياز خود را به شرح ذیل ، به استـناد قانون برگـزاري 

مناقـصات وآئـين نامه معـاملات ، از طریق سامانه تدارکات الکترونيکي دولت به صورت مناقصه عمومي یک مرحله اي از بين پيمانکاران 

واجد شرایط که در سامانه تدارکات الکترونيکي دولت ثبت نام نموده اند، خریداري نماید.

لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلي، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهي امضاي الکترونيکي را جهت 

شرکت در مناقصه محقق سازند.

 شماره مناقصه عنوان
مرجع

 شماره مناقصه در سامانه تدارکات
 آخرین مهلت  دریافتتاریخ توزیع دفترچهالکترونیکي دولت )ستاد(

اسناد

  آخرین مهلت

 بارگذاری و تحویل

پاکات

 بازگشائي  اسناد
ارزیابي کیفي

مبلغ تضمین

)ریال(

 اصلاح و بهینه سازی

 شبکه های برق روستایي

 )از محل منابع عوارض

 برق( بصورت کلید

 دردست مربوط به

 شهرستانهای کوهپایه

،هرند، ورزنه ، جرقویه

4031404520030012110000581403/08/091403/08/161403/08/30
1403/09/03

8 صبح
6.690.373.000

تا  https://www.setadiran.ir/setad/cms دریافت و حداکثر  از طریق سایت   را  توانند اسناد مناقصات به شرح فوق  پيشنهاد دهندگان مي 

پایان وقت اداري روزچهارشنبه مورخ 1403/08/30 در سامانه فوق بارگذاري نماید و همچنين اسناد فيزیکي)پاکت الف- ضمانت نامه( 

خود را به نشاني: اصفهان چهارباغ عباسي- خيابان عباس آباد - ساختمان ستاد شماره یک شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان طبقه 

همکف - دبيرخانه، تحویل نمایند. به پيشنهادهایي که بعد از مهلت مقرر بارگذاري گردد ترتيب اثر داده نخواهد شد. عدم ارسال پاکت 

الف ) ضمانت نامه بانکي( تا موعد اعلام شده موجب ابطال مدارک مناقصه گر مي گردد

شماره تلفن واحد مناقصات: 34121482-031 آقاي کریمي  و جهت آگاهي بيشتر در مورد الزامات ،  اطلاعات و شرح خدمات مناقصات 

با شماره تلفن کارشناس برنامه ریزي : 34121357-031 مهندس رفيعي 

جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز  تماس 41934-021 ،دفتر ثبت نام: 88969737-021 و 85193768 -021 تماس 

حاصل فرمائيد.

مبلغ ونوع تضمين شرکت در مناقصه: در اسناد درج شده است0

* مناقصه گران جهت به روز رساني مدارک و فعاليت هاي خود، در سامانه برون سپاري شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان به نشاني 

https://www.eepdc.ir مراجعه نمایند. 

الکترونيکي  تدارکات  به سامانه  مراجعه  با  پيشنهاد  انقضاي مهلت تسليم  از  قبل  بایست 72 ساعت  مناقصه مي  در  کنند گان  * شرکت 

دولت و یا تماس با واحد مناقصه ومزایده ، ازآخرین اصلاحات احتمالي اسنادمطلع گردند، در غير اینصورت مسئوليت عدم رعایت این 

بند به عهده مناقصه گران مي باشد.

* پيشنهادات رسيده با حضور اعضاء کميسيون معاملات باز و قرائت خواهد شد. 

* پيشنهاد دهنده مي بایست صرفا در سامانه تدارکات الکترونيکي دولت ثبت نام کرده باشد

داده  اثر  ترتيب  مطلقاً  واصل شود  مقرر  مهلت  انقضاء  از  بعد  یا  ، مشروط  امضاء، مخدوش  فاقد  نامه هاي  و  پيشنهادات   ، مدارک  به   *

نخواهد شد.

* شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در رد یا قبول کليه پيشنهادات مختار مي باشد.   

* سایر اطلاعات وجزئيات مربوط در اسناد مناقصه مندرج مي باشد.

آگهي مناقصه عمومي  یک مرحله ای 

روابط عمومي شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان
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آگهی موضوع ماده3قانون و ماده13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی
اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات  صادره  آراء  برابر 
وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رفسنجان تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است. لذا مشخصات متقاضیان و املاک 
مورد تقاضا به شرح زیر به منظوراطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز 
آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اولین آگهی به مدت 2 ماه  انتشار  از تاریخ  اعتراضی داشته باشند می توانند 
اعتراض خود را کتباً به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت بنام متقاضی صادر خواهد شد۰ 
از 96 سهم   فرزند محمد در24 سهم مشاع  احمد یوسفی  آقای   -۱
ششدانگ خانه به مساحت ۱2۰ مترمربع پلاک شماره 2فرعی از645 اصلی واقع 
در اراضی شهر رفسنجان بخش 9 کرمان به ادرس:میدان شهید میرافضلی کوچه 

اسیاب و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی غلامرضا شفیعی.
ششدانگ  در   کرمان   استان  شمال  برق  نیروی  توزیع  شرکت   -2
ساختمان پست برق  به مساحت  5۱.89 مترمربع پلاک شماره 4۱86  فرعی 
از ۱8۱7 اصلی واقع در اراضی قطب آباد رفسنجان بخش9  کرمان و حسب 

استشهادیه محلی از مالک رسمی غلامرضا وثوقی.
شرکت توزیع نیروی برق شمال استان کرمان در ششدانگ اعیان   -3
فرعی  شماره4۱92  پلاک  مترمربع   55.7۱ مساحت  به  برق  پست  ساختمان 
از۱8۱7 اصلی واقع در اراضی قطب آباد رفسنجان  بخش 9 کرمان به ادرس: 
خیابان عدالت نبش چهار راه عدالت و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی 

احمد باقری.
آقای  احمد طالبی پورمحمدآباد فرزند عبدالحسین در ششدانگ   -4
شماره  پلاک  مترمربع   349.37 مساحت  به  فوقانی  طبقه  بر  مشتمل  خانه 
4۱95فرعی از ۱8۱7اصلی واقع در اراضی قطب آباد رفسنجان بخش 9کرمان  
به ادرس: معراج شمالی کوچه 27  و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی 

ورثه علی معاون.
خانم محبوبه پیرعلی پورماهانی فرزند محمد در ششدانگ اعیانی   -5
به  اوقاف رفسنجان  اداره  متولی  با  باقر  موقوفه کربلایی محمد  با عرصه  خانه 
 3۱۱۰ از  شده  مجزی  42۰۰فرعی  شماره  پلاک  مترمربع   39۱.47 مساحت 
به  9کرمان  بخش  رفسنجان  آباد  قطب  اراضی  در  واقع  از ۱8۱7اصلی  فرعی 
ادرس: خیابان دکتر حسابی کوچه 9 و حسب استشهادیه محلی و سند اجاره به 
شماره ۱4978-۱5/۱۱/۱4۰2 دفتر اسناد رسمی 2۰۱ موقوفه کربلایی محمد 

باقر با متولی اداره اوقاف رفسنجان.
آقای  احمد نژادکورکی فرزند عباس درششدانگ خانه به مساحت   -6
443.95 مترمربع پلاک شماره 424۰فرعی از۱8۱7 اصلی واقع در اراضی قطب 
آباد رفسنجان بخش 9 کرمان  به ادرس: بلوار شهید حمید شریفی و حسب 

استشهادیه محلی از مالک رسمی طیبه معاون.
آقای  سیدعلی اکبر حسینی پوررنجبر فرزند سیدعلی در ششدانگ   -7
خانه به مساحت ۱75.96 مترمربع پلاک شماره4255 فرعی از۱8۱7 اصلی واقع 
در اراضی قطب آباد رفسنجان بخش 9 کرمان  به ادرس:خیابان مدرس شمالی 

کوچه 5  و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی محمد باقری.
مساحت  به  خانه  ششدانگ  در  میرزا  فرزند  احسان  علی  آقای   -8
262.59 مترمربع پلاک شماره 4۱67 فرعی مجزی شده از 4۱7 فرعی از ۱8۱8 
اصلی واقع در اراضی کمال آباد رفسنجان بخش9 کرمان به آدرس خیابان ۱5 

خردادکوچه 3.۱ و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی احمد سبحان.
آقای  امید پور علی زاده دره دری فرزند علی جان درششدانگ   -9
از  شده  مجزی  فرعی  شماره4۱68  پلاک  مترمربع  مساحت 25.87  به  مغازه 
976 فرعی از ۱8۱8اصلی واقع در اراضی قطب آباد رفسنجان بخش 9کرمان به 
ادرس:خیابان بعثت ساحلی روبروی پارک و حسب استشهادیه محلی از مالک 

رسمی احمد رضوی.
آقای احمد حاجی علی اشرفی فرزند غلامعلی درششدانگ خانه به   -۱۰
مساحت4۱2.62 مترمربع پلاک شماره 4۱74فرعی مجزی شده از 8۰۱ فرعی 
از ۱8۱8اصلی واقع در  اراضی کمال آباد رفسنجان بخش 9 کرمان به ادرس: 
خیابان بستان کوچه 25 و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی افسرخانم 

رضوی.
خانم پروین جلالی خلیل آبادی فرزند احمد در ششدانگ خانه   -۱۱
از 24۱  به مساحت 253.94 مترمربع پلاک شماره 5392فرعی مجزی شده 
فرعی از۱8۱9 اصلی واقع در اراضی علی آباد ارابابی رفسنجان بخش 9 کرمان 
به ادرس: خیابان امیرکبیر شرقی کوچه 7 و حسب استشهادیه محلی از مالک 

رسمی افراسیاب تجدد.
ساختمان  در ششدانگ  کرمان  استان  شمال  برق  توزیع  شرکت   -۱2
پست برق به مساحت 57.85مترمربع پلاک شماره5477 فرعی مجزی شده 
از  253فرعی از۱8۱9 اصلی واقع در اراضی علی آباد اربابی رفسنجان  بخش 9 
کرمان به ادرس: خیابان  سعدی مخابرات و حسب استشهادیه محلی از مالک 

رسمی شهرداری.
شرکت توزیع نیروی برق شمال استان کرمان درششدانگ  اعیانی   -۱3
فرعی   شماره5485  پلاک  مترمربع   4۱.27 مساحت  به  برق  پست  ساختمان 
مجزی شده از۱7 فرعی از۱8۱9 اصلی واقع در اراضی علی آباد اربابی رفسنجان 
مالک  از  استشهادیه محلی  بلوار طالقانی و حسب  ادرس:  به  بخش 9کرمان  

رسمی علی منزوی.
درششدانگ  کرمان  استان  شمال  برق  نیروی  توزیع  شرکت   -۱4
ساختمان پست برق به مساحت 56.9 مترمربع پلاک شماره5495 فرعی  مجزی 
شده از465 فرعی از۱8۱9 اصلی واقع در اراضی علی آباد اربابی رفسنجان  بخش 
9کرمان  به ادرس: خیابان تختی و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی علی 

معین.
آقای  مجید حاج جعفری نژاد فرزند محمد در ششدانگ مغازه به   -۱5
مساحت 28.۱8 مترمربع پلاک شماره 5522فرعی مجزی شده از 323 فرعی 
از۱8۱9 اصلی واقع در اراضی علی آباد اربابی رفسنجان بخش 9کرمان  به ادرس: 

امیرکبیر شرقی و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی حسین یوسفیان.
زاده رفسنجانی فرزند علی در ششدانگ خانه  نبی  آقای  سجاد   -۱6
خشت و گلی به مساحت 2۰4.32 مترمربع پلاک شماره 5525 فرعی مجزی 
شده از377 فرعی از۱8۱9 اصلی واقع در اراضی علی آباد اربابی رفسنجان  بخش 
9کرمان به ادرس:  خیابان شریعتی و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی 

علی اقا منزوی
آقای قاسم شمسی مقدم فرزند محمدرضا در ششدانگ خانه به   -۱7
مساحت ۱32.56 مترمربع پلاک شماره 6453 فرعی مجزی شده از ۱39 فرعی 
از۱82۰ اصلی واقع در اراضی گرگین رفسنجان  بخش9 کرمان به آدرس خیابان 

جانبازان کوچه 35  و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی محمود معین.
آقای  فرهاد هدایت فرزند عباس درششدانگ ساختمان مشتمل   -۱8
بر محوطه به مساحت 3434.۱2مترمربع پلاک شماره 6572فرعی مجزی شده 
از 7 فرعی از۱82۰ اصلی واقع در اراضی گرگین رفسنجان بخش 9 کرمان  به 
ادرس :بلوار امام رضا )ع( کوچه 3 و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی 

فرهاد هدایت.

خانم بتول عباسی نسب جعفرآباد فرزند علی جان در ششدانگ   -۱9
از  به مساحت 22۱.47 مترمربع پلاک شماره ۱243فرعی مجزی شده  خانه 
26 فرعی از۱823 اصلی واقع در اراضی خلیل آباد رفسنجان بخش 9 کرمان و 

حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی علی میرزایی رستم ابادی.
به مساحت  مزروعی  زمین  بی صغری در ششدانگ   بی  موقوفه   -2۰
از  فرعی   933 از  شده  مجزی  ۱246فرعی  شماره  پلاک  54۱5.9۰مترمربع 
و حسب  کرمان    9 بخش  رفسنجان  آباد  خلیل  اراضی  در  واقع  ۱823اصلی 

استشهاد محلی از مالکیت مالک رسمی حاج محمد جعفر امینیان.
مساحت  به  مزروعی  زمین  ششدانگ  در  صغری  بی  بی  موقوفه   -2۱
۱9۱8.5۱ مترمربع پلاک شماره ۱247 فرعی مجزی شده از 639  فرعی از 
و حسب  کرمان    9 بخش  رفسنجان  آباد  خلیل  اراضی  در  واقع  ۱823اصلی 

استشهاد محلی از مالکیت مالک رسمی بی بی صغری شرکا.
مساحت  به  مزروعی  زمین  ششدانگ  در  صغری  بی  بی  موقوفه   -22
۱948.38 مترمربع پلاک شماره ۱248 فرعی مجزی شده از 97۰  فرعی از 
و حسب  کرمان    9 بخش  رفسنجان  آباد  خلیل  اراضی  در  واقع  ۱823اصلی 

استشهاد محلی از مالکیت مالک رسمی حاج محمد جعفر امینیان.
مساحت  به  مزروعی  زمین  ششدانگ  در  صغری  بی  بی  موقوفه   -23
فرعی  از 634   فرعی مجزی شده  پلاک شماره ۱249   مترمربع   ۱479.75
از ۱823اصلی واقع در اراضی خلیل آباد رفسنجان بخش 9 کرمان  و حسب 

استشهاد محلی از مالکیت مالک رسمی بی بی صغری شرکا.
مساحت  به  مزروعی  زمین  ششدانگ  در  صغری  بی  بی  موقوفه   -24
959.45 مترمربع پلاک شماره ۱25۰  فرعی مجزی شده از 7۱8  فرعی از 
و حسب  کرمان    9 بخش  رفسنجان  آباد  خلیل  اراضی  در  واقع  ۱823اصلی 

استشهاد محلی از مالکیت مالک رسمی بی بی صغری شرکا.
مساحت  به  مزروعی  زمین  ششدانگ  در  صغری  بی  بی  موقوفه   -25
۱224.۱3 مترمربع پلاک شماره ۱25۱ فرعی مجزی شده از 639  فرعی از 
و حسب  کرمان    9 بخش  رفسنجان  آباد  خلیل  اراضی  در  واقع  ۱823اصلی 

استشهاد محلی از مالکیت مالک رسمی بی بی صغری شرکا.
مساحت  به  مزروعی  زمین  ششدانگ  در  صغری  بی  بی  موقوفه   -26
۱۱63.3۰ مترمربع پلاک شماره ۱252 فرعی مجزی شده از 72۱  فرعی از 
آباد رفسنجان بخش 9 و حسب استشهاد  اراضی خلیل  ۱823اصلی واقع در 

محلی از مالکیت مالک رسمی بی بی صغری شرکا.
مساحت  به  مزروعی  زمین  ششدانگ  در  صغری  بی  بی  موقوفه   -27
از  فرعی  از 72۱   مجزی شده  فرعی  پلاک شماره ۱253  مترمربع   7۰8.56
آباد رفسنجان بخش 9 و حسب استشهاد  اراضی خلیل  ۱823اصلی واقع در 

محلی از مالکیت مالک رسمی بی بی صغری شرکا.. 
مساحت  به  مزروعی  زمین  ششدانگ  در  صغری  بی  بی  موقوفه   -28
از  فرعی  از 7۱8   فرعی مجزی شده  مترمربع پلاک شماره ۱254   8۱۰.7۱
و حسب  کرمان    9 بخش  رفسنجان  آباد  خلیل  اراضی  در  واقع  ۱823اصلی 

استشهاد محلی از مالکیت مالک رسمی بی بی صغری شرکا.
نیم  باغ  ششدانگ  در  عباس  فرزند  نوقی  حجت  مجید  آقای    -29
خشکیده به مساحت 26579.8۱ مترمربع پلاک شماره 93فرعی از۱84۱ اصلی 
واقع در اراضی علم آباد رفسنجان بخش 9 کرمان و حسب استشهادیه محلی از 

مالک رسمی احمد صادقی نژاد علم آبادی.
آقای محمد جباری ظهیرآبادی فرزند محمود در ششدانگ زمین   -3۰
مزروعی  به مساحت ۱84۱5.56مترمربع پلاک شماره ۱4فرعی از۱843 اصلی 
واقع در اراضی معزآباد رفسنجان بخش 9 کرمان به ادرس:  سعید آباد  و حسب 

استشهادیه محلی از مالک رسمی اکبر نظری نژاد علم ابادی.
آقای فهیمه تسلیمی فرزند عنایت ا... در ششدانگ خانه به مساحت   -3۱
3۱۱.33 مترمربع پلاک شماره۱۰32 فرعی مجزی شده از ۱83 فرعی از۱867 
اصلی واقع در  اراضی رحمت آباد رفسنجان بخش 9کرمان  به ادرس: خیابان 

اندیشه و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی اکبر پاداشی.
آقای حسن میرزائی خلیل آبادی فرزند محمد درششدانگ .خانه   -32
به مساحت 37۱.۰9مترمربع پلاک شماره2۱47 فرعی از۱868 اصلی واقع در 
اراضی مومن آباد رفسنجان  بخش 9کرمان  به ادرس: خیابان مصطفی خمینی 

و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی حسین باقری.
مساحت  به  مزروعی  زمین  ششدانگ  در  صغری  بی  بی  موقوفه   -33
اراضی  ۱5۱39.83 مترمربع پلاک شماره 2۱52 فرعی ۱868 اصلی واقع در 
مومن آباد رفسنجان بخش 9 کرمان  و حسب استشهاد محلی از مالکیت مالک 

رسمی بی بی صغری شرکا.
مساحت  به  مزروعی  زمین  ششدانگ  در  صغری  بی  بی  موقوفه   -34
اراضی  384۱۰.73 مترمربع پلاک شماره 2۱53 فرعی ۱868 اصلی واقع در 
مومن آباد رفسنجان بخش 9 کرمان  و حسب استشهاد محلی از مالکیت مالک 

رسمی بی بی صغری شرکا.
مساحت  به  مزروعی  زمین  ششدانگ  در  صغری  بی  بی  موقوفه   -35
اراضی  در  واقع  اصلی   ۱868 فرعی   2۱54 شماره  پلاک  مترمربع   5۰22.87
مومن آباد رفسنجان بخش 9 کرمان  و حسب استشهاد محلی از مالکیت مالک 

رسمی بی بی صغری شرکا.
مساحت  به  مزروعی  زمین  ششدانگ  در  صغری  بی  بی  موقوفه   -36
اراضی  ۱4۰34.7۰ مترمربع پلاک شماره 2۱55 فرعی ۱868 اصلی واقع در 
مومن آباد رفسنجان بخش 9 کرمان و حسب استشهاد محلی از مالکیت مالک 

رسمی بی بی صغری شرکا.
مساحت  به  باغ  ششدانگ  در  علی  فرزند  شریفی  آزاده  خانم   -37
از۱869  فرعی   49 از  شده  مجزی  فرعی  شماره55۰  پلاک  694.62مترمربع 
اصلی واقع در اراضی ا...آباد رفسنجان بخش 9کرمان و حسب استشهادیه محلی 

از مالک رسمی محمد فرح بخش
مساحت  به  خانه  در ششدانگ  رضا  فرزند  نژاد  علی  اکبر  آقای    -38
از  فرعی   79 از  شده  مجزی  فرعی  شماره6883  پلاک  مترمربع   236.32
۱883اصلی واقع در عباس آباد خان رفسنجان بخش 9کرمان  به ادرس: انتهای 

خیابان بافنده و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی حبیب ا... ملایری.
خانم ها پردیس معین زاده و پریا معین زاده و رامونا معین زاده   -39
فرزندان محمدکاظم بالسویه در ششدانگ باغ  به مساحت ۱6392.84 مترمربع 
پلاک شماره۱52 فرعی مجزی شده از 89 فرعی از ۱888  اصلی واقع در اراضی 
کوثرریز معین رفسنجان بخش 9 کرمان و حسب استشهادیه محلی از مالک 

رسمی احمد معین زاده.
به  خانه  ششدانگ  در  محمدصادق  فرزند  گرگین  سمیه  خانم   -4۰
در  واقع  اصلی  از۱894  فرعی  شماره3۱4  پلاک  مترمربع   2۰3.۱۰ مساحت 
اراضی اسماعیل آباد رفسنجان بخش 9 کرمان  به ادرس: خیابان شهید عابدینی 

کوچه ۱4  و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی احمد فصیح پور .
به  باغ   ششدانگ  در  سیدمهدی  فرزند  اوحدی  سیداحمد  آقای   -4۱
مساحت ۱58۱6.54 مترمربع پلاک شماره 647فرعی مجزی شده از 27 فرعی 
از ۱895اصلی واقع در اراضی قاسم آباد بائر رفسنجان بخش 9کرمان  و حسب 

استشهادیه محلی از مالک رسمی سید مهدی اوحدی.
درششدانگ  سیدیوسف  فرزند  راد  حسینی  سیدعلیرضا  آقای    -42
خانه به مساحت ۱49.۱9 مترمربع پلاک شماره 65۰فرعی مجزی شده از ۱9 
فرعی از۱895 اصلی واقع در اراضی قاسم آباد بائر رفسنجان بخش 9کرمان  به 
ادرس: خیابان سردار جنگل کوچه 5 و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی 

محمدرضا حاجی زاده صراف .
خانم ماه نساء حاج اسمعیلی دهنوی فرزند اسمعیل درسه دانگ   -43
مشاع از ششدانگ خانه به مساحت 268.8۰مترمربع پلاک شماره 5439 فرعی 
مجزی شده از ۱ فرعی از ۱9۱۰ اصلی واقع در اراضی ده شیخ رفسنجان بخش9 
کرمان به آدرس خیابان امیر کبیر غربی کوچه79  و حسب  استشهادیه محلی 

از مالک رسمی سید جواد افصح هجری.
آقای  اکبر بادیه نشین فرزند اصغر در ششدانگ مغازه مشتمل بر   -44
طبقه فوقانی به مساحت ۱۱3.69 مترمربع پلاک شماره5443 فرعی مجزی 
شده از ۱ فرعی از۱9۱۰ اصلی واقع در اراضی ده شیخ رفسنجان بخش 9کرمان  
به ادرس: امیرکبیر غربی خیابان قیام و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی 

سید جواد افصح هجری.
به  خانه  در ششدانگ  علی  فرزند  پورکانی  زاده  ابولی  آرزو  خانم   -45
مساحت ۱99.7۱ مترمربع پلاک شماره 5447 فرعی مجزی شده از ۱ فرعی از 
۱9۱۰اصلی واقع در اراضی ده شیخ رفسنجان بخش 9 کرمان  به ادرس: خیابان 
گلزار شهدا و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی سید جواد افصح هجری 

یعقوبی رحمت  و خانم گلسا  ابادی   یعقوبی رحمت  گلناز  خانم   -46
 25665.35 مساحت  به  باغ  ششدانگ   در  بالمناصفه  حسین  فرزندان  ابادی 
مترمربع پلاک شماره 545۰ فرعی مجزی شده از ۱ فرعی از۱9۱۰ اصلی واقع 
در  اراضی ده شیخ رفسنجان بخش 9کرمان  و حسب استشهادیه محلی از مالک 

رسمی سید جواد افصح هجری.
آقای  مسعود ولی زاده پورکانی فرزند محمود در ششدانگ خانه به   -47
مساحت 249.99 مترمربع پلاک شماره 545۱فرعی مجزی شده از ۱ فرعی  از 
۱9۱۰اصلی واقع در اراضی ده شیخ رفسنجان  بخش 9کرمان به ادرس:  خیابان 

شهید ارسلان و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی اکبر خاندانی.
خانم فاطمه مغوئی نژاد فرزند محمد  در ششدانگ دام پروری  به   -48
مساحت 8۱3.5مترمربع  پلاک شماره 2995 فرعی از۱۱ فرعی از ۱9۱3 اصلی 
واقع در اراضی اسدآباد رفسنجان  بخش 9 کرمان به آدرس جنوب باغات پسته 
اسد آباد فارسی و حسب  بنچاق و استشهادیه محلی از مالک رسمی ماشااله 

زینلی.
خانم زهرا خدادادی شهرآبادی فرزند اصغر در ششدانگ خانه به   -49
مساحت 235.84 مترمربع پلاک شماره 32۱9فرعی  مجزی شده از 79 فرعی 
از ۱9۱3اصلی واقع در اراضی شهر رفسنجان بخش 9کرمان به ادرس: بلوار خلیج 
فارس خیابان شهید روشن  و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی مختار 

اسماعیلی.
آقای غلامرضا لطفعلی نژاد فرزند عباس در ششدانگ مغازه مشتمل   -5۰
بر محوطه به مساحت 795.44مترمربع پلاک شماره325۱ فرعی مجزی شده 
از 26 فرعی  از۱9۱3 اصلی واقع در اراضی اسدآباد رفسنجان بخش 9 کرمان به 
ادرس: بلوار خلیج فارس و حسب  استشهادیه محلی از مالک رسمی بانو گلین 

اقا سیف الدینی کریم اباد.
آقای  هاشم حسن شاهی راویز فرزند حسن درششدانگ خانه به   -5۱
مساحت 297.28 مترمربع پلاک شماره 3333فرعی مجزی شده از ۱3 فرعی 
از۱9۱3 اصلی واقع در بخش 9کرمان  حوزه ثبت ملک رفسنجان به ادرس: بلوار 
خلیج فارس جنب شهرک ولایت و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی علی 

فارسی.
به  فرزند حسین در ششدانگ خانه  خانم کلثوم شبان درجوزی   -52
مساحت 26۱.8 مترمربع پلاک شماره 3387فرعی مجزی شده از 72 فرعی 
به  9کرمان   بخش  رفسنجان  اسدآباد  اراضی  در  واقع  اصلی  مکرراز۱9۱3 
ادرس:خیابان عباس ابادی کوچه 8 و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی. 

حسین شفیعی پور.
آقای  علی کریمیان گهرت فرزند سعد اله در ششدانگ خانه به   -53
مساحت275.29 مترمربع پلاک شماره4۰9 فرعی  مجزی شده از 43 فرعی 
از ۱9۱4اصلی واقع در اراضی صادق آباد رفسنجان بخش 9 کرمان  به ادرس: 
خیابان دهقان رجبی کوچه 38 و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی کمال 

صداقت.
آقای  عباس امینی نسب فرزند محمد  و خانم مرضیه محمدرضائی   -54
عباس آباد فرزند حسین جان بالمناصفه در ششدانگ اعیان خانه با عرصه وقف از 
موقوفه میرزا حسین وزیر   به مساحت 368.۱6 مترمربع پلاک شماره42۰ فرعی 
مجزی شده از 54 فرعی از۱9۱4 اصلی واقع در اراضی صادق آباد رفسنجان 
بخش 9 کرمان  به ادرس: خیابان دهقان رجبی کوچه 27 و حسب استشهادیه 
محلی و سند اجاره به شماره 8782مورخ 24/۱۱/۱4۰۱ دفتر اسناد رسمی ۱33 

موقوفه میرزا حسین وزیر.
خانم فرحناز السادات طبابایی مهر فرزند محمدحسین در ششدانگ   -55
خانه به مساحت ۱68 مترمربع پلاک شماره 2985فرعی مجزی شده از ۱54 
فرعی از ۱9۱7 اصلی واقع در اراضی علی آباد خان رفسنجان بخش 9 کرمان به 

ادرس: بلوار مقیمی و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی صدیقه وکیلی.
به  خانه  ششدانگ  در  غلامرضا  فرزند  گلستانی  مجتبی  آقای    -56
مساحت ۱55.9۱ مترمربع پلاک شماره 3۰48فرعی مجزی شده از ۱54 فرعی 
از۱9۱7 اصلی واقع در  اراضی علی آباد خان رفسنجان بخش 9 کرمان به ادرس: 
اکبر  علی  رسمی  مالک  از  محلی  استشهادیه  و حسب  مقیمی  شهید  خیابان 

حسینی.
مساحت  به  خانه  ششدانگ  در  یداله  فرزند  وفائی  محمد  آقای   -57
2۱8.35مترمربع پلاک شماره3۰5۰ فرعی مجزی شده از 97 فرعی از۱9۱7 
اصلی واقع در اراضی علی آباد خان رفسنجان  بخش 9 کرمان به ادرس: خیابان 
شهید مقیمی و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی بی بی زهرا محیط 

یزدی.
ازششدانگ  دانگ مشاع  در سه  فرزند محمد  نجمه همتی  خانم   -58
خانه. به مساحت 2۰7.83مترمربع پلاک شماره3۰5۱ فرعی مجزی شده از 97 
فرعی از۱9۱7 اصلی واقع در اراضی علی آباد خان رفسنجان  بخش 9 کرمان به 
ادرس: خیابان شهید مقیمی و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی بی بی 

زهرا محیط یزدی.
غلامحسین  فرزند  آبادی  همت  محمدحسینی  زهرا  خانم   -59
فرعی  شماره242۰  پلاک  مترمربع   8۰5.68 مساحت  به  باغچه  درششدانگ 
مجزی شده از 38 فرعی از ۱9۱9اصلی واقع در اراضی سعادت آباد رفسنجان 
بخش 9کرمان  به ادرس: علی باد انقلاب روبروی دبیرستان و حسب استشهادیه 

محلی از مالک رسمی علی اصغرگرامی.
آقای علی محمدعلی زاده محمدآبادی فرزند علی اکبر در ششدانگ   -6۰
خانه به مساحت 289.33 مترمربع پلاک شماره2579 فرعی مجزی شده از 38 
فرعی از ۱9۱9اصلی واقع در اراضی سعادت آباد رفسنجان بخش 9کرمان به 
ادرس: میدان ازادی فیض 2 و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی علی 

خیراندیش.
خانم فاطمه السادات علوی فهرجی فرزند سیدمهدی در ششدانگ   -6۱
خانه به مساحت 258.۰5 مترمربع پلاک شماره2584 فرعی مجزی شده از 43 
فرعی از ۱9۱9اصلی واقع در اراضی سعادت آباد رفسنجان بخش 9 کرمان  به 
ادرس: بلوارامام علی)ع( و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی محمد هدائی

خانم لیلا صوری زهی فرزند اسماعیل درششدانگ نیم ساز مغازه   -62
مشتمل بر طبقه اول   به مساحت 53.25 مترمربع پلاک شماره26۰9 فرعی 
مجزی شده از 43 فرعی از۱9۱9 اصلی واقع در اراضی سعادت آباد رفسنجان 

بخش 9 کرمان به آدرس بلوار امام سجاد )ع( و حسب استشهادیه محلی از مالک 
رسمی علی اصغرگرامی.

خانم مژگان فردوسی فرزند محمود درششدانگ خانه به مساحت   -63
356.88 مترمربع پلاک شماره 26۱2فرعی مجزی شده از 38 فرعی از ۱9۱9 
اصلی واقع در اراضی سعادت آباد رفسنجان بخش 9 کرمان به ادرس:  بلوار امام 

رضا)ع( و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی غلامعلی اسداللهی.
به مساحت  یداله در ششدانگ خانه  فرزند  خانم صدیقه خاتمی   -64
از  فرعی   42 از  شده  مجزی  فرعی  شماره26۱4  پلاک  مترمربع   488.46
۱9۱9اصلی واقع در اراضی سعادت آباد رفسنجان  بخش 9کرمان به ادرس: 
خیابان ازادی کوچه 4 و  حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی گوهرتاج 

ابراهیمی.
خانم بدری بارچی پور فرزند جهانگیر در ششدانگ خانه به مساحت   -65
233.۰6 مترمربع پلاک شماره 2677فرعی مجزی شده از 38 فرعی  از۱9۱9 
اصلی واقع در اراضی سعادت آباد رفسنجان بخش 9 کرمان به ادرس:  بلوار ازادی 
خیابان بنی هاشم کوچه 7 و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی علی اکبر 

شفیعی پور.
فرزند محمدرضا در ششدانگ  زاده درجوزی  آقای حمزه مهدی   -66
از  به مساحت 362.94 مترمربع پلاک شماره ۱249فرعی مجزی شده  خانه 
۱47 فرعی از۱936 اصلی واقع در اراضی حیدرآباد رفسنجان  بخش 9کرمان 
به ادرس:خیابان حضرت زینب )س( و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی 

محسن و شیرین علوی. 
خانم طیبه خراسانی پور فرزند عباس در ششدانگ باغ به مساحت   -67
33۰۱.2۰ مترمربع پلاک شماره982 فرعی مجزی شده از ۱34 فرعی از۱949 
و حسب  بخش 9کرمان  رفسنجان   سردار  آباد  مهدی  اراضی  در  واقع  اصلی 

استشهادیه محلی از مالک رسمی زین العابدین رضوی.
به  باغ   درششدانگ  حسین  فرزند  عربی  محمد  آقای    -68
از 2۰9 فرعی  مساحت92۰4.7مترمربع پلاک شماره35۱ فرعی مجزی شده 
از ۱97۱اصلی واقع در  اراضی محمودیه بهرامی رفسنجان بخش 9 کرمان  و 

حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی ربابه بهرامی.
مساحت  به  باغ   درششدانگ  فرزند حسین  عربی  محمد  آقای    -69
از  فرعی   2۰9 از  شده  مجزی  فرعی  شماره352  پلاک  مترمربع   5246.5
۱97۱اصلی واقع در اراضی محمودیه بهرامی رفسنجان بخش 9 کرمان  و حسب 

استشهادیه محلی از مالک رسمی ربابه بهرامی.
به  باغ   درششدانگ  محمد  فرزند  عربی  امیرحسین  آقای    -7۰
از 2۰9 فرعی  مساحت8۱45 مترمربع پلاک شماره 355 فرعی مجزی شده 
از ۱97۱اصلی واقع در  اراضی محمودیه بهرامی رفسنجان بخش 9 کرمان  و 

حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی ربابه بهرامی.
خانم ها پردیس معین زاده و پریا معین زاده و رامونا معین زاده   -7۱
فرزندان محمدکاظم بالسویه در ششدانگ باغ  به مساحت 24659.472 مترمربع 
پلاک ۱89 فرعی مجزی شده از 8  فرعی از 2۰4۰  اصلی واقع در اراضی عباس 
آباد معین رفسنجان بخش 9 کرمان و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی 

مسعود معین.
مساحت  به  باغ  درششدانگ  عباس  فرزند  عربی  پروین  خانم   -72
4۰6۰7.85 مترمربع پلاک شماره7 فرعی از2۱۱4 اصلی واقع در اراضی عربیه 
عباس  رسمی  مالک  از  محلی  استشهادیه  و حسب  بخش 9کرمان  رفسنجان 

عربی.
آقای  حاجی سلطان زاده فرزند احمد در ششدانگ باغ به مساحت   -73
۱467.9۰ مترمربع پلاک شماره73 فرعی از 234۱اصلی واقع در اراضی علی 
آباد سفته رفسنجان بخش 9  کرمان و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی 

احمد ضیا ابراهیمی.
آقای مجتبی شورابی فرزند حسین در ششدانگ ساختمان خانه   -74
مخروبه به مساحت27۱ مترمربع پلاک شماره842 فرعی مجزی شده از ۱7 
مکرر فرعی از2342 اصلی واقع در اراضی حیدرآباد رفسنجان بخش 9 کرمان  
به ادرس: خیابان شهید عرب و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی محمود 

احمدیان نسب.
به  .خانه  ششدانگ  در  فرزان  فرزند  بابائی  علی  شیخ  احد  آقای   -75
مساحت 375.۱5 مترمربع پلاک شماره9 فرعی از3543 اصلی واقع در اراضی 
ده تک رفسنجان بخش ۱۰ کرمان و حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی 

عصمت محمدی اودرجی.
آقای محمد اسمعیلی نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ باغ    -76
به مساحت 8927.۰8 مترمربع پلاک شماره 24 فرعی از۱۱۱94 اصلی  واقع در 
اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش ۱۰کرمان  به ادرس: حسین اباد نوق و حسب 

استشهادیه محلی از مالک رسمی. غلامحسین یزدانی.
خانم صغری اسماعیلی نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ   -77
باغ  به مساحت ۱627.36 مترمربع پلاک شماره 4۱فرعی از۱۱۱94 اصلی  واقع 
در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش ۱۰کرمان  به ادرس: حسین اباد نوق و 

حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی. غلامحسین یزدانی.
خانم صغری اسماعیلی نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ   -78
باغ  به مساحت 886.۰4 مترمربع پلاک شماره 42 فرعی از۱۱۱94 اصلی  واقع 
در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش ۱۰کرمان  به ادرس: حسین اباد نوق و 

حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی. غلامحسین یزدانی.
خانم صغری اسماعیلی نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ   -79
باغ  به مساحت 4485.44 مترمربع پلاک شماره 43 فرعی از۱۱۱94 اصلی  واقع 
در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش ۱۰کرمان  به ادرس: حسین اباد نوق و 

حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی. غلامحسین یزدانی.
خانم صغری اسماعیلی نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ   -8۰
باغ  به مساحت ۱3۰4.84 مترمربع پلاک شماره 44 فرعی از۱۱۱94 اصلی  واقع 
در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش ۱۰کرمان  به ادرس: حسین اباد نوق و 

حسب استشهادیه محلی از مالک رسمی غلامحسین یزدانی.
به  باغ   ششدانگ  در  مهدی  فرزند  تبار  اسماعیلی  زهره  خانم   -8۱
مساحت 236۱.8۰ مترمربع پلاک شماره 46 فرعی از۱۱۱94 اصلی  واقع در 
اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش ۱۰کرمان  به ادرس: حسین اباد نوق و حسب 

استشهادیه محلی از مالک رسمی. غلامحسین یزدانی.
آقای امیر مهدی اسماعیلی تبار فرزند جواد در ششدانگ باغ به   -82
مساحت 6877.۰3 مترمربع پلاک شماره 47 فرعی از۱۱۱94 اصلی  واقع در 
اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش ۱۰کرمان  به ادرس: حسین اباد نوق و حسب 

استشهادیه محلی از مالک رسمی. غلامحسین یزدانی.
باغ  فرزند سید مجید درششدانگ  آقای  سید محسن مرتضوی   -83
به مساحت 8996.83مترمربع پلاک شماره43 فرعی از۱524۱ اصلی واقع در 
اراضی جنت مرتضوی بخش  ۱۰کرمان  و حسب استشهادیه محلی از مالک 

رسمی سید مجید مرتضوی.
باغ به مساحت  خانم طیبه پاکدامن فرزند محمود در ششدانگ   -84
۱۰9.87 مترمربع پلاک شماره 336 فرعی از 749 اصلی واقع در اراضی مغوئیه 
پشتکوه پاریز رفسنجان بخش ۱2کرمان و حسب استشهادیه محلی از مالکیت 

مالک رسمی محمود پاکدامن.
تاریخ انتشارنوبت اول:  ۱4۰3/۰8/۰8
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰3/۰8/23



صاحب امتیاز و مد    یر مسئول: 
خلیل محمودی

• سردبیر : شهریار خدیوفرد
• مدیرروابط عمومی : مهرناز خوشبخت

•گروه نفت انرژی : گلناز پرتوی مهر
•گروه اقتصاد :  لیلا صنوبری

•گروه بین الملل : مریم مرادی 
•گروه صنعت و معدن : مهرناز خوشبخت

• مدیر امور فنی : وحید قهرمان
• مدیرامور شهرستان ها: آمنه قدیم پرست

• آدرس: خیابان انقلاب نرسیده به میدان فردوسی بعداز 
پل کالج نبش کوچه براتی پلاک ۱۶ طبقه ۳ واحد ۶

تلفن :  ۳۰۶9 ۶۶7۱ -۶۶7۲۶79۰ ۰۲۱   
تلفن سازمان آگهی ها :

۰۲۱  ۶۶7۲۶79۰-۰9۰۱۳9۱5۶۳4 

•کد پستی: 1131856634 
• روابط عمومی:۰9۱۲۰۲9۳۳58- ۶۶7۲۶79۰  ۰۲۱ 

• چاپخانه: چاپ شاخه سبز  
•  پخش سراسری:  احمد جراری 

• امور مشترکین دفتر مرکزی:ساختمان مرکزی روزنامه

 • تلفن 021-۶۶7۲۶79۰ 
• جهان اقتصاد عضو تشکل های صنفی »انجمن صنفی 

مدیران روزنامه های غیر دولتی«، »انجمن مدیران نشریات 
ایران« و »تعاونی مطبوعات کشور« است.
۱۳۷۱jahan@gmail.com:ایمیل • نخستين روزنامه اقتصادي ایران تأسيس: 1370

7 آبان 1403 سال سی ودوم  شماره 8546 دوشنبه 

ت
 عاشقان خدم



کارتون روز

 محسن  رفیعی


فیلـم سینمـایی »سـه جلـد« بـه کارگردانی 
مهـدی اسـماعیلی و تهیه کننـدگی محمـد 
آفریـده از ۱۶ آبـان بـه سـرگروهی پردیس 

سینمـایی آزادی اکـران می شـود
از  نقـل  بـه  بـه گـزارش خبرگـزاری مهـر 
روابـط عمـومی فیلـم، فیلم سینمایی »سـه 
جلـد« بـه کارگـردانی مهـدی اسـماعیلی و 
تهیه کننـدگی محمـد آفریـده از ۱۶ آبـان به 
سـرگروهی پردیـس سینمـایی آزادی اکران 

می شود
ایـن فیلـم سینمـایی بـه کارگـردانی مهدی 
اسـماعیلی و تهیه کننـدگی محمـد آفریده با 
حضـور بازیگـرانی همچـون بـاران کوثری، 
زنده یـاد آتیلا پسیـانی، شـاهرخ فروتنیـان، 

رؤیا جاویدنیا، یسـنا میرطهماسـب، سـولماز 
غـنی، سـارا تـوکلی، آینـاز کرمـانی، الهـام 

شـعبانی سـاخته شـده است
در خلاصـه داسـتان ایـن فیلـم آمده اسـت: 
حمـل  را  رازی  خـود  بـا  ناخواسـته  »مینـو 
می کنـد که تمـام زنـدگی اش را دچار ترس 
و تردیـد کرده اسـت، او برای خلاص شـدن 

از ایـن راز، تصمیـم سـختی می گیـرد.«
اکـران ایـن فیلم توسـط رسـانه فیلمسـازان 
بـه مدیریـت حبیـب اسـماعیلی از ۱۶ آبـان 
آزادی  سینمـایی  پردیـس  سـرگروهی  بـه 

می شـود آغاز 
جلـد«  »سـه  سینمـایی  فیلـم  عوامـل 
عبارت انـد از نویسـنده و کارگـردان: مهدی 

و  کارگـردان  اول  دسـتیار  اسـماعیلی، 
برنامه ریـز: امیـر صراف هـا، منـشی صحنه: 
مـاه گل کرامـتی، مدیـر فیلم بـرداری: عـلی 
تبریـزی، دسـتیار اول فیلم بـردار: محمدرضا 
لبـاس:  و  صحنـه  طـراح  خلـج زاده، 
چهره پـردازی:  طـراح  دوانی،  امیرحسیـن 
امیـن  صدابـردار:  امیـدواری،  ایمـان 
میرشـکاری، صداگـذار: لیلا ملـکی، تدوین: 
مصفـا،  زهـرا  عـکاس:  خدابخـش،  عمـاد 
مجـری  غضنفـری،  منصـور  تولیـد:  مدیـر 
طـرح: مهـدی سـلیمانی، مشـاور کارگردان: 
کمـال تبریـزی، تهیه کننده: محمـد آفریده، 
عادلیـان.  حسـنی  مرتـضی  سـرمایه گذار: 

فیلمسـازان رسـانه  پخـش: 

سرپرستی  به  »لیان«  موسیقی  گروه  کنسرت  تازه ترین 
محسن شریفیان در حال و هوایی وطن دوستانه و ادای 
ایران  اسلامی  جمهوری  ارتش  اخیر  شهدای  به  احترام 

پیش روی مخاطبان قرار گرفت.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از امور رسانه ای پروژه، 
کنسرت گروه »لیان« شامگاه ۶ آبان با حضور ۲ چهره 
ویژه و اتفاقات و سخنان جالب توجه محسن شریفیان در 

برج میلاد تهران برگزار شد.
محسن شریفیان در حالی که رامبد جوان و حامد جوادزاده 
اول  ردیف  در  را  »صداتو«(  کارگردان  و  کننده  )تهیه 
مهمانانش می دید، در اوایل برنامه و در حالی که قطعه ای 
برای خلیج فارس اجرا کرد، رو به حضار گفت: وطن خط 
قرمز ماست و در این روزهای ملتهب، متأسفم که حتی 
هنرمندان تأثیرگذار از اینکه بخواهند شهادت سربازان بی 

ادعای ارتش را تسلیت بگویند، هراس دارند.
و  ایرانی  جزایر  برای  فارس،  خلیج  برای  ما  افزود:  وی 
جغرافیای این کشور جان می دهیم. ما در »لیان« به همه 
یاد می دهیم که  آیند  آدم هایی که به کنسرت مان می 
اعتقادی  و  سیاسی  جنگ  هر  از  فراتر  ملی،  ارزش های 
که  نیست  چیزی  ایرانی  گانه  سه  جزایر  مالکیت  است. 
بخواهند این بازی های روانی را در جهان رو کند. ما به 
احترام قوم عرب در ایران، آثاری را امشب به زبان عربی 
اجرا خواهیم کرد و از قلب تهران این پیام مشخص را 
به جهان مخابره می کنیم که جغرافیای این خاک، غیر 

قابل تغییر است.
این  اواسط  در  بوشهر  لیان  موسیقی  گروه  سرپرست 
کنسرت ضمن معرفی دیگر مهمان ویژه خود توضیح داد: 
امشب مهمانی دارم که نقش او در معرفی موسیقی نواحی 
از تمام مدیریت  ایرانی، بیشتر  به مخاطبان نسل جدید 
فرهنگی و سازمان های فرهنگی این کشور با بودجه های 
میلیاردی است. او نی انبان را به کودکان ایرانی نشان داد 
و باعث شد سیل علاقه مندان به سمت موسیقی نواحی 

جاری شوند و این ارزشمندترین کار فرهنگی در همه این 
سال هاست. رامبد جوان هم امشب مهمان ماست که در 
»خندوانه« با جناب خان و محمد بحرانی نقشی بزرگ 

در شنیده شدن صدای موسیقی نواحی در کشور داشتند.
خیام خوانی بخش انتهایی کنسرت لیان به تهیه کنندگی 
و  پالیزدار  مرتضی  ارکستر  رهبری  شناس،  حق  علی 
خوانندگی آکا صفوی بود که حاضران در سالن را تحت 
تأثیر انرژی بالای خود قرار داد. شریفیان در این بخش از 

کنسرت با معرفی حامد جوادزاده تهیه کننده و کارگردان 
»صداتو« گفت: زندگی هنری من به قبل و بعد از حضورم 
در »صداتو« تقسیم شد. این را به حامد جوادزاده مدیونم. 
که  دانشی هستند  با  بسیار  و  تیم خلاق  تیم »صداتو« 
حضورشان در هنر و برنامه سازی این مملکت غنیمت 
با این تیم  ادامه  است. امیدوارم این روند رو به جلو در 
با  نیز  خود  کنسرت  انتهای  در  باشد.شریفیان  دار  ادامه 
کارانه  جنایت  حمله  در  ارتش  شهدای  به  احترام  ادای 
رژیم صهیونیستی به ایران گفت: خوشحالیم که مراقب 
که  رعنا  جوانان  این  خون  برای  متاسفیم  و  هستید  ما 
خانواده ها و ما را داغدار کرد. احترام زیادی برایشان قائل 
ایم و اندوهگینیم.وی دربخش دیگری از صحبت هایش 
اظهار کرد: بیش از یک سال است که من با وثیقه سنگین 
به خاطر حرکات تعداد محدودی تماشاگر در کنسرت تالار 
وحدت، بیرونم! قاضی محترم به من گفت اگر بروی و 
برای شهدا بخوانی، حکمت را تلطیف و وثیقه را برمی 
با این کار به شهدا توهین  دارم! نپذیرفتم و گفتم شما 
و بی احترامی می کنید. خون شهدا به قدری اهمیت و 
مسئولیت دارد، که باید فقط و فقط سر تعظیم جلوی آنها 
فرود آورد. من هرگز برای خلاصی از وثیقه و حکم، به 
آنها بی احترامی نخواهم کرد. امشب اما همه این کنسرت 
را به خون پاک شهدای ارتشی تقدیم می کنیم و از آن 
قاضی محترم می خواهم زودتر حکم من را به تندترین 

حالت ممکن صادر کند.

اکران فیلم »سه جلد« از ۱۶ آبان

صدای »لیان« برای »ایران«

 برگزیده شدن »پیر پسر«
 در لندن

فیلــم سینمــایی »پیــر پســر« ســاخته اکتــای براهــنی در بیســت و چهارمیــن دوره جشــنواره 
فیلــم لندن بریــز انگلیــس جایــزه بهتریــن فیلــم را دریافــت کــرد

 London Breeze Film( لندن بریــز  فیلــم  جشــنواره  ایســنا،  گــزارش  بــه 
Festival( هرســاله در هفتــه ی آخــر اکتبــر در شــهر لنــدن برگــزار می شــود و در ایــن 
ــر«  ــایی »پیرپس ــم سینم ــرد، فیل ــزار ک ــود را برگ ــن دوره ی خ ــت و چهارمی ــه بیس دوره ک

ــاص داد ــود اختص ــه خ ــنواره را ب ــتانی جش ــم داس ــن فیل ــزه بهتری جای
ــه  فیلــم سینمــایی »پیــر پســر« ۱۹۰ دقیقــه اســت و دومیــن ســاخته ی اکتــای براهــنی ب
تهیــه کننــدگی بابــک حمیدیــان و حنیــف ســـروری و ســرمایه گــذاری ارسلان براهــنی و 
ــم از  ــن فیل ــزرگ بهتری ــرده ب ــزه پ ــده جای ــر برن ــه پیش ت ــت ک ــهی اس ــن عبدال امیرحسی
ــا  ــم ترانسیلوانی ــتیوال فیل ــده و در فس ــردام ش ــم روت ــتیوال فیل ــومین دوره فس ــاه و س پنج
رومــانی نیــز بــه عنــوان بهتریــن پرفورمنــس و اجــرای بازیگــران مــورد تقدیــر قــرار گرفــت

ــن  ــزه ی بهتری ــایی جای ــم سینم ــن فیل ــازی در ای ــرای ب ــرازی ب ــن پورشی ــن حس   همچنی
ــود  ــانی را از آن خ ــا روم ــم ترانسیلوانی ــنواره فیل ــومین دوره  جش ــت و س ــرد بیس ــر م بازیگ

ــرده اســت ک
ــان« در  ــای جه ــش »سینم ــم بخ ــن فیل ــزه بهتری ــده ی جای ــن برن ــم همچنی ــن فیل ای

ــت ــده اس ــز ش ــد نی ــوی ایرلن ــم گال ــتیوال فیل فس
حامــد بهــداد، لیلا حاتــمی، محمــد ولی زادگان و حســن پورشیــرازی بازیگــران اصــلی ایــن 
فیلــم هســتند و همچنیــن محمدرضــا داوودنــژاد، فهیمــه رحیــم نیــا، عــلی رحیــمی، میثــم 
ــور  ــز حض ــتی و .. نی ــد رحم ــام، وحی ــمی، هژیرس ــری کاظ ــری، مه ــا باق ــنی زاده، مهس غ
دارند.پخــش بیــن الملــل ایــن فیلــم بــه عهــده کمپــانی پخــش هفــت چشــمه بــا مدیریــت 

میلاد خســروی اســت

احمد ممیوند- سرپرست سازمان ساماندهي مشاغل شهری شهرداری بروجرد

محسن صانعي شهردار آران و بیدگل

سازمان ساماندهی مشاغل شهری شهرداری بروجرد درنظر دارد مزايده مزايده اجاره غرفه های بازارچه کوثر )شهرک مهرگان(را از 

طريق مزايده عمومی  و درون سامانه ستاد به شماره سیستمی 50030۹1714000053به متقاضیان حقیقی و حقوقی با شرايط مندرج در 

سامانه ستاد واگذار نمايد .

 متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر و دريافت اسناد مزايده به سايت www.setadiran.ir و يا آدرس لرستان بروجرد 

خیابان شهید باهنر مراجعه نمايند) شماره تماس 06642626174(                                 

شهرداری آران و بیدگل در نظر دارد به استناد مصوبه ذيل با روش مناقصه به بخش خصوصی طبق آيین نامه مالی شهرداری ها براساس شرايط مندرج در اسناد و مدارک و شرايط مناقصه از طريق سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت به شرح جدول ذيل اقدام نمايد:

مدت اجرا )ماه(مبلغ اعتبار )ريال(عنوان پروژهتاريخ مصوبهشماره مصوبهرديف

56.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰9خرید آسفالت جهت صالح آباد )کوچه های ضلع غربی خیابان عباس آباد(۱۱393۱4۰3/7/25

1- دادن سپرده ای  جهت پروژه که از پنج درصد مبلغ کل برآورد آن کمتر نباشد براساس 
تضامین مورد قبول آيین نامه قانونی.

2- برندگان اول و دوم و سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به 
ترتیب ضبط خواهد شد.

3- شهرداری در رد يا قبول هر يک از پیشنهادها مختار است.
4- ساير اطلاعات و جزئیات مربوط به موضوع پروژه در اسناد مناقصه است.

بازگشايی  تا  مناقصات  اسناد  تحويل  و  دريافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  کلیه   -5

آدرس به  )ستاد(  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  درگاه  طريق  از   پاکت ها 
 www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

و  به ثبت نام  6- متقاضیان شرکت در مناقصه در صورت عدم عضويت در سامانه، نسبت 
دريافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر 

سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
تا تاريخ  7- مهلت و نحوه دريافت و تحويل و قبول اسناد: مهلت دريافت اسناد حداکثر 
1403/08/23 و مهلت تحويل پیشنهاد تا تاريخ 1403/0۹/05 و بازگشايی اسناد در تاريخ 

1403/0۹/06 ساعت 8:000 خواهد بود.

آگهي مزایده اجاره غرفه های بازارچه کوثر
 با شماره فراخوان 5003091714000053

آگهي مناقصه )مرحله اول(

ت دوم
نوب

ت اول
نوب

نوبت اول  

 مرحله ای دومي مناقصه عمو آگهي فراخوان                                                                      
طریق سامانه  از دو مرحله ای همزمان با ارزیابي كيفي بصورت یکپارچه مومي صه عمناقدر نظر دارد اقلام مورد نياز خود را با شرایط ذیل بصورت برگزاری  )پالایشگاه دوازدهم(شركت مجتمع گاز پارس جنوبي 

 تداركات الکترونيکي دولت )سامانه ستاد( تامين نماید:

 شماره فراخوان در سامانه ستاد ایران 2003097164000032

 شماره مناقصه و تقاضا  R12-03/012مناقصه شماره   -AHA R12-0001063تقاضای 
 BEARING خرید

 
 موضوع مناقصه/ شرح مختصر اقلام درخواستي

 مبلغ تضمين شركت در فرایند ارجاع كار 4،500،000،000

تضمين شركت در فرایند ارجاع كار بصورت یکي از تضامين قابل قبول وفق آیين نامه تضمين شماره 
اع كاررایند ارجنوع تضمين شركت درف هيات وزیران مي باشد. 22/09/94ه مورخ  50659/ت123402  

 مبلغ برآوردی مناقصه ریال  90،000,000،000
ستاد تاریخ ارسال اسناد ارزیابي كيفي و اسناد مناقصه به صفحه اعلان عمومي سامانه مناقصه در روزنامه كثير الانتشار اولين روز پس از درج نوبت دوم آگهي   

تاد آخرین مهلت دریافت اسناد ارزیابي كيفي در سامانه س نه ستاد ایران مي باشد.مومي ساماروز پس از درج نوبت دوم آگهي در صفحه اعلان ع 5حداقل   

از  گشایش كليه پاكات مناقصه برنامه زماني" ضمنا ظرف مدت حداقل دو هفته پس از انقضای مهلت دریافت اسناد مي باشد.
 مي گردد. اعلانطریق سامانه ستاد 

 ج  پاكات الف و ب واسناد ارزیابي كيفي ،  آخرین مهلت بارگذاری
اد در سامانه ست (مالي بازرگاني و پيشنهاد فني)ضمانت نامه ،   

-( 22&24پالایشگاه دوازدهم )فازهای -شركت مجتمع گاز پارس جنوبي -شهرستان كنگان -استان بوشهر
34307732317شماره تماس  – اداره خرید -ساختمان امور كالا گزارآدرس مناقصه    

انجام مي پذیرد و به پيشنهاد های خارج از سامانه ستاد هيچگونه ترتيب اثری  WWW.SETADIRAN.IRبدیهي است كليه فرآیند برگزاری مناقصه الکترونيکي از طریق درگاه سامانه تداركات الکترونيکي دولت )سامانه ستاد( به نشاني: 
 نخواهد شد و مناقصه گران بایستي نسبت به ثبت نام در سامانه ستاد و دریافت گواهي امضاء الکترونيکي اقدام نمایند.داده 

 ( تماس حاصل فرمایند. 0773231-7336-7343-3447-7273مراجعه و یا با شماره  تلفن كارشناس خرید: ) WWW.SPGC.IRمناقصه گران مي توانند جهت كسب اطلاعات بيشتر به سایت 
 7181589آگهي: شناسه 

شركت مجتمع گاز پارس جنوبي عمومي روابط  

شهرداری آشتیان در نظر دارد به استناد مجوز شماره 220 مورخ 1403/05/24  
شورای محترم اسلامی شهر نسبت به فروش 3 قطعه زمین مسکونی تحت 
پلاک های ثبتی 1551 و 1552 و 1543  فرعی از 1264 اصلی  واقع در باقرآباد 
بالاتر از حوزه علمیه خواهران از طريق مزايده و از طريق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت به شرح ذيل اقدام نمايــد. متقاضیان می تـــوانند جهت 
از روز دو شنبه مــورخ 07 /1403/08 به سامانه  دريافت اسناد مزايــده 
تدارکات الکترونیکی دولت  مراجعه و تا ساعت 14/30 بعدازظهر روز پنچ 
تا ساعت 14/30 روز   شنبه مورخ  1403/08/10 اسناد مربوطه را دريافت و 

يکشنبه مورخ 1403/08/20 مهلت دارند پیشنهاد قیمت خود را ارائه نمايند.
شرايط : 

1.متقاضیان می بايست مبلغ 800/000/000 ريال سپرده بابت هر قطعه زمین را 
به حساب سپرده شهرداری به شماره 0105602۹32007 نزد بانک ملی شعبه 

آشتیان واريز و يک نسخه از فیش مربوطه را ضمیمه پیشنهاد خود نمايند.
2.کلیه متقاضیان شرکت در مزايده می بايستی جهت خريد اسناد مزايده 
به حساب  سیبا 0105602۹30000 شهرداری آشتیان  مبلغ 2/000/000 ريال 

واريز و يک نسخه از فیش را ضمیمه پیشنهاد خود نمايند .
3.کمیسیون معاملات شهرداری روز  يکشنبه مورخ 1403/08/20 راس ساعت 

15 عصر تشکیل و به پیشنهادات واصله رسیدگی خواهد شد.
4.به استناد تبصره ذيل بند 5 از ماده 5 آيین نامه مالی شهرداريها متقاضیان 
می بايستی از تاريخ انتشار آگهی حداکثر تا مدت 10 روز پیشنهادات خود را 

از طريق سامانه مذکور ارائه نمايند .
5.شهرداری در رد يا قبول يک يا کلیه پیشنهادات مجاز می باشد .                                    

              

دارد،  نظر  در  سیرجان  گل گهر  مجتمع  ورزشی  فرهنگی  شرکت 
عملیات بهسازی، تعمیر، نگهداری ساختمان  و محوطه  مجموعه های 
ورزشی گل گهر را از طريق مناقصه به پیمانکار واجد شرايط واگذار 

نمايد.
لذا متقاضیان، جهت اطلاع از شرايط و نحوه ی شرکت در مناقصه از 

طريق لینک زير اقدام نمايند.
https://golgoharsport.ir/bids

مهلت ارسال مدارک و جوابیه مناقصه تا ساعت 14 روز سه شنبه
15/8/1403

آدرس جهت ارسال مدارک :
: بلوار دکتر صفار زاده، مجموعه فرهنگی ورزشی سردار  سیرجان 

شهید قاسم سلیمانی ) گل گهر سیرجان (
کد پستی : 7817851571

تهران : سعادت آباد ، علامه شمالی ، خیابان 22، ساختمان مريت ، 
طبقه سوم

کد پستی : 1466۹532۹7
شماره تماس جهت پاسخگويی به سوالات و هماهنگی های لازم :

034 - ۹1002030 داخلی 323 و 350

*تجدید مناقصه انتخاب مدیر پیمان*تجدید آگهي مزایده عمومي 
 جهت انجام عملیات بهسازی، تعمیر، نگهداری ساختمان

 و محوطه  مجموعه های ورزشي گل گهر

شرکت فرهنگي و ورزشي مجتمع گل گهر سیرجان شهـردار ی آشتیان

نوبت اول

احمد ممیوند- سرپرست سازمان ساماندهي مشاغل شهری شهرداری بروجرد

        سازمان سیما ، منظر و فضای سبز شهری شهرداری بروجرد در نظر دارد با استناد به دستور سرپرست سازمان و بند ذيل جدول شماره  )8-6(دفترچه عوارض 

محلی مصوب شورای اسلامی شهر نسبت به فروش علوفه )يونجه(واقع در نهالستان فلک الدين بصورت کیلو فروش در سال 1403 از طريق مزايده عمومی وبا 

جزئیات مندرج در اسناد مزايده وبا بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیک دولت )setadiran.ir( وبا شماره مزايده 10030۹1714000008بصورت الکترونیکی 

واگذار نمايد.متقاضیان برای شرکت دراين مزايده می توانند جهت دريافت اسناد  مربوطه وارائه پیشنهاد به سامانه تدارکات الکترونیک دولت مراجعه نمايند. ضمنا" 

متقاضیان جهت ورود به سامانه ستاد وشرکت در مزايده می بايست جهت ثبت نام ودريافت گواهی  امضای الکترونیک ) توکن ( از طريق دفاتر پیشخوان دولت 

اقدام نموده وپس از ايجاد پروفايل مزايده گر در مزايده شرکت نمايند.در صورت نیاز به هر گونه کسب اطلاعات بیشتر در اين خصوص به مديريت امور قراردادهای 

سازمان واقع درجاده  کمربندی  جنب تالار مهرگان مراجعه نمايید.

               تاريخ انتشار : 1403/08/01 ساعت  10:00                  مهلت دريافت اسناد مزايده : 1403/08/08 ساعت : 1۹:00       

مهلت ارسال پیشنهاد : 1403/08/1۹   ساعت :  12:00                   تاريخ بازگشايی :   1403/08/1۹           ساعت :  12:30

ت دومآگهي مزایده عمومي  فروش علوفه )یونجه (
نوب


